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��ح ا�تان ز�جانروز��

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار زنجان از آغاز عملیات 
هفته  دو  طی  خورشیدی  انرژی  مگاوات  تولید 500  اجرایی 
آینده با سرمایه گذاری چینی ها در شهرستان خدابنده خبر داد 
و گفت: این نیروگاه یک و نیم سال آینده به شبکه سراسری 
برق متصل خواهد شد. نرگس مرادخانی، معاون هماهنگی امور 

اقتصادی استاندار زنجان...

رئیس کل دادگستری استان زنجان گفت: انتقال زندان زنجان 
و  و مسئولان  مدیران  اهتمام همه  نیازمند  از شهر  به خارج 
همکاری بیشتر دستگاه های اجرایی است. حجت الاسلام علی 

فرجی برحق  در جلسه شورای حفظ ...

انتقالزندانزنجانبهخارجازشهرچینیهادرخدابندهنیروگاهمیسازند
نیازمندهمکاریمدیراناست

سال بیست وچهارم- شماره سال بیست وچهارم- شماره ۲۸3۶۲۸3۶                                                       تک شماره  -                                                        تک شماره  - ۸۰۰۰۸۰۰۰ تومان تومان

روحانی:فقط یک امضا مانده بود، اما نگذاشتند! رمزگشایی از سرمایه گذاری ۶۱ هزار میلیاردی 
انتخاب/  رئیس جمهور ایران در دوره های یازدهم و دوازدهم اظهار داشت: منتسب به بابک زنجانی در صنعت ریلی

هدف دیگر اینست که باید تحریم ها را برداریم. تحریم معضلی برای مردم 
ایران است. بعضی می گویند تحریم نعمت است، اما چه نعمتی؟ ممکن است 
برای یک عده کاسب تحریم که دنبال سوء استفاده هستند نعمت باشد، ولی 
به ضرر ۸5 میلیون نفر ایرانی است. نمی خواهم بگویم همه مشکلاتی که ما 
در کشور داریم به خاطر وجود تحریم است اما سهم تحریم کم نیست. فعلًا 
مذاکره ای شروع شده که نتیجه آن معلوم نیست، اول کار است و بحث بر 
سر این است که مذاکره در چه چارچوبی باشد. هنوز هیچ توافقی نشده است 
اما در همین حد هم بر بازار ارز و طلا و سکه و حتی امید و روحیه مردم 

تأثیر گذاشته است.
روحانی به وجود دو دیدگاه درباره مذاکره در ایران اشاره کرد و گفت: یک 
تفکر معتقد است ما نمی توانیم با دنیا تعامل داشته باشیم و مذاکره نادرست 
است. از این بالاتر هم می گویند که بالاخره یک روزی باید با آمریکا وارد نبرد 
نهایی شویم و هیچ راه دیگری وجود ندارد. می گویند سازمان های بین المللی 
عادلانه عمل نمی کنند و ارزشی ندارند و ما نباید به آن ها تکیه کنیم. این 
حرف از یک نظر درست است، سازمان های بین المللی بر مبنای عدالت و 

اخلاق و انصاف بنیان گذاری نشده اند، 
بر مبنای قدرت فعالیت می کنند ولی از طرفی هم نمی توانیم بگوییم که این 
سازمان های بین المللی هیچ کاره هستند و بی ارزشند. یا اینکه با آن ها کاری 
نداریم و در مقاطعی نباید به آن ها مراجعه کنیم. قدرت های بزرگ دنیا چه 
در شرق و چه غرب، هیچ کدام در چارچوب موازین حقوقی و اخلاقی رفتار 
نمی کنند، همه دنبال منافع و هژمونی و سلطه طلبی خودشان هستند. اما 
در عین حال معنایش این نیست که ما نتوانیم با آن ها مذاکره کنیم و یا 

خصومت و تنشی که بین ما وجود دارد را کاهش بدهیم.
او ادامه داد: آیا در برابر همه قدرت های بزرگ جهانی باید بایستیم و با آن ها 
مقابله کنیم؟ این کار اصلًا شدنی است؟ به نفع نظام و مردم ما هست؟ اسلام 
چنین دستوری به ما داده است؟ پیغمبر اسلام)ص( وقتی مبعوث شد و در 
مدینه حکومت تشکیل داد، مردم مسلمان را بسیج نکرد که با دو ابرقدرت 
بجنگند، حداکثر پیام داد و برای آن ها نامه فرستاد و به اسلام دعوت کرد. 
بعضی هم به نامه پیغمبر بی احترامی کردند ولی حضرت ناراحت و عصبانی 
نشد و نگفت باید برویم با این ها بجنگیم. جنگ های اسلام هم عمدتاً دفاعی 

بود، دیگران توطئه و یا حمله کردند و مسلمانان دفاع کردند.
روحانی به تفکر دوم اشاره کرد و اظهار داشت: این تفکر که ما نمی توانیم با 
دنیا مذاکره کنیم و نباید تعامل داشته باشیم و کاملًا بی فایده است، درست 
نیست. یکی از خواص برجام این بود که ثابت کرد می شود با دنیا تعامل کرد 
و مذاکره می تواند مفید باشد. علت اینکه عده ای از برجام عصبانی بودند به 
خاطر همین تفکرشان بود. سالیان دراز به مردم گفته بودند که مذاکره هیچ 
فایده و خاصیتی ندارد، به قول آن امام جمعه محترم که گفت هر وقت ما 
با دنیا حرف زدیم شکست خوردیم و همیشه این کار نادرست و غلط بوده 
است.  عده ای از روی مسائل جناحی و حزبی و منافع شخصی این حرف ها 

را می زنند، یک عده هم اعتقادشان این است که با دنیا نباید مذاکره کنیم.
امام  ایران در دوره های یازدهم و دوازدهم خاطرنشان کرد:  رئیس جمهور 
رضوان الله علیه که بعد از کشتار جمعه خونین نسبت به عربستان سعودی 
آن همه ناراحت بودند، حتی تعبیر کردند از صدام هم بگذریم از آل سعود 
نمی گذریم، یک سال بعد از حادثه فرمودند بروید مسأله را حل کنید؛ ما که 
نمی توانیم حج نرویم و رابطه نداشته باشیم. همان امام که در برابر صدام که 
آن همه جنایت کرد و چند هفته قبل از پذیرش قطعنامه 5۹۸ فرمود »امروز 
تردید به هر شکلی خیانت به اسلام است، غفلت از مسائل جنگ، خیانت به 

رسول الله است«، چند هفته بعد که گزارش های مستندی به دست ایشان 
رسید و دیدند که نمی شود جنگ را ادامه دهیم و به نفع نظام و کشور نیست، 
پایان جنگ را به عهده گرفتند و قطعنامه را پذیرفتند. نظرات امام در مسائل 
مهم بر مبنای منافع و مصالح کشور تغییر می کرد. امام نشان دادند که نباید 

بر یک نظر سماجت کنیم.
او با تأکید بر اینکه »شجاعت در صلح بالاتر از شجاعت در جنگ است«، بیان 
کرد: امام هم شجاعت در جنگ داشت و هم شجاعت در صلح. بعد از آنکه 
قطعنامه 5۹۸ را قبول کردند، وقتی به امام گفتند که آماده هستیم، یک بار 
دیگر به ما فرصت بدهید، می توانیم برویم جبهه و بجنگیم؛ امام فرمود من 

تاکتیکی نگفتم صلح، ما می خواهیم با عراق صلح کنیم. 
بعد هم امام اجازه دادند بلافاصله هیأت مذاکره تشکیل شود و مذاکره شد. 
مذاکره کردن در برابر اشراری که آن همه جنایت کرده بودند، سخت بود 

اما مصلحت این بود.
دکتر روحانی در ادامه اظهار داشت: مگر برای امام حسن مجتبی)ع( صلح با 
معاویه سخت نبود؟ وقتی حجر بن عدی که از یاران خاص امیرالمؤمنین)ع( 
و شیعیان مخلص و از یاران نزدیک به امام حسن)ع( بود با لحن تند به امام 
حسن اعتراض کرد که چرا صلح کردی؟ چرا ما را به ذلت کشاندی؟ امام 

حسن )ع( فرمود: حجر! آنچه تو فکر می کنی، فکر اکثریت مردم نیست. 
من رفتم در مسجد از مردم پرسیدم که آیا آماده هستید به جنگ ادامه 
بدهیم یا صلح کنیم؟ مردم یکصدا فریاد زدند »البقیة و الحیاة«، گفتند ما 
می خواهیم زندگی کنیم و نمی خواهیم بجنگیم. اکثریت قاطع مردم این را 
گفتند و لذا من صلح با معاویه را پذیرفتیم. برای امام حسن مجتبی)ع( آسان 

نبود، اما قبول کرد.
رئیس جمهور ایران در دوره های یازدهم و دوازدهم با اشاره به اینکه »اوضاع 
داخلی در سیاست خارجی ما مؤثر است«، گفت: باید مردم را به سمت انقلاب 
و نظام جذب کنیم. عده زیادی از ما فاصله گرفته اند. ما قول داده بودیم به 
مردم که جمهوری اسلامی باشد، احکام اسلام پیاده شود و حاکمیت ملی 
باشد. جمهوری معنی اش این است که جمهور مردم حاکم باشند، مردم پای 
صندوق بیایند، مردم انتخاب کنند، نظر بدهند، مجلس مردمی و از آنِ مردم 
باشد. اگر مردم همه به صحنه بیایند، بزرگترین عامل برای جلوگیری از 

جنگ و خدعه و توطئه دشمن است.
 مأیوس کردن اسرائیل با حضور مردم در صحنه امکان پذیر است. باید به گله 
و اعتراض مردم گوش کنیم. نمی شود که بگوییم هر چه می گوییم گوش 
کنید. نباید مردم را آزار بدهیم و آن ها را تحت فشار و منگنه بگذاریم. مردم 
چیزهایی می بینند که زده می شوند. مردم انقلاب کردند که از تحقیر نجات 
پیدا کنیم، مردم می گفتند نظام باید مستقل باشد، فساد نباشد، همه پول 
و امکانات را عده خاصی نبرند، می خواستند منابع ملی متعلق به همه ملت 
باشد. مردم جمهوری اسلامی واقعی می خواهند. کلمه جمهوری اسلامی 
که دردی را دوا نمی کند، واقعیت جمهوریت و واقعیت اسلامیت می تواند 

دردها را دوا کند.
دکتر روحانی تأکید کرد: امروز بزرگترین رسالت و وظیفه ما این است که به 
نظام و حاکمیت تا جایی که امکان پذیر است کمک کنیم؛ حالا که مذاکره 

شروع شده به دولت کمک کنیم. 
قبلًا فرصت های خیلی خوبی داشتیم ولی به خاطر اینکه آن آقا رئیس جمهور 
شود و این آقا نشود، فرصت ها را از دست دادیم. دکتر عراقچی در بهار ۱۴00 
مذاکره کرد و هرچه ما گفتیم توانست از آن ها بگیرد. او توافق کرد که نه تنها 
تحریم های قبلی برداشته شود بلکه هرچه ترامپ هم اضافه کرده بود، بردارند. 
این را هم تقریباً قبول کردند که حتی سپاه پاسداران از لیست تروریستی 
حذف شود؛ همه مواردی که ما می خواستیم قبول کردند. آن زمان در دولت 
گفتم اگر به ما اجازه بدهند همین امروز تمام می کنیم، یک امضا مانده که 

آقای عراقچی انجام دهد. نگذاشتند!
 تا روحانی ناموفق باشد! روحانی کی هست که موفق باشد یا نباشد؟ به 
فکر ملت و کشور باشید! علت اینکه هفته های آخر کوتاه آمدم برای این 
بود که فکر کردم این ها می خواهند به توافق برسند ولی به اسم من نباشد و 
به اسم رئیس جمهور بعدی باشد. گفتم باشد و در شورای  عالی امنیت ملی 
هم گفتم این توافقی که همه قبول داریم باید اجرا شود، بناست در دولت 
من نباشد و در دولت بعدی باشد. خوب باشد. برای من فرق نمی کند. ما 
می خواهیم تحریم برداشته شود، امتیاز برای دولت بعدی باشد، عیبی ندارد. 
اصل این است که مردم راحت شوند. متأسفانه فرصت طلایی را از دست 

دادیم. ان شاءالله از این فرصت حداکثر استفاده را ببریم.

خبرآنلاین/  ماجرا از جایی کلید خورد که شرکت 
با  را  ریلی  صنعت  نامه  تفاهم  بزرگترین  راه آهن 
شرکتی خصوصی منعقد کرد . کندوکاو در وضعیت 
شرکتی که بنا بر اعلام صورت گرفته از سوی مهدی 
ابراهیمی ، مدیرعاملش، در آدرماه ۱۴0۳ تاسیس 
ده است خیلی زود خط و ربط ها به بابک زنجنی 
را آشکار کرد . البته مهدی ابراهیمی در سی و یک 
فروردین در جمع خبرنگاران و در مراسم امضای 
قرارداد تاکید کرد: »ما آقای زنجانی را ندیده ایم، در 
هلدینگ حضور ندارند و سهامدار نیستند اما از ما 
پشتیبانی می کنند. ایشان در هلدینگ وان حضور 
از  در خارج  از طریق سرمایه هایی که  ولی  ندارند 
ایران  مردم  به  خدمت رسانی  حال  در  دارند  ایران 
هستند. در ضمن رئیس این قوه در اسفندماه سال 
گذشته اعلام کردند که بابک زنجانی بدهی های خود 
را پرداخت کرده است و حتی مازاد پرداختی داشتند 

و از دولت طلبکار هستند.«
همین توضیحات کافی بود تا امضای این قرارداد با 
نام بابک زنجانی گره بخورد و اما و اگرها خود را 

نشان دهد.  
مفاد تفاهم نامه چیست؟

مقرر است در قالب این تفاهم نامه۶۱ هزار میلیارد 
تومانی  تأمین ۳00 دستگاه قطار خودکشش دیزلی، 
50 دستگاه لوکوموتیو و ۶00 واگن باری مخزن دار 
در  قرارداد  این  امضای  از  بعد  البته  گیرد.  صورت 
اکانت منتسب به بابک زنجانی در شبکه ایکس نیز 

محتوایی مرتبط با این مضمون منتشر شد.
بزرگ ترین سرمایه گذاری بخش خصوصی در تاریخ 
راه آهن ایران اقتصاد کشور را به ریل خواهیم انداخت 
. سالی که قدرت اقتصادی جایگزین قدرت سیاسی 

خواهد شد.
راه آهن چه موضعی گرفت؟

پس از اعلام این اخبار بیرانوند، معاون تامین سرمایه 
خبرگزاری  با  گفتگو  در  راه آهن  نقل  و  حمل  و 
خبرانلاین در پاسخ به این سوال که گفته می شود 
و  بوده  زنجانی  بابک  به  منتسب  شرکت  این 
درباره  توئیت  قرارداد،  این  از  بعد  بلافاصله  ایشان 
سرمایه گذاری ۶۴ هزار میلیارد تومانی داشته است، 

گفت: »ما با شرکت هایی که قرارداد امضا کردیم، 
اسامی آن ها معلوم است. اساسنامه های آن ها را در 
مرحله صلاحیت سنجی کنترل می کنیم و از نظر 
قانونی و مقرراتی که ما برای پذیرش سرمایه گذار 
مساله ای  هیچ گونه  و  نداشتند  قانونی  منع  داریم، 
مراحل  شرکت ها  این  بنابراین  نداشت،  وجود 

صلاحیت سنجی را طی کردند.«
اسناد  از  کدام  هیچ  در  »ما  کرد:  تاکید  وی 
دیدیم،  شرکت ها  این  برای  که  صلاحیت سنجی 
وجود  منعی  اگر  است.  نبوده  ایشان  اسم  مطلقا 
اطلاع  ما  به  قانونی  مراجع  از سمت  باشد،  داشته 
داده می شود.« معاون تامین سرمایه و حمل ونقل 
راه آهن عنوان کرد: »تمام مراحل صلاحیت سنجی 
این تفاهم نامه ها با دقت انجام شده و ما در اسناد این 
شرکت ها، هیچ ایراد مقرراتی و قانونی وارد نیست. 
از سوی دیگر، یک سرمایه گذار در بخش ریلی ورود 
می کند و از سمت دولت و راه آهن، نه معامله ای با 
این ها انجام شده و نه امتیازی داده شده است، بلکه 
ما در بخش وظایف خود، حضور سرمایه گذاران را در 

صنعت ریلی تسهیلگری می کنیم.«
آرزوهای بابک زنجانی فقط در ریل نیست

اعلام رسمی اسم  به نظر می رسد  اما  این حال  با 
بابک  به  منتسب  توییتری  صفحه  در  شرکت ها 
زنجانی بیراه نیست.  در این زمینه اظهارات مهدی 
ابراهیمی درباره حمایت بابک زنجانی از این شرکت 
نیست  باری  اولین  این  البته  است.  تامل  قابل  نیز 
که موضوع بازگشت بابک زنجانی به عرصه اقتصاد 
مطرح می شود . در اکانت منتسب به بابک زنجانی 
 ... و  برقی  تاکسی  و  اخباری درباره خرید هواپیما 
منتشر شده است. در این نوشتار آمده است: به خرید 
۳۲ فرورند هواپیما،  هزاران کشنده ی حمل سوخت 
و کالا،  پنجاه هزار تاکسی برقی و  ۶۲0 واگن قطار 
اشاره شده است. به نظر می رسد بابک زنجانی  که به 
دلیل پرونده های سنگین فساد مالی ازجمله بدهی 
۲.5 میلیارد یورویی به وزارت نفت و نقش آفرینی 
در دور زدن تحریم ها در دولت احمدی نژاد از سال 
از  یکی  می برُد، همچنان  به سر  زندان  در   ۱۳۹۲

جنجالی ترین چهره های اقتصادی است.

مخابرات منطقه زنجان

سیستمهای و بسته مدار های دوربین نگهداری درنظردارد  زنجان  منطقه  مخابرات 
اعلامحریقتوابعزنجان،ماهنشانوطارم

رابهاشخاصحقوقیواجدشرایطواگذارنماید.
در  فراخوان  آگهی  به  بیشتر  اطلاعات  کسب  توانند،جهت  می  محترم  متقاضیان 
سایت شرکت مخابرات ایران به آدرس www.tci.ir  و سایت مخابرات منطقه زنجان 

اداره پشتیبانی  و تدارکات مخابرات منطقه زنجانبه آدرسwww.za.tci.ir مراجعه نمایند.

شماره 395-1-1404-الف ))  آگهی  تجدید استعلام بهاء((   
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صدای زنجان از برنامه دولت برای حذف یارانه دهک های بالای درآمدی گزارش می دهد؛

حذف مبهم!حذف مبهم!
برگزیده

توسعه آموزشی در کشور صورت نگرفته است

بافت ناکارآمد؛ گریزگاه سرمایه

عباسقنبری:دولتهادرادوارمختلفدرکشوردرزمینهعدالتآموزشینمرهقبولینگرفتهاند

عضوهیاتمدیرهشرکتبازآفرینیشهریایران:
شاهدزایشبافتهایناکارآمددرکلکشورهستیم

معاون تربیتی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی زنجان در واکنش
 به سئوال صدای زنجان مطرح کرد؛

صدای زنجان از ضرورت های بازآفرینی و احیای بافت های
 فرسوده و قدیمی گزارش می دهد؛

 نشست خبری عباس قنبری معاون تربیتی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی زنجان چهارشنبه سوم 
اردیبهشت ماه ۱۴0۴ برگزار شد. معاون تربیتی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی زنجان در این جلسه با 
اشاره به اینکه بیش از ۶ هزار دانش آموز در مدارس سمای این دانشگاه در استان تحصیل می کنند، 
اظهار کرد: این مدرسه عرصه های تربیتی متفاوت و متمایزی با رویکرد آموزش های  مهارتی را دنبال 
می کند.  قنبری با اشاره به اینکه مجموعه مدارس سما یک مجموعه و شبکه ای است که ذیل 
دانشگاه آزاد اسلامی تشکیل شده است، عنوان کرد: معاونت علوم تربیتی و مهارتی دانشگاه، راهبری 
این مدارس را برعهده دارد. وی با بیان اینکه در سطح کشور بیش از ۸00 مدرسه و در استان زنجان 

۲5 مدرسه سما در حال فعالیت است، ادامه داد: البته سه مدرسه ...

 بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری، مناطقی از شهر است که در سالیان گذشته عناصر متشکله 
آن اعم از تأسیسات روبنایی، زیربنایی، ابنیه، مستحدثات، خیابان ها و دسترسی ها، دچار فرسودگی و 
ناکارآمدی شده و ساکنان آن از مشکلات متعدد اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی و کالبدی رنج می  برند. 
بازآفرینی و احیای بافت های فرسوده و قدیمی همواره یکی از دغدغه های مهم مردم و مسوولان به 
خصوص در شهرهای بزرگ و مراکز استان هاست. متولیان این حوزه برای بازآفرینی مناطق دارای 
بافت فرسوده، مشوق هایی را پیش بینی می کنند تا احیای این بافت ها مورد توجه عموم مردم و 

سرمایه گذاران قرار گیرد و با بازسازی بناها و تاسیسات فرسوده و ناکارآمد...

صفحه   5

صفحه 2

عضوکمیسیوناجتماعیمجلس:درحالحاضرسازوکارشفافیبرایدهکبندیهاوجودندارد
ازاینرودهکبندیواقعیدرکشوراتفاقنیفتادهاست

مدیرکلتعاون،کارورفاهاجتماعیاستان:زمانحذفیارانههامشخصنیست



روز�� شنبه  ۶  اردیبهشت   ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم*   شماره   ۲۸۳۶ اقتصاد۲۲

لیلا محمدی: بافت های فرسوده و ناکارآمد شهری، مناطقی از شهر است که در سالیان 
گذشته عناصر متشکله آن اعم از تأسیسات روبنایی، زیربنایی، ابنیه، مستحدثات، خیابان ها 
و دسترسی ها، دچار فرسودگی و ناکارآمدی شده و ساکنان آن از مشکلات متعدد اقتصادی، 

اجتماعی، فرهنگی و کالبدی رنج می  برند.
بازآفرینی و احیای بافت های فرسوده و قدیمی همواره یکی از دغدغه های مهم مردم و 

مسوولان به خصوص در شهرهای بزرگ و مراکز استان هاست.
متولیان این حوزه برای بازآفرینی مناطق دارای بافت فرسوده، مشوق هایی را پیش بینی 
می کنند تا احیای این بافت ها مورد توجه عموم مردم و سرمایه گذاران قرار گیرد و با 
بازسازی بناها و تاسیسات فرسوده و ناکارآمد از مخاطرات آنها در برابر سیل، زلزله و آتش 

سوزی پیشگیری کنند.
به طور معمول مناطق دارای بناها و بافت فرسوده از کمبود امکانات و زیرساختها رنج می 
برند،  به طوریکه بروز هر حادثه ای در این بافتها دستگاه های خدمات رسان را با مشکل 
جدی مواجه می کند چون امداد و خدمات رسانی به این مناطق با دشواری هایی همراه 
است و به دلیل بافت قدیمی و نبود معابر استاندارد حتی خودروهای امدادی از جمله 
ماشین آتش نشانی و آمبولانس نیز در رسیدن به محل حادثه ناموفق هستند؛ از این رو 

بازسازی بافت های فرسوده ضرورتی اجتناب ناپذیر است.
موضوعی که عضو هیات مدیره شرکت بازآفرینی شهری ایران بر آن تاکید داشته و در سفر 
به زنجان بر لزوم پیشگیری از زایش بافتهای ناکارآمد شهری در کل کشور تاکید کرد و 

گفت: باید این مهم مورد توجه جدی قرار گیرد.
فریدون بابایی اقدم در جلسه بازآفرینی شهری زنجان )۳ اردیبهشت ماه ۱۴0۴( افزود: 

اعضای ستاد بازآفرینی شهری باید با انسجام بیشتر فعالیت های خود را انجام دهند.
وی با بیان اینکه باید کارهای بزرگی انجام دهیم و در پیشبرد اهداف نظام و سیاست های 
شرکت بازآفرینی شهری ایران قدم های موثری برداریم، اظهار داشت: معضلات بافت های 

فرسوده و ناکارآمد شهری باید با سرعت بیشتری برطرف شود.
عضو هیات مدیره شرکت بازآفرینی شهری ایران، بر لزوم تقویت ادارات بازآفرینی شهری 
در استانها تاکید کرد و بیان داشت: باید ستاد بازآفرینی شهری در شهرستانها هم تشکیل 

شود چرا که می تواند نقش بسیار تاثیرگذاری ایفا کند.
بابایی اقدم، با بیان اینکه شاهد زایش بافت های ناکارآمد در کل کشور هستیم، یادآورشد: 

باید پیشگیری های لازم در این خصوص مد نظر مسئولان و دست اندرکاران قرار گیرد.
وی بر لزوم تقسیم کاری بین اعضای هیات مدیره بازآفرینی شهری تاکید کرد و بیان 

داشت: باید این مهم را با جدیت در دستور کار قرار دهیم.
عضو هیات مدیره شرکت بازآفرینی شهری ایران، با بیان اینکه هر چقدر در سطوح بالا به 
موضوع مهم بازآفرینی شهری توجه شود اهمیت و حساسیت کار بیشتر می شود، تصریح 

کرد: باید از سطوح بالا این موضوع عملی و جلساتی در رده های بالا تشکیل تا اهمیت کار 
برای سطوح پایین هم مشخص شود.

اسامی پروژه های بازآفرینی بزرگ و مهم کشور در زنجان
به گزارش صدای زنجان طبق آمارهای رسانه ای شده مربوط به سال ۱۴0۳؛ مساحت 
بافتهای فرسوده و ناکارآمد در شهرهای زنجان،  ابهر، خرمدره و قیدار بیش از ۶۷۱ هکتار 
اعلام شده است که بیش از ۴۹۲.5 هکتار از این محدوده ها در شهر زنجان، ۸۳ هکتار در 

ابهر، ۷۳.۹ هکتار در خرمدره و ۲۲ هکتار نیز در شهر قیدار واقع شده است.
در زمان حاضر جابه جایی ساکنان کوی فلسطین،  ساماندهی کوی فاطمیه، اجرای پروژه 
داودقلی – دلجویی به عنوان پروژه های بازآفرینی بزرگ و مهم کشور در استان زنجان 

اجرا می شود.
گفته شده که سهم استان از برنامه چهار ساله تولید مسکن در محلات هدف بازآفرینی 

شهری نیز ۹ هزار و ۲۱ واحد اعلام شده است.
تسهیل شرایط ساخت و ساز برای سازندگان و مالکان در محدوده بافت های 

فرسوده و سکونتگاه غیررسمی

در راستای اجرای مصوبه شورای  عالی شهرسازی و معماری ایران و افزایش تسهیلات و 
مشوق ها و مصوبات قانونی برای تسهیل شرایط ساخت و ساز برای سازندگان و مالکان، 
بسته تشویقی بومی ویژه شهر زنجان در محدوده بافت های فرسوده و سکونتگاه غیررسمی 
تهیه و در کمیسیون ماده پنج تصویب شد که برای اجرا به مناطق چهارگانه شهرداری 

ابلاغ شد.
این بسته تشویقی ویژه محدوده مصوب بافت فرسوده شهری )به جز بافت تاریخی( و 
همین طور بافت ناکارآمد شهری، سکونتگاه های غیررسمی در چهار گروه تشویقی تجمیع 

قطعات مسکونی در بافت فرسوده است.
بسته پیشنهادی شهرداری زنجان پس از طی مراحل قانونی و تصویب در کمیسیون ماده 

پنج شهر زنجان در حال حاضر ملاک عمل شهرداری های مناطق است.
در این بسته تشویقی، افزایش تراکم، کاهش ضریب پارکینگ مورد نیاز، احداث طبقه 
همکف به صورت تجاری در برخی محورها و افزایش تراکم در صورت تجمیع قطعات ریزدانه 
در نظر گرفته شده است که یکی از کامل ترین بسته های تشویقی کشور در حوزه بازآفرینی 

شهری محسوب می شود.

صدای زنجان از ضرورت های بازآفرینی و احیای بافت های فرسوده و قدیمی گزارش می دهد؛

بافت ناکارآمد؛ گریزگاه سرمایه
عضوهیاتمدیرهشرکتبازآفرینیشهریایران:شاهدزایشبافتهایناکارآمددرکلکشورهستیم

از  یکی  به  انرژی  حوزه  در  سیاست گذاری  و  قیمت گذاری  مسئله  اخیر،  دهه های  در 
محورهای اصلی اختلاف نظر میان کارشناسان اقتصادی در ایران تبدیل شده است. در 
میان دیدگاه های موجود، می توان سه رویکرد اصلی را شناسایی کرد که هر یک مسیر 

متفاوتی را برای مدیریت این حوزه پیشنهاد می دهند.
گروه نخست بر تثبیت قیمت ها تأکید دارند و معتقدند دولت باید نقش فعالی در تعیین 
قیمت حامل های انرژی ایفا کند. از نگاه این گروه، اصلی ترین وظیفه دولت، مهار نوسانات 
قیمتی، مقابله با قاچاق انرژی، و کنترل مصرف بی رویه از طریق قیمت گذاری دستوری و 

ابزارهای مکمل است.
در نقطه مقابل، رویکردی قرار دارد که خواستار آزادسازی کامل بازار انرژی و خروج دولت 
از این عرصه است. طرفداران این دیدگاه با تأکید بر تجربه هایی نظیر انگلستان در دهه های 
گذشته، معتقدند حضور دولت باید به حداقل برسد و قیمت حامل های انرژی باید به سرعت 

به سطح قیمت های جهانی، FOB یا وارداتی-صادراتی نزدیک شود.
اما در میان این دو دیدگاه، جریان سومی نیز وجود دارد که نقشی میانه و تنظیم گرانه برای 
دولت قائل است. از منظر این گروه، دولت نه باید نقش قیمت گذار داشته باشد و نه باید به 
کلی کنار رود؛ بلکه باید به عنوان یک نهاد تنظیم گر و تسهیل گر عمل کند. در این الگو، 
عرضه انرژی از طریق سازوکارهایی نظیر بورس انرژی صورت می گیرد و قیمت ها به صورت 
شناور و بر اساس کشف بازار تعیین می شود. در عین حال، دولت وظیفه نظارت، جلوگیری 

از انحصار و مقابله با رفتارهای سوداگرانه را برعهده دارد.
بازار انرژی؛ جزئیاتی از ایده  هایی که روی میز است

در شرایطی که بازتعریف نقش دولت از »قیمت گذار« به »تنظیم گر« به یک کلیدواژه مهم 
در گفتمان سیاست گذاری انرژی تبدیل شده، این روزها ایده ی ایجاد بازار انرژی – به ویژه 

در حوزه برق و گاز – بیشتر از گذشته مورد توجه محافل کارشناسی قرار گرفته است. 
بررسی ها نشان می دهد در درون این رویکرد نیز، سه مسیر مختلف مطرح است که هر یک 

الزامات و چالش های خاص خود را دارند.
1. سهمیه  بندی قابل مبادله؛ قیمت گذاری از دل مردم

در نخستین رویکرد، ایده اصلی بر این استوار است که دولت بخشی از انرژی مصرفی را 
به صورت سهمیه ای در اختیار خانوارها قرار دهد؛ سهمیه ای که قابلیت مبادله در بازار را 
داشته باشد و در نهایت قیمت ها از دل این معاملات مردمی کشف شود. این ایده تا حدی 
مشابه طرح الگوی مصرف است که پاداش مصرف بهینه و جریمه مصرف مازاد را در پی 
دارد. با این حال، پیاده سازی چنین مدلی، مستلزم هوشمندسازی گسترده کنتورها برای 
حدود ۲0 میلیون خانوار ایرانی است؛ فرآیندی پرهزینه و زمان بر که در شرایط کنونی، 
توان اجرایی دولت را به چالش می کشد. به همین دلیل، برخی کارشناسان پیشنهاد داده اند 
که دولت به جای تعامل مستقیم با خانوارها، نظام خرده فروشی را به شرکت های خصوصی 

واگذار کند تا این شرکت ها عهده دار تعامل، تجهیز و هوشمندسازی شوند.
2. بازار صرفه جویی؛ قانون مند اما ناکافی

رویکرد دوم بر »بازار صرفه جویی« تمرکز دارد که در ماده ۴۶ قانون برنامه هفتم توسعه نیز 
به آن اشاره شده است. طبق این مدل، مصرف کننده هر میزان که مایل است می تواند با نرخ 
فعلی مصرف کند، اما اگر صرفه جویی کند، دولت به او پاداش می دهد. اگرچه این رویکرد 
نسبت به گزینه نخست عملیاتی تر و کم هزینه تر است و از پشتوانه ی قانونی نیز برخوردار 

است، اما کارشناسان آن را پاسخی کامل به بحران انرژی نمی دانند. چرا که این سیاست 
فقط مشوق است و فاقد ابزارهای بازدارنده است. به باور تحلیلگران، در نهایت این سیاست، 

سقف اثرگذاری مشخصی دارد و پس از چند سال مجدداً بحران انرژی باز خواهد گشت.
3. پلکانی سازی هوشمند؛ بازاری سازی تدریجی

در نهایت، رویکرد سوم تلاش دارد ترکیبی از مزایای دو مدل پیشین را در قالب یک فرآیند 
تدریجی و تنظیم گرانه ارائه کند. در این نگاه، دولت باید برق و گاز را در بازار عمده فروشی 
انرژی )بورس انرژی( عرضه کرده و اجازه دهد قیمت پایه در آنجا کشف شود. سپس، قیمت 
خرده فروشی برای مصرف کنندگان بر اساس ضرایبی از این قیمت کشف شده تعیین گردد.

در این مدل، نرخ ها به صورت شناور پلکانی برای دهک های مختلف اعمال می شود؛ به 
گونه ای که خانوارهای کم مصرف از یارانه برخوردار شوند و پرمصرف ها مشمول هزینه های 
واقعی شوند. ایده ای که در آن، »قفل تثبیت ریالی« شکسته شده و بازار به سمت کشف 

قیمت واقعی حرکت می کند.
فراتر از قیمت گذاری: ایده »دولت توسعه گرا« در سیاست گذاری انرژی

با نگاهی جامع به رویکردهای موجود در سیاست گذاری انرژی، از تثبیت و آزادسازی گرفته 
تا تنظیم گری، می توان دریافت که همه این مدل ها، علی رغم تفاوت های ظاهری، بر مبنای 
استفاده از مکانیزم قیمت به عنوان ابزار اصلی تعادل بخشی به بازار انرژی شکل گرفته اند. اما 
آیا مسأله ای با ریشه های ساختاری همچون ناترازی انرژی در ایران، تنها با ابزارهای اقتصاد 

خرد یعنی استفاده از مکانیزم قیمت قابل حل است؟/ تسنیم

حل ناترازی انرژی؛شوک قیمت یا اصلاح ساختار؟

صدای زنجان/ مراسم آغاز به کار حدود ۲00  نفر از نیروهای جدید الاستخدام 
گروه صنعتی ایران ترانسفو برگزار شد.  مهدی صادقی، مدیرعامل گروه صنعتی 
ایران ترانسفو با بیان سخنانی انگیزشی و تأمل برانگیز، ضمن خوش آمدگویی 
به کارکنان تازه وارد، بر اهمیت جایگاه سرمایه انسانی در آینده سازی این بنگاه 
صنعتی تأکید کرد. وی ضمن قدردانی از معاونت منابع انسانی و پشتیبانی، 
اعضای شورای اسلامی کار و مدیران حاضر، افزود: »فرآیند جذب نیروهای جوان 
و متعهد برای آینده ایران ترانسفو با دقت و تلاش مثال زدنی انجام شده است. 

امروز نقطه آغازی ست که باید تا قله ها ادامه پیدا کند.«
مدیرعامل گروه صنعتی ایران ترانسفو با اشاره به خاطره ای از یک کارگر با سابقه 
که در آستانه بازنشستگی ست، گفت: »زمان بسیار زود می گذرد. امروز که شما 
آغاز می کنید، به چشم بر هم زدنی به نقطه ای خواهید رسید که باید این مشعل 
را به نسل بعد بسپارید. اینجا فقط محل کار نیست؛ محلی ست برای ساختن، برای 

رشد و برای اثربخشی در صنعت کشور.«
وی همچنین تأکید کرد: »باید به قله ها بیندیشیم. حضور ما در این مجموعه نباید 
صرفاً برای گذران روزها باشد؛ بلکه باید هم افزایی، صداقت، پشتکار و انگیزه را 

سرلوحه قرار دهیم تا مسیر پیشرفت را هموار کنیم.«
 صادقی از مدیران خواست تا فضای آموزش، تجربه اندوزی و انتقال دانش را به 
درستی برای نیروهای جدید فراهم کنند و افزود: »نسل امروز، هوشمند، خلاق 
و با انگیزه است. بیایید با هم پیمان ببندیم که در مدت حضور خود در این 

مجموعه، هر یک از ما سنگی بر بنای این برند ملی بیفزاید.«
در پایان این مراسم، صادقی با اشاره به جایگاه ایران  ترانسفو در صنعت برق 
کشور، گفت: »امروز رقابت شدید است، چه در سطح کشور و چه منطقه. اگر 
استراتژی نداشته باشیم، اگر برنامه نداشته باشیم، اگر امید به آینده نداشته باشیم، 

نمی توانیم در این مسیر باقی بمانیم. امروز زمان عمل است.«
وی همچنین ضمن آرزوی موفقیت برای نیروهای جدید، تأکید کرد: »ما میزبان 
خوبی برای شما خواهیم بود و اطمینان داریم که شما نیز امانت داران شایسته ای 

برای آینده ایران ترانسفو خواهید بود.«

در جمع کارگران زنجانی عنوان شد؛

اهمیتجایگاهسرمایهانسانیدرآیندهروشن
بنگاههایصنعتی

صدای زنجان/ معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار زنجان از آغاز عملیات 
اجرایی تولید 500 مگاوات انرژی خورشیدی طی دو هفته آینده با سرمایه گذاری 
چینی ها در شهرستان خدابنده خبر داد و گفت: این نیروگاه یک و نیم سال آینده 

به شبکه سراسری برق متصل خواهد شد.
اظهار   ، زنجان  استاندار  اقتصادی  امور  هماهنگی  معاون  مرادخانی،  نرگس 
داشت: عملیات اجرایی و کلنگ زنی تولید 500 مگاوات انرژی خورشیدی طی 
دو هفته آینده با سرمایه گذاری چینی ها در شهرستان خدابنده آغاز می شود.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار زنجان گفت: در خوش بینانه ترین حالت، 
این نیروگاه یک و نیم سال آینده به شبکه سراسری برق متصل خواهد شد.وی 
همچنین از شناسایی یک هزار و ۸00 هکتار از اراضی ملی در استان خبر داد و 
خاطرنشان کرد: پس از اتمام مطالعات مربوط، این اراضی در اختیار متقاضیان 
سرمایه گذاری در حوزه انرژی های خورشیدی قرار خواهد گرفت.مرادخانی گفت: 
مجموع تولید برق از طریق شرکت برق منطقه ای زنجان و قزوین را یک هزار و 

۶00 مگاوات اعلام کرد.

معاون هماهنگی امور اقتصادی استاندار زنجان:

چینیهادرخدابندهنیروگاهمیسازند

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای شماره .... 140360327009007541..... هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک خرمدره تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای/خانم نبی اله گل کرم فرزند وجیه اله 
بشماره شناسنامه 4 صادره از ابهر در ۸4 شعیر از 96 شعیر عرصه به انضمام ششدانگ اعیالی یک یک قطعه باغ به مساحت 14620/7 
متر مربع از پلاک 31 اصلی که 12 شعیر عرصه آن موقوفه میباشد. واقع در زنجان بخش 3 حوزه ثبت ملک خرمدره خریداری از مالک 
رسمی)خود متقاضی و سایر مالکین مشاعی( محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی 
میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت 
دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید. ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به مراجع 

قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.
تاریخ انتشار نوبت اول:1404/02/06* تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/21

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده 3قانون وماده13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره140360327002041377 مورخه 1403/12/14 کلاسه 
2194-1403 هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت 
ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی آقای مهدی حامدی فرزند شکراله شماره شناسنامه6705 صادره از ابهردرششدانگ یک 
قطعه باغ به مساحت 476/53 مترمربع از پلاک 1903 فرعی از 122 اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )جاده دانشگاه تیر برق شماره 
20دره خداآفرین ( خریداری از مالک رسمی )کلیه مالکین مشاعی ( محرزگردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به 
فاصله 15روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
ناصر کلانتری رئیس ثبت اسناد و املاکسعید بهرامی - رئیس اداره ثبت اسنادواملاکتاریخ انتشار اول 1404/02/06* تاریخ انتشار دوم 1404/02/21

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای شماره 140460327005000279 مورخ 1404/01/16 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ماهنشان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای علی محمدی 
فرزند مباه علی بشماره شناسنامه 99۸ صادره از ایران در ششدانگ یک قطعه زمین کشاورزی به مساحت 419/73 متر مربع پلاک 
2231 فرعی از 3- اصلی واقع در بخش 6 زنجان شهر دندی خریداری از مالک رسمی آقای یوسفعلی میرزائی محرز گردیده است.

لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ 
،رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای 

مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1404/02/06تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/21

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده 3قانون وماده13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر آرا صادره هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر بخش سه زنجان تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضیان محرز گردیده 
است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله 15روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضی داشته باشند میتواننداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.* 1-برابر رای شماره140360327002035994 
مورخه 1403/11/03 مالکیت آقای علی پیکانی فرزند احمد به شماره شناسنامه 622 صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه باغ به مساحت 
11220/70 مترمربع از پلاک 11۸ اصلی واقع ابهر بخش سه زنجان )روستای قمچ آباد( خریداری از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی کلاسه 
2255-1403* 2-برابر رای شماره140360327002034690 مورخه 1403/10/17 مالکیت آقای علی پیکانی فرزند احمد به شماره 
شناسنامه 622 صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 9۸2/77 مترمربع از پلاک 11۸ اصلی واقع ابهر بخش سه زنجان 
)روستای قمچ آباد( خریداری از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی کلاسه 2260-1403* 3-برابر رای شماره1403603270020346۸7 
مورخه 1403/10/17 مالکیت آقای علی پیکانی فرزند احمد به شماره شناسنامه 622 صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به 
مساحت ۸070/60 مترمربع از پلاک 11۸ اصلی واقع ابهر بخش سه زنجان )روستای قمچ آباد( خریداری از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی 

کلاسه 1403-2159
تاریخ انتشار اول 1404/02/06* تاریخ انتشار دوم 1404/02/21

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده 3قانون وماده13 آئین نامه قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر رای شماره140360327002040412مورخه 1403/12/0۸ 
کلاسه 3337-1403 هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی 
حوزه ثبت ملک ابهر تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضی خانم مریم نوری فرزند قنبر به شماره شناسنامه 24513 صادره از تهران در 
ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 19۸00 مترمربع از پلاک 1 فرعی از 121 اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )ابهر 
اتوبان قزوین به زنجان ( خریداری از مالک رسمی خودمتقاضی محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله 
15روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشد میتوانداز تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.
تاریخ انتشار اول 1404/02/06* تاریخ انتشار دوم 1404/02/21

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده 3قانون وماده13 آئین نامه 
قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر آرا صادره هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر بخش سه زنجان تصرفات مالکانه بلا معارض 
متقاضیان محرز گردیده است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله 15روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به 
صدور سند مالکیت متقاضیان اعتراضی داشته باشند میتواننداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی 
تقدیم نمایید بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد.* 1-برابر 
رای شماره14036032700203772۸ مورخه 1403/11/14 کلاسه 2232-1403 مالکیت آقای مهدی حاجیان فرزند عزیزاله شماره 
شناسنامه 226۸ صادره از ابهردرششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به به مساحت 207 مترمربع از پلاک 1 فرعی از 121 اصلی واقع 
در ابهر بخش سه )شریف آباد( خریداری از مالک رسمی )حسین داودی(* 2-برابر رای شماره140360327002037727 مورخه 
1403/11/14 کلاسه 2233-1403 مالکیت آقای مهدی حاجیان فرزند عزیزاله شماره شناسنامه 226۸ صادره از ابهردرششدانگ 
یک قطعه باغ به مساحت 31۸/31 مترمربع از پلاک 120 اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )روستای نورین کوچه پامچال( خریداری 

از مالک رسمی کلیه مالکین مشاعی
تاریخ انتشار اول 1404/02/06* تاریخ انتشار دوم 1404/02/21

حمیدرضا ملکی رئیس ثبت اسناد و املاک

سعید بهرامی- رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 

سعید بهرامی - رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 

سعید بهرامی- رئیس اداره ثبت اسنادواملاک 

رئیس کل دادگستری استان زنجان:
انتقالزندانزنجانبهخارجازشهر
نیازمندهمکاریمدیراناست

صدای زنجان/  رئیس کل دادگستری استان زنجان گفت: انتقال زندان زنجان 
بیشتر  همکاری  و  مسئولان  و  مدیران  همه  اهتمام  نیازمند  شهر  از  خارج  به 
دستگاه های اجرایی است. حجت الاسلام علی فرجی برحق  در جلسه شورای 
حفظ حقوق بیت المال و صیانت از حقوق عامه در دادگستری استان در خصوص 
انتقال زندان زنجان به خارج از شهر، افزود: اقدامات موثر در این راستا نیازمند 
برنامه ریزی و تعیین محل مناسب برای احداث زندان جدید زنجان با بهره گیری 

از فناوری های روز است.
وی اظهار داشت: در انجام این امر نباید همه موضوعات را منوط به بودجه های 
ملی و پیگیری های فرا استانی کنیم که در این صورت فرایند احداث و انتقال 
زندان به خارج از شهر طولانی خواهد شد. فرجی گفت: از مصوبات اولین جلسه 
شورای حفظ حقوق بیت المال و صیانت از حقوق عامه تعیین پیمانکار پروژه در 

آینده نزدیک است.
وی اضافه کرد: در همین راستا موضوع انتقال زندان به خارج از شهر در کمیسیون 
ماده ۲۵ مورد بررسی قرار خواهد گرفت که در همین راستا استاندار زنجان قول 

مساعدت دادند که مولدسازی زندان فعلی زنجان مورد عنایت قرار بگیرد.
فرجی برحق با اشاره به موضوعات مطرح شده در این جلسه از اعضای شورای 
حفظ حقوق بیت المال خواست اهتمام لازم را جهت رفع موانع و مشکلات از 
طریق پیگیری از وزارتخانه های مربوطه داشته باشند. رئیس کل دادگستری استان 
زنجان با قدردانی از زحمات و تلاش های اعضای شورای حفظ حقوق بیت المال 
در اجرای مصوبات شورا افزود: مسئولیت ها برای کارگزاران یک فرصت مناسب 
برای انجام وظایف است که باید مورد توجه قرار بگیرد. وی با بیان اینکه اعضای 
شورای حفظ حقوق بیت المال اهتمام جدی برای اجرای مصوبات جلسات قبلی 
و برنامه ریزی برای اجرای مصوبات جلسات در سال جاری داشته باشند، گفت: 
اقدام به موقع، اجرای مصوبات و گزارش عملکرد به دبیرخانه شورا را مورد اهتمام 
قرار دهید. در ابتدای این جلسه مدیران و اعضای شورای حفظ حقوق بیت المال 
و صیانت از حقوق عامه گزارشی از اقدامات و اجرای مصوبات جلسه قبلی شورا 

ارائه کردند.



۳۳روز��شنبه   ۶   اردیبهشت    ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم   *   شماره     ۲۸۳۶ جامعه

بحرانِآبدرزنجان

فقط۱۵درصدظرفیتسدتهمپرُاست

سد»مراش«ناجیزنجانمیشود؟

صفهایطولانیوامازدواجراکوتاهکنید
بعدزوجینراتشویقبهفرزندآوریکنید

مسعود بیات منش، معاون عمرانی استاندار زنجان ۱۶ فروردین ماه ۱۴0۴ در 
شورای اداری استان زنجان آب را از چالش های پبش روی استان دانست که در 

صورت بی توجهی به این موضوع می تواند تبدیل به بحران جدی شود. 
معاون عمرانی استاندار زنجان همچنین ۲۸ فروردین ماه ۱۴0۴ در کنفرانس 
مطبوعاتی استان زنجان برای چندمین بار به وضعیت تاسف بار استان اشاره کرد 
و در اظهاراتی قابل تامل در خصوص استقرار صنایع فولاد افزود: در زمینه فولاد 
حدود 5 یا ۶ درصد تولید کشور در استان زنجان اتفاق می افتد، استانی که یکی 
از کم آب ترین استان های کشور به شمار می رود و فولاد هم یکی از صنایع آب 
بر است! اینکه نسبت حدود یک درصدی سهم استان از آب با سهم تولید ۶ 
درصدی فولاد کشور چیست، موردی است که باید مطالبه افکار عمومی باشد! 

 این دست از اظهارات از سوی مسئولان ذیربط استان زنجان این روزها علنی تر 
از سال قبل شده است، این یعنی وضعیت آبی استان زنجان خوشایند نیست و 

در حالت اضطرار قرار دارد./ صدای زنجان

کمبود روان آب ها باعث شده تا مخازن سدهای مهم استان مانند سد تهم و 
سد گلابر به طور کامل آبگیری نشوند. در حال حاضر، تنها ۱5 درصد ظرفیت 
سد تهم که اصلی ترین منبع آب شرب زنجان است، پر شده، در حالی که 
این رقم برای سد گلابر نیز ۴۱ درصد  سال قبل ۲۳ درصد بوده است. 

گزارش شده است./ صدای زنجان

 مسئولان استانی سد مراش را به عنوان تأمین کننده آب شرب شهر ماهنشان، 
شهر دندی و ۱۲۲ روستای شهرستان ماهنشان را در نظر گرفته اند، همچنین 
از محل این سد ۲.5 میلیون مترمکعب به بخش صنعت اختصاص خواهد یافت. 
 بنا بر اعلام برخی رسانه ها؛ پروژه خط آبرسانی از سد مراش به شهر ماهنشان 
حدود ۸۱ کیلومتر در دست اجرا است که بخشی از آن اجرا شده و و مابقی خط 

به محض تأمین اعتبار در سال ۱۴05 به اتمام می رسد. 
 گفتنی است ۱5 کیلومتر این خط به دلیل اضطراری که در خصوص کمبود 
آب برای شهر دندی به وجود آمد، تکمیل شد و آب شرب از محل سد ایالو در 
اختیار مردم شهر دندی قرار گرفت.   یک منبع آگاه که نامش نزد صدای زنجان 
محفوظ است می گوید: با توجه به اهمیت تامین آب شرب، مسئولان برای تامین 

نیاز آبی شهر زنجان از محل سد مراش ماهنشان برنامه ریزی می کنند. 
دیگر مسئول استانی که نامش نزد صدای زنجان محفوظ است فرآیند انتقال آب 
از سد مراش به زنجان را تلویحا تائید کرده و می گوید در این زمینه بهتر است 

شرکت آب منطقه ای اظهارنظر کند.

خبر: حسن مجتبی زاده رئیس سازمان نظام مهندسی ساختمان استان زنجان: 
اغلب مهندسان که درآمد آن ها فقط از محل کار حرفه ای مهندسی تأمین 

می شود، دریافتی کمتر از حداقل درآمد قشر کارگر دارند. 
برای افزایش کیفیت ساخت وساز باید برابر مبحث دوم مقررات ملی ساختمان 
عملیات اجرا را به دست مجریان ذی صلاح بسپاریم و افراد فاقد صلاحیت را 
از چرخه ساخت وساز حذف کنیم و سازکاری بیندیشیم تا مهندسان به جای 
ایستادن در صف های طویل نظارت، به حوزه اجرا بیشتر ورود کنند؛ چراکه 
اکنون ۹۷ درصد خدمات توسط افراد فاقد صلاحیت ارائه می شود و باید این 

معضل برطرف شود./ تسنیم
پی نوشت: جناب رئیس! اینکه نگران اشتغال مهندسان ناظر هستید خوبه! اما به 
استحضار می رساند اکثر مهندسان عزیز دوشغله هستند و معمولا در ادرات و 
نهادها مشغولند اما نکته ای که فرمودید بسیار ارزشمنده است، مهندسان باید 
به جاری نظارت های سطحی و امضاء فروشی! باید در حوزه اجرا مسئولیت 
داشته باشند تا ساخت و سازها از وضعیت فعلی به استانداردهای این حوزه 

نزدیک شود.

خبر: فریدون بابایی اقدم، عضو هیات مدیره شرکت بازآفرینی شهری ایران در 
جلسه بازآفرینی شهری زنجان بر لزوم پیشگیری از زایش بافتهای ناکارآمد 
شهری در کل کشور تاکید کرد و گفت: باید این مهم مورد توجه جدی قرار 

گیرد. 
 پی نوشت: آقای بابایی اقدم! بسم الله! با گفتن این جملات زیبا در پشت میز زایش 
بافت ناکارامد همچنان اتفاق خواهد افتاد، انتظار ندارید که مردم زیرساخت های 
شهری مانند خیابان ها، پل ها، فضای سبز، و شبکه های آب و فاضلاب، توسعه ی 
شهرها را بهسازی و نوسازی کنند. بفرمائید برای جلوگیری از توسعه بافت 

ناکارامد چه کرده اید؟

خبر:جواد بازرگان، مدیرکل ورزش و جوانان استان زنجان برنامه های هفته 
ملی و روز ملی جمعیت در بازه زمانی ۲۴ تا ۳0 اردیبهشت جاری را یادآور 
شد و اظهار داشت: وزارت ورزش و جوانان برای اولین بار با رویکرد رسانه ای، 
هنری و میدانی در این هفته برنامه هایی را تدارک دیده است. کمپینی با 
شعار »یک فرزند بیشتر« راه اندازی و در ۳۱ استان کشور و از جمله زنجان 

تبلیغ خواهد شد.
پی نوشت: آقای مدیرکل! متولی محترم حوزه جوانان استان زنجان! اولا 
مطمئن باشید کسی با اطلاعیه و بخشنامه های دولتی بچه دار نخواهد 
شد، ثانیا قبل از اینکه یک طرح بی ثمر هزینه بر را به استان زنجان تحمیل 
کنید، توضیح دهید برای جوانان چه کرده اید؟ به طور مثال؛ شمایی که بر 
ازدواج جوانان و جوان سازی جمعیت اصرار و پافشاری کرده و در تریبون های 
مناسبتی و غیرمناسبتی بر این مقوله تاکید دارید، آیا از صف طولانی وام 
ازدواج اطلاع دارید؟ مگر قرار نبود کمتر از یک الی ۲ ماه وام ازدواج به 
حساب آن ها واریز شود؟ این چه اضطراب و استرسی است که بر جان دختر 

و پسرهای جوان انداخته اید؟

ایسکانیوز/  مقاله ای که در مجله معتبر »نیچر هیومن بیهیویر« منتشر شده است، حاصل 
5۷ مطالعه از بیش از ۴۱۱ هزار بزرگسال در سرتاسر جهان با میانگین سنی شرکت 

کنندگان نزدیک به ۶۹ سال است.
محققان دانشگاه تگزاس در آستین دریافتند که استفاده مداوم از فناوری - مانند تلفن های 
هوشمند، کامپیوتر و اینترنت - با کاهش خطر ابتلا به اختلالات شناختی در افراد بالای 

50 سال مرتبط است.
این یافته ها در زمانی به دست می آیند که دستگاه های دیجیتال تقریباً در همه جا حاضر 
شده اند: بر اساس گزارش مرکز تحقیقاتی پیو، ۹۸ درصد آمریکایی ها در حال حاضر یک 
نوع تلفن همراه دارند و ۹۱ درصد صاحب یک گوشی هوشمند هستند که این رقم در سال 

۲0۱۱ تنها ۳5 درصد بود.
به نظر می رسد این یافته ها با این ایده رایج که استفاده روزمره از فناوری توانایی شناختی را 
تضعیف می کند، در تضاد است. در عوض، محققان پیشنهاد می کنند که این ابزار به حفظ 

سلامت مغز در آینده کمک می کنند.
دکتر لی مورسلین، رئیس تحقیقات بالینی در تحقیقات آلزایمر انگلستان، گفت: این تجزیه 
و تحلیل در مقیاس بزرگ بیش از 50 مطالعه منتشر شده از سراسر جهان را بررسی کرد تا 

بتواند ارتباط بین استفاده از فناوری دیجیتال و توانایی شناختی را کشف کند.
این مطالعه تحقیقات قبلی را به چالش می کشد که نشان می دادند فناوری دیجیتال 
می تواند عملکرد شناختی را با افزایش سن کاهش دهد و در عوض نشان می دهد که 

استفاده از فناوری ممکن است با نرخ پایین تر زوال شناختی در افراد مسن مرتبط باشد.
حدود دو سوم آمریکایی ها تا سن متوسط ۷0 سالگی درجاتی از زوال شناختی را تجربه 
می کنند. بر اساس تحقیقات سال ۲0۲0، خطر ابتلا به زوال عقل در طول زندگی برای 
زنان ۳۷ درصد و برای مردان ۲۴ درصد است، که میانگین سن شروع آن برای زنان ۸۳ 

سال و برای مردان ۷۹ سال است.
مرسلین اضافه می کند: با توجه به اینکه اکنون فناوری در زندگی روزمره ما جاسازی 
شده است، دیدن اینکه استفاده از ابزارهای دیجیتال مانند کامپیوتر، تلفن های هوشمند 
و اینترنت می تواند با سلامت مغز بهتر در زندگی بعدی ارتباط داشته باشد، دلگرم کننده 
است. با این حال، توجه به این نکته مهم است که این تجزیه و تحلیل نمی تواند شامل 
معیارهایی از تغییرات فیزیکی رخ داده در مغز یا در نظر گرفتن سنی باشد که افراد برای 

اولین بار در معرض فناوری دیجیتال قرار گرفتند.
وی همچنین می گوید: اگرچه نویسندگان دلایل احتمالی را بررسی می کنند که چرا 

استفاده از فناوری دیجیتال ممکن است عملکرد شناختی بهتری را تقویت کند، تحقیقات 
بیشتری برای درک بیشتر این رابطه مورد نیاز است؛ به خصوص در افرادی که اولین نسلی 

هستند که با این پیشرفت ها بزرگ شده اند.
این تجزیه و تحلیل توسط جرد بنگ و مایکل اسکالین انجام شد که مطالعاتی را که شامل 
تشخیص شناختی یا آزمایش رسمی بود، بررسی کردند. یافته های آنها حتی پس از کنترل 

متغیرهایی مانند سن، تحصیلات، درآمد، سلامت و سایر عوامل سبک زندگی ثابت ماند.
مهم تر از همه، آنها همچنین نتایج ثابتی در مطالعات طولی یافتند، که شرکت کنندگان 
را در طول زمان ردیابی کردند - به طور متوسط برای بیش از ۶ سال - که حاکی از خطر 

کمتر زوال شناختی در میان کاربران مکرر فناوری است.
دکتر دیوید برونو، روانشناس دانشگاه جان مورز لیورپول در بریتانیا، می گوید: تعداد زیادی 
از متغیرها در این مطالعه کنترل می شوند، و نتایج امیدوارکننده هستند، اما بسیاری از 
انعطاف پذیری شناختی ما ممکن است به طور ژنتیکی تعیین شود، که همچنین می تواند 

منجر به سهولت بیشتر با استفاده از فناوری شود.
و  می کنند  اشاره  خود  مطالعه  محدودیت های  به  خوبی  به  نویسندگان  می افزاید:  وی 
اذعان می کنند که کارهای بیشتری برای انجام دادن وجود دارد. به عنوان مثال، چه نوع 
فعالیت های دیجیتال برای مغز ما بهتر است؟ این یک مطالعه خوب انجام شده است که 
به یک مساله به موقع رسیدگی می کند. نویسندگان در نتیجه گیری های خود دقت لازم 

را اعمال کرده اند.
در حالی که این مطالعه توضیح نمی دهد که چگونه و چرا فناوری دیجیتال ممکن است 
از شناخت محافظت کند، نویسندگان حدس می زنند که این فناوری می تواند از حافظه، 
سازماندهی و تعامل اجتماعی پشتیبانی کند؛ اینها عواملی هستند که برای حفظ عملکرد 
مغز شناخته شده اند. آنها تاکید می کنند که تحقیقات بیشتری برای درک بهتر رابطه بین 

تعامل دیجیتال و سلامت شناختی بلندمدت مورد نیاز است.
برونو به می گوید: درک اینکه کدام فناوری ها و کدام فعالیت ها سودمندتر هستند، می تواند 
به ما کمک کند تا بر مصرف کنندگان تأثیر بگذاریم و با فناوری های دیجیتال به شیوه ای 
مثبت تر درگیر شویم. همچنین در کنار استفاده بالقوه از این دانش برای توسعه ابزارها، 

بازی ها، برنامه هایی که به مغز سالخورده کمک می کنند، بهره ببریم.

همانطور که اولین نسل از کاربران مادام العمر فناوری وارد سن بالاتری می شوند، این یافته ها 
روایتی متضاد برای ترس از کاهش ناشی از صفحه نمایش ارائه می دهد و در عوض به 

مزایای بالقوه ارتباط ماندن اشاره می کند.
مایکل اسکالین روانشناس و عصب شناس از دانشگاه بیلور می گوید: شما می توانید تقریباً 
در هر روز اخبار را ورق بزنید و خواهید دید که مردم در مورد اینکه چگونه فناوری ها به 
ما آسیب می رسانند صحبت می کنند. مردم اغلب از اصطلاحات »فرار مغز« و »پوسیدگی 
مغز« استفاده می کنند، و اکنون زوال عقل دیجیتال یک عبارت در حال ظهور است. ما به 

عنوان محقق، می خواستیم بدانیم که آیا این مساله درست است یا خیر.
این در حالی است که قبلا تجزیه و تحلیل آماری نشان داده بود که استفاده از فناوری با 
کاهش 5۸ درصدی خطر ابتلا به اختلالات شناختی مرتبط است. علاوه بر این، کاربران 

فناوری بین ۲۶ تا ۳۴ درصد نرخ کاهش شناختی را در طول زمان نشان دادند.
توجه به این نکته مهم است که این نوع تحقیق، تحقیقی نیست که بتواند علت و معلول 
مستقیم را اثبات کند. هر مطالعه از رویکردهای متفاوتی استفاده می کرد و استفاده از 
فناوری را به روشی متفاوت اندازه گیری می کرد: برای مثال، برخی از مطالعات استفاده 
از گوشی های هوشمند را بررسی کردند، در حالی که برخی دیگر استفاده از رسانه های 

اجتماعی را مورد بررسی قرار دادند.
با این حال، پس از تعدیل عواملی از جمله شغل، تحصیلات و وضعیت اجتماعی-اقتصادی، 
کاهش ریسک همچنان ادامه داشت. به نظر می رسد پیوندی در اینجا وجود دارد که در 

تحقیقات بیشتر ارزش بررسی دارد.
جرد بنگ، عصب روان شناس از دانشگاه تگزاس در آستین می گوید: داده های ما نشان 
می دهد که تشویق افراد مسن به درگیر شدن با فناوری، به ویژه به شیوه ای که به چالش، 
اتصال و جبران مشکلات شناختی کمک می کند، می تواند رویکردی قدرتمند برای ارتقای 

سلامت شناختی باشد.«
محققان پیشنهاد می کنند که استفاده از فناوری می تواند به چند روش مختلف به محافظت 
در برابر زوال شناختی و زوال عقل کمک کند. به عنوان مثال، ممکن است به تحریک مغز 
کمک کند، به ویژه هنگامی که صحبت از یادگیری نحوه استفاده از دستگاه ها و برنامه های 

جدید می شود.

استفاده از فناوری از زوال عقل مسن ها جلوگیری می کند

پاراگرافپاراگراف

پی نوشتپی نوشت

پی نوشتپی نوشت

مجتمع کاغذ سازی راشا کاسپین ایرانیان 

آگهی مزایده دوره ای شماره یک سال 1404

مجتمع کاغذ سازی راشا کاسپین ایرانیان در نظر دارد اقلام مستعمل و ضایعات مشروحه ذیل 
را از طریق برگزاری مزایده عمومی به مدت یک هفته کاری به فروش رساند، لذا متقاضیان 
می توانند جهت کسب اطلاعات بیشتر در مورد شرایط شرکت در مزایده و دریافت لیست کامل 

اقلام مزایده )ضایعاتی و مستعمل( و ثبت قیمت پیشنهادی خود در فرم های مخصوص اعلام قیمت،  در زمان و محل ذکر شده در ذیل آگهی 
مراجعه نمایند .

1- اقلام مستعمل و ضایعاتی  : کیسه جامبو سالم )1000و500کیلویی(* ضایعات کیسه جامبو* ضایعات تخته و چوب* ضایعات پالت چوبی  
ضایعات نایلون* ضایعات سیم مفتول گالوانیزه با کسورات

2- زمان بازدید و ارائه پیشنهاد قیمت :   به مدت 3 روز کاری از تاریخ    شنبه  1404/02/06   لغایت  پایان وقت اداری    دو شنبه  1404/02/0۸   
از ساعت ۸ الی 16 .

3-محل بازدید و ارائه پیشنهاد قیمت : زنجان ، شهرک صنعتی اشراق ، انتهای خیابان دی جنوبی ، مجتمع کاغذ سازی راشا کاسپین ایرانیان 
  شماره تماس:  66  الی 32224056-024 داخلی 131 و 136

سمیه محرمی: از اوایل سال جاری بود که اعلام شد، با توجه به قانون بودجه ۱۴0۴ 
و آئین نامه ای که در آن تدوین شده ۳ دهک بالای درآمدی از دریافت یارانه حذف 
خواهند شد. این موضوع موجب برای خیلی از خانواده ها سئوال شود که آیا جزو این 
دهک ها هستند یا خیر؟ و یا یارانه آنها قطع خواهد شد یا نه؟ این موضوع در ماه های 

اخیر ابهامات و سئوالات زیادی را برای مردم ایجاد کرده است.
ابهاماتی که با توضیحات ناقص مسئولان ادامه دارد و هنوز بدان پاسخ داده نشده است، 
احمد میدری وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در آخرین اظهار نظر خود در مورد حذف 
یارانه بگیرها با اشاره به نحوه تعیین دهک های بالای درآمدی جهت ساماندهی یارانه ها 
اظهار کرد: بر اساس قانون بودجه سال ۱۴0۴، مقرر شده افرادی که در سه دهک بالای 

درآمدی قرار دارند، شناسایی و به آنان اطلاع رسانی شود.
یارانه  17 میلیون ایرانی حذف می شود

باید  اعتراض،  در صورت  افراد  این  اینکه  بیان  با  اجتماعی  رفاه  و  کار  تعاون،  وزیر 
اظهارنامه ای یک صفحه ای تکمیل کنند تا اطلاعاتشان بررسی شود، افزود: در صورت 
مشخص شدن ارائه اطلاعات نادرست، این افراد از برخی خدمات دولتی محروم خواهند 

شد.
وی با اشاره به وضعیت دهک بندی در کشور ضمن اینکه سه دهک بالای درآمدی 
حذف خواهند شد، گفت: براین اساس باید ۲۴ میلیون نفر از فهرست حذف می شدند، 
اما باتوجه به اینکه برخی از این افراد پیش تر یارانه دریافت نمی کردند، تصمیم گرفته 

شد که ۱۷ میلیون نفر حذف شوند که رقم قابل توجهی است.
و  است  ایران  آمار  مرکز  اطلاعات  دهک ها  تشخیص  مبنای  کرد:  اضافه  میدری 
ملاک هایی نظیر مالکیت مسکن و میزان درآمد در نظر گرفته شده است.وی همچنین 

گفت: مالکان خانه با ۳0 میلیون تومان درآمد جزو سه دهک بالا خواهند بود.
زمان حذف یارانه ها مشخص نیست

مدیر امور اجتماعی اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی استان زنجان نیز گفته است: مرحله 
دوم طرح کالا برگ برای دهک های چهارم تا هفتم در استان زنجان آغاز شده است و 
در همین راستا تصمیماتی برای حذف یارانه دهک های هشتم، نهم و دهم اتخاذ شده 

است هر چند تاریخ حذف مشخص نیست.
سجاد اجاقلو با بیان اینکه مرحله دوم طرح کالا برگ برای دهک های چهارم تا هفتم در 
استان زنجان آغاز شده است و در همین راستا تصمیماتی برای حذف یارانه دهک های 
هشتم، نهم و دهم اتخاذ شده است، اظهار کرد: بر اساس این تصمیمات یارانه این 
گروه از افراد در حال حذف شدن است هرچند تاریخ دقیق این حذف هنوز مشخص 

نشده است.
وی با بیان اینکه بررسی ها و شاخص های مختلف اقتصادی برای تعیین این گروه ها از 
طرف دولت انجام شده است، افزود: شاخص هایی مانند الگوی خرید خانوار از طریق 
بانک ها، میزان درآمد و حقوق دریافتی، و حتی قیمت خودرو و املاک برای شناسایی 
افراد مشمول حذف یارانه مورد استفاده قرار می گیرد و بر این اساس یارانه این افراد به 

تدریج و با گذر زمان حذف خواهد شد.
مدیر امور اجتماعی اداره تعاون کار و رفاه اجتماعی استان زنجان با اشاره به اینکه 

گروه های هشتم، نهم و دهم در حدود ۱0 درصد از خانوارها را شامل می شوند، اضافه 
کرد: این روند حذف یارانه ها از اسفند ماه سال گذشته شروع شده و در فروردین ماه 

نیز برخی از این افراد یارانه دریافت نکردند. 
دهک بندی ها ساز و کار مشخصی ندارد

احمد بیگدلی، نماینده مردم خدابنده نیز، در این زمینه در گفت وگو با صدای زنجان 
در پاسخ به سئوالی در مورد ابهامات حذف دهک های بالای درآمدی در آینده نزدیک، 
اظهار کرد: در پیگیری ها و گفت و گوهایی که با مسئولان مربوطه از جمله وزیر کار 
صورت گرفته اعلام شد در قانون بودجه سال ۱۴0۴ تصویب شده که طبق آن، یارانه 

سه دهک بالای درآمدی، یعنی دهک های هشتم، نهم و دهم قطع خواهد شد.
نماینده مردم خدابنده در مجلس با اشاره به اینکه طبق اظهارات صورت گرفته این 
یارانه ها پس از قطع به پنج دهک پایین تعلق می گیرد، گفت: البته هنوز جزئیات این 

تصمیمات مشخص نشده است.
وی با بیان اینکه طبق توضیحات ارائه شده با این اقدام، یارانه ۲۴ میلیون نفر قطع 
خواهد شد که با توجه اینکه پیش از این یارانه تعدادی از این افراد پرداخت نمی شد، 
یارانه ۱۷ میلیون نفر جدید قطع خواهد شد، اضافه کرد: موضوع این است که در 
حال حاضر سازوکار خیلی شفافی برای دهک بندی ها وجود ندارد و به همین دلیل 

دهک بندی واقعی در کشور اتفاق نیافتاده است.
آیین نامه شفاف سازی دهک ها در حال نگارش است

بیگدلی با بیان اینکه قرار است آیین نامه ای برای شفاف سازی دهک بندی در هیئت 
دولت نوشته شود که به زودی تکمیل خواهد شد، اضافه کرد: طبق این آیین نامه، 
افرادی که یارانه آن ها قطع می شود می توانند به سامانه مراجعه کرده و فرم اعتراض 

خود را پر کنند.
نماینده مردم خدابنده در مجلس با اشاره به اینکه اگر پس از اعتراض مشخص شود 
که فرد در واقع جزو سه دهک بالای درآمدی بوده و تلاش کرده که از قانون فرار کند، 
ممکن است از برخی خدمات دولتی محروم شود، بیان کرد: هنوز این محرومیت ها 
مشخص نیست و آیین نامه در حال نگارش و تصویب در هیئت دولت است که باید از 

سمت دولت تصویب شود. 
 حذف یارانه دهک های بالای درآمدی؛ شاید سال دیگر

وی در ادامه با بیان اینکه ممکن است رئیس جمهور تصمیم بگیرد که این طرح در 
سال جاری اجرا نشود، گفت: مجلس به دولت اجازه داده است که این کار را انجام دهد 

اما آن را موظف نکرده است.
بیگدلی با اشاره به اینکه دولت برای اجرای این طرح با توجه به بررسی موضوعات و 
شرایط اقدام خواهد کرد، گفت: اگر دولت متوجه شود که زیرساخت های لازم برای 
اجرای این طرح وجود ندارد یا ممکن است مسائل اجتماعی پیش بیاید، می تواند از 

اجرای آن  در سال جاری خوداری کند.
از  که  و جوی هایی  پرس  در  اینکه  به  اشاره  با  در مجلس  مردم خدابنده  نماینده 
نمایندگان صورت گرفته علاوه بر شهرستان خدابنده در سایر حوزه های انتخابی نیز 
موضوع قطع یارانه از عمده مراجعات مردمی به دفاتر نمایندگان بوده است، اضافه کرد: 

این موضوع یک دغدغه و چالش برای برخی از هم وطنان شده است.
وی با بیان اینکه قطع یارانه باید با اطلاع رسانی به مردم صورت گیرد، اضافه کرد: مردم 
باید از نحوه اعتراض به قطع یارانه ها مطلع شوند و دولت باید اعلام کنند که افراد 

چگونه می توانند ثبت نام کرده و وضعیتشان بررسی شود.

صدای زنجان از برنامه دولت برای حذف یارانه دهک های بالای درآمدی گزارش می دهد؛

حذف مبهم!
عضوکمیسیوناجتماعیمجلس:درحالحاضرسازوکارشفافیبرایدهکبندیهاوجودنداردازاینرودهکبندیواقعیدرکشوراتفاقنیفتادهاست

مدیرکلتعاون،کارورفاهاجتماعیاستان:زمانحذفیارانههامشخصنیست

با صدای زنجان همیشه 
در ارتباط باشید
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روز�� شنبه  ۶  اردیبهشت   ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم*   شماره   ۲۸۳۶ فرهنگ۴۴

ابراهیم فیاض مطرح کرد:

صداوسیما یک رسانه شکست خورده است که تنفر ایجاد می کند 
رویداد۲۴/ تازه یک هفته از سفر تاریخی وزیر دفاع عربستان به تهران می گذرد که 
صداوسیما در برنامه به ظاهر کمدی محسن افشانی، وزیر امور خارجه عربستان را 
مورد تمسخر قرار می دهد! شبکه نسیم البته در اطلاعیه ای بدون اشاره به نام برنامه 
»درنگ« بابت این موضوع عذرخواهی و اعلام کرد که با عوامل خاطی برخورد کرده 
است. این عذرخواهی اما از حواشی ماجرا نکاست و انتقادها از رویکرد صداوسیما 

را کاهش نداد.
قریب به اتفاق فعالان سیاسی و اقتصادی با دیدگاه ها و سلایق گوناگون بر این 
نکته صحه می گذارند که بهبود اوضاع اقتصاد ایران در گرو ایجاد گشایش های 
دیپلماتیک در دو سطح همکاری های منطقه ای و جهانی است، اما آیا صداوسیما به 
عنوان رسانه رسمی جمهوری اسلامی همین رویکرد را دنبال می کند؟ در روز هایی 
که نظام در مسیر تنش زدایی با آمریکا و کشور های همسایه حرکت می کند، پخش 
برنامه هایی روی آنتن صداوسیما می رود که نه تنها تامل برانگیزند، بلکه شائبه عبور 

این رسانه از چارچوب های نظام را به ذهن تداعی می کند.
به نظر می رسد اصرار مقامات سازمان صداوسیما به تداوم اعمال کج سلیقگی های شان 
سبب شده، عملا برنامه سازان این سازمان برای ماندگاری روی آنتن به بی راهه 

بروند.
ابراهیم فیاض درباره دور شدن صداوسیما از ایفای نقش »رسانه رسمی جمهوری 
اسلامی« گفت: نخستین مولفه برای اینکه صداوسیما بخواهد رویکرد مناسبی را در 
حوزه رسانه ای پیش ببرد، آن است که فرهنگ را بشناسد، اما به لحاظ »فرهنگ 
شناسی« صفر است؛ بنابراین برنامه هایی می سازد که ما را شوکه می کند. سریال 
پایتخت محتوای مارکسیستی و تلخ دارد، اما لایه ای از طنز روی آن می کشند. این 
از آن جا ناشی می شود که مقامات این سازمان نمی دانند بر چه مبنای فرهنگی 

باید سریال بسازند.
ابتذال در رسانه ملی

وی افزود: مولفه دوم برای کارکرد رسانه ای صداوسیما »ارتباطات« است. یقین 
دارم مسئولان این سازمان از ارتباطات، هیچ متوجه نمی شوند. به قدری پیام ها در 
صداوسیما مستقیم است که به ابتذال کشیده می شود. شبکه خبر هر آنچه را که 
به عنوان خبر پخش می کند، به عنوان تحلیل هم می آورد! یعنی تحلیلگر دعوت 
می کنند، اما او همانی را می گوید که در خبر آمده است و صحبت هایش هیچ نکته 

جدیدی ندارد.
این استاد دانشگاه با بیان اینکه صداوسیما یک رسانه است، یادآور شد: نسبت نقش 
رسانه ای صداوسیما با سایر حوزه ها اعم مطبوعات، شبکه های اجتماعی، سینما و 
کتاب نیاز به تعریف دارد، اما چنین مسئله ای را مشاهده نمی کنیم. نکته بعدی آن 
است که صداوسیما یک سازمان است بنابراین باید مسئولان آن متوجه تمایز این 

سازمان با سایر سازمان ها باشند. یعنی بدانند سازمان صداوسیما با سازمان اداره 
دارایی چه فرقی می کند. نکته مهمتر آن که ارتباط این سازمان با هنر روشن 
نیست، از این رو هر روز شاهد بروز موضوعاتی بین هنرمندان و صداوسیما هستیم.

وی ادامه داد: امروز واقعا باید به این سئوال پاسخ داد که سازمان صداوسیمای 
جمهوری اسلامی چه هویتی دارد؟ وقتی کسی ضیق معرفتی داشته باشد، روی 

به پرخاشگری می آورد. 
امروز صداوسیما نمی داند در جهان و حتی داخل ایران چه خبر است. اصطلاح 
معروفی است که می گوید »قافیه چو تنگ آید-شاعر به جفنگ آید«. شخصا به 
عنوان استاد دانشگاه اگر روزی بدون مطالعه سرکلاس درس بروم، تنُ صدایم 
خیلی بالا می رود. این جامعه شناس اظهار کرد: اگر رسانه ای از جهان امروز معرفت 
نداشته باشد قطعا شکست می خورد و هر چقدر ابعاد این رسانه بزرگتر و وسیعتر 
باشد به همان نسبت شکستش نیز بزرگتر و وسیعتر خواهد بود. معتقدم صداوسیما 
امروز شکست خورده است و برنامه هایش شکست رسانه ای، تنفر رسانه ای و تنفر 

ارتباطی ایجاد می کنند.
صداوسیما و سلبریتی سازی های بی فایده

وی افزود: مسئولان صداوسیما فکر می کنند، چون هنوز بیننده دارند پس پیروزند؛ 
درصورتی که این طور نیست؛ مردم همین صداوسیما را دارند بنابراین مجبورند 

همین برنامه ها را ببینند. صداوسیما یکسری برنامه های تقلیدی می سازد و در واقع 
سلبریتی سازی می کند. وقتی یک شخصیت روحانی یا مداح را سلبریتی می کنیم 
بعد از مدتی تاریخ مصرف آنها سر می آید. از این رو مجامع قرآنی یا مداحی حتی 

نسبت به ساخت این برنامه ها شاید موضع انتقادی داشته باشند.
فیاض گفت: متأسفانه صداوسیما ساختار تئوریک و معرفت شناسی ندارد بنابراین 
رو به ساختن برنامه هایی می آورند که بحث برانگیز است؛ به اعتقاد من اگر اصلاح 
نشود اوضاع حاد خواهد شد. امروز کشور در مذاکرات جهانی حضور دارد، اما واقعا 
صداوسیما چقدر می تواند در این فضا حاضر شود و کار رسانه ای را جلو ببرد؟ این 

خلاء خطرناک است. 
فرض کنیم مذاکرات موفق شود، صداوسیما چقدر می تواند از وارفتگی اجتماعی 
جلوگیری کند؟ معتقدم صداوسیما، خودش را دچار بحران می کند که پیامد این 
بحران هم خودش دچار فروپاشی می شود و هم در کشور خلاء ارتباط-رسانه ای 
می شود. نقش رسانه در مهندسی افکارعمومی و پیشبرد اهداف کشور در حوزه 
دیپلماسی عمومی بر کسی پوشیده نیست لذا وقتی رسانه ملی دست فرمانی 
متعارض با دولت و سیاست های کلان کشور داشته باشد، نه تنها باری از روی 
دوش دستگاه سیاست خارجی در این مقطع حساس بر نمی دارد، بلکه هزینه هایی 
را برای کشور و نظام می تراشد که شاید جبران آن سخت و حتی امکان ناپذیر باشد.

ایرنا/  رئیس اداره میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی شهرستان زنجان 
گفت: گردشگری کشاورزی می تواند تحول مهمی در اشتغال و اقتصاد استان 

ایجاد کند و محرکی نو برای توسعه صنعت گردشگری باشد.
مهدی باقری  افزود:گردشگری کشاورزی علاوه بر ایجاد درآمد مستقیم برای 
در  اقتصادی  فعالیت های  و  اشتغال  افزایش  موجب  کشاورزان  و  روستاییان 
محیط های روستایی می شود و به عنوان درآمد ثانویه برای کشاورزان به شمار 

می رود.
وی اضافه کرد: این نوع گردشگری، تأثیر قابل توجهی بر ظرفیت جذب گردشگر 
و توسعه گردشگری زنجان دارد و باید بیش از گذشته مورد توجه مسوولان امر 

قرار گیرد.
باقری از ویژگی های مهم گردشگری کشاورزی در زنجان را آشنایی گردشگران 
با روندهای کشاورزی و تجربه فعالیت های خلاقانه در این حوزه اعلام کرد که 
به حفظ منابع طبیعی و توجه بیشتر به مصرف غذاهای ارگانیک و سالم کمک 

می کند.
وی اظهار داشت:استان زنجان با توجه به طبیعت بکر و چشم نواز و کوهها، باغها 
و روستاهای سرسبز، ظرفیت های زیادی برای توسعه گردشگری کشاورزی دارد 
که در صورت توجه و اهتمام به جذب گردشگران بیشتر به استان منجر می شود.

رئیس اداره میراث  فرهنگی، گردشگری و صنایع  دستی شهرستان زنجان ادامه 
داد: همچنین توسعه گردشگری کشاورزی می تواند به مهاجرت معکوس از شهر 
به روستا کمک کند و از این طریق به پایداری جمعیت روستایی و حفظ فرهنگ 

کشاورزی استان یاری رساند.
در  زنجان  استان  در  کشاورزی  گردشگری  مراکز  راه اندازی  کرد:  اضافه  وی 
سال های اخیر نشان دهنده توجه جدی به این حوزه است که می تواند ظرفیت 

جذب گردشگر را افزایش دهد.
با ایجاد  باقری خاطر نشان کرد: در مجموع، گردشگری کشاورزی در زنجان 
جذب  و  طبیعی  منابع  حفظ  کشاورزان،  درآمد  افزایش  شغلی،  فرصت های 
گردشگران به مناطق روستایی، نقش مهمی در توسعه ظرفیت گردشگری و 

اقتصاد استان ایفا می کند.

همشهری/  فروردین، ماه مهمی برای سینمای ایران است؛ ماهی که در آن به 
واسطه تعطیلات عید و برنامه ریزی برای اکران نوروزی، می توان روی آینده همان 
سال سینمای ایران حساب و برنامه ریزی کرد. از طرفی هر سال بهترین فیلم های 
جشنواره فجر گذشته نیز به اکران نوروز می رسند که به واسطه اقبال یا عدم اقبال 
از آنها می توان پیش بینی هایی برای فروش کل سال سینمای ایران نیز ارائه داد. 
امسال نیز همزمان با به پایان رسیدن فروردین ماه، نکات جالبی از فروش 5 فیلم 

اول گیشه در این ماه، به دست می آید.
اول فروش  رتبه  با گونه کمدی در  اطیابی  به کارگردانی مسعود  »دایناسور« 
فروردین ماه قرار دارد. »موسی کلیم الله« به کارگردانی ابراهیم حاتمی کیا در این 
بازه یک ماهه به رتبه دوم فروش رسیده و »کوکتل مولوتف« به عنوان سومین 
فیلم پرفروش فروردین ماه، باز هم از گونه کمدی است. »رها« در جایگاه چهارم 
فروش، فیلمی از سینمای اجتماعی و »پسر دلفینی« متعلق به گونه کودک و 

نوجوان، پنجمین فیلم پراقبال فروردین ماه است.
مخاطبان فروردینِ سینماها و یک رفتار پرتکرار در گیشه

با مقایسه فروش فروردین ماه امسال با ۴ سال گذشته که سال های پساکرونایی 
برای سینمای ایران محسوب می شوند، می بینیم که در میان 5 فیلم پرفروش این 
ماه سرنوشت ساز، روند سینوسی تکرارشونده ای برقرار بوده است. رتبه اول برای 
فیلم های کمدی، رتبه دوم برای فیلم های اجتماعی و دفاع مقدسی، رتبه سوم 
فیلم های کمدی، رتبه چهارم همچنان فیلم های اجتماعی و رتبه پنجم میان 

فیلم های کودک و نوجوان و اجتماعی جابه جا شده است.
با مقایسه فروش فروردین ماه امسال با ۴ سال گذشته، می بینیم که در میان 
5 فیلم پرفروش این ماه سرنوشت ساز، روند سینوسی تکرارشونده ای برقرار بوده 

است
در این پنج سال، هر بار و به صورت مداوم، فیلم اول رتبه فروش، یک فیلم کمدی 
بوده؛ »تمساخ خونی« در سال ۱۴0۳، »فسیل« در سال ۱۴0۲، »سگ بند« در 
سال ۱۴0۱ و »هفته ای یک بار آدم باش« در سال ۱۴00، فیلم های اول رتبه 

فروش در فروردین ماه بوده اند.
در ادامه به فیلم های رتبه دوم فروش می رسیم. نکته جالب آن که دومین فیلم 
رتبه فروش در 5 سال اخیر با احتساب امسال، همواره فیلمی از گونه اجتماعی، 
تاریخی یا دفاع مقدس بوده است. در وانفسای سلطه کمدی ها بر سینما در 5 
سال اخیر، این نکته قابل توجه است که فیلم های رتبه دوم فروش در فروردین 

ماه هر سال، عمدتا گونه غیرکمدی داشته اند.
»بی بدن« در سال ۱۴0۳، »غریب« در سال ۱۴0۲، »موقعیت مهدی« در سال 
۱۴0۱ و »خورشید« در سال ۱۴00 همگی فیلم های رتبه دوم فروش در پنج 

سال اخیر در فروردین ماه بوده اند.
جایگاه سومین فیلم پرفروش فروردین ماه در 5 سال اخیر، به یک فیلم کمدی 
اختصاص دارد. »سال گربه« در سال ۱۴0۳، »عروس خیابان فرشته« در سال 
۱۴0۲، »شادروان« در سال ۱۴0۱ و »تکخال« در سال ۱۴00 همگی رتبه سوم 

فروش فروردین ماه و در گونه کمدی بوده اند.
در وانفسای سلطه کمدی ها بر سینما در 5 سال اخیر، این نکته قابل توجه است 
که فیلم های رتبه دوم فروش در فروردین ماه هر سال، عمدتا گونه غیرکمدی 

داشته اند
فیلم چهارم این فهرست، باز هم نشانه دیگری از اقبال مخاطبان به فیلم های 
سال  در  سوم«  جهانی  »جنگ  سال ۱۴0۳،  در  »آپاراتچی«  است.  اجتماعی 
۱۴0۲، »روز صفر« در سال ۱۴0۱ و »شنای پروانه« در سال ۱۴00، پرفروش 

ترین هایی بوده اند که فروردین ماه در رتبه چهارم گیشه سینما به خود دید.
گونه  از  توجهی،  قابل  شکل  به  نیز  ماه  فروردین  پراقبال  فیلم های  پنجمین 
اجتماعی بوده اند. به جز امسال و سال قبل که »پسر دلفینی« و »نوروز« به 
شکلی هوشمندانه در سبد اکران قرار گرفتند و سهم سینمای کودک و نوجوان را 
نیز به گیشه فروردین ماه افزودند، »سه کام حبس« در سال ۱۴0۲، »مرد بازنده« 
در سال ۱۴0۱ و »خون شد« در سال ۱۴00، رتبه پنجم فروش فروردین ماه را 

به خود اختصاص داده اند.
این طور به نظر می رسد که در پنج سال اخیر، مخاطبان رفتاری مشابه و قابل 
پیش بینی در برابر گیشه فروردین ماه داشتند. رفتاری سینوسی که از تمایل به 
انتخاب میان کمدی و اجتماعی آن هم در اولین ماه سال خبر می دهد و نشان از 
آن دارد که اگر در هر فصلی از سال به ترتیب و تنوع فیلم ها و کیفیت آنها برای 
اکران دقت شود، چنانچه برای اکران نوروزی تا حدی این اتفاق می افتد، می توان 

شاهد اقبال مخاطب از فیلم هایی غیر از گونه کمدی در کل سال باشیم.

رئیس اداره میراث  فرهنگی، گردشگری
 و صنایع  دستی شهرستان زنجان:

گردشگریکشاورزیدراشتغالواقتصاد
زنجانتحولایجادمیکند

اینکمدیهادیگرمردمراجذبسینمانمیکند

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

به نظر می رسد با توجه به ظرفیت هایی که صنعت اسباب  بازی در کشور دارد، می توان 
روی این صنعت حساب باز کرد و با رفع چالش ها و داشتن نگاهی تخصصی تر، راه را 

برای حرکتی هدفمند برای این صنعت باز کرد.
صنعت اسباب  بازی از جمله صنایع فرهنگی در جهان است که چشم انداز روشنی برای 
آن طی سال های آتی ترسیم شده. این صنعت که امروزه تنها منحصر و محدود به 
کودکان و نوجوانان نیست و اقشار مختلف مردم در سنین مختلف را دربرمی گیرد، از 
نظر گردش مالی و زمینه های اشتغال زایی مورد توجه کشورهای مختلف قرار گرفته 
و برخی از کشورها را ترغیب کرده که سرمایه  بیشتری را وارد این عرصه کرده و به 
فعالان نوپا این بازار تبدیل شوند؛ به طوری که طبق آمارهای منتشر شده برخی از 
همین کشورها در حوزه آسیا و اقیانوسیه طبق بیشترین درآمد را از این صنعت طی 

سال های اخیر داشته اند.  
نرخ رشد حدود ۳.۱۴  با  اسباب بازی سالانه  بازار جهانی  که  زده می شود  تخمین 
درصد در دوره پیش بینی )۲0۲۳-۲0۳0( رشد کند. از نظر درآمد، اندازه بازار جهانی 
اسباب بازی در سال ۲0۲۲ حدود ۳05.۸۱ میلیارد دلار ارزش داشت و پیش بینی 
می شود تا سال ۲0۳0 به ۳۹۱.۶۲ میلیارد دلار برسد. همچنین براساس محاسبات، 
به نظر می رسد این بازار به دلیل افزایش تعداد فروشندگان آنلاین اسباب بازی با نرخ 

قابل توجهی رشد کند.
پیله های صنعت اسباب بازی ایران

با وجود همه این ها، ایران در حوزه صنعت اسباب بازی در سیاست گذاری همچنان 
ورود  این صنعت،  در  مختلف  استعدادهای  رویش  پیش می رود.  به  نگاه سنتی  با 
تولیدکنندگان تازه نفس و خلاق و همچنین استفاده از طرح های دانشجویان در تولید 
محصولات جدید از جمله ظرفیت هایی است که صنعت اسباب بازی در یک دهه 
گذشته تجربه کرده است؛ با این حال این تجربیات را می توان بارقه های فردی توصیف 

کرد که در خلأ حضور سیاستگذاران این بازار، درخشیدند.
سهم یک درصدی ایران از بازار جهانی 

به گفته روح الله دهقانی، معاون علمی، فناوری و اقتصاد دانش بنیان در دولت سیزدهم، 
سهم گردش مالی ایران از صنعت اسباب بازی را سه دهم درصد ذکر کرد و یادآور شد: 
از میزان ۳00 میلیون دلار گردش مالی اسباب بازی، ۱00 میلیون دلار آن به اسباب 

بازی های داخلی اختصاص دارد.
او با اشاره به ظرفیت های این صنعت در ایران افزود: اگر بخواهیم به نسبت جمعیتی 

توجه کنیم، باید سهم بازار اسباب بازی کشور یک میلیارد دلار باشد، چون ما یک 
درصد جمعیت دنیا را داریم و با توجه به سهم یک درصدی کشورمان از جمعیت دنیا 
و برخورداری از نیروی انسانی خوش فکر، جوان و دانش آموخته، دور از ذهن نیست که 
بتوانیم از بازار جهانی اسباب بازی یک درصد را به خود اختصاص دهیم. سهم گردش 
مالی در صنعت اسباب بازی با توجه به تولید داخل می تواند یک میلیارد دلار یعنی 

رشد ۱0 برابری داشته باشد.
با این حال به نظر می رسد از جمله موانع برای رسیدن به این چشم انداز، نبود شفافیت 
در صنعت اسباب بازی است؛ به طوری که حتی فعالین این بازار نیز از ظرفیت های آن 
به صورت دقیق و روشنی اطلاع ندارند و آمار قابل اتکایی در این رابطه وجود ندارد. با 
توجه به این خلأ، قرار است سند ملی چشم انداز صنعت اسباب بازی در شورای عالی 
انقلاب فرهنگی تدوین و منتشر شود تا ضمن روشن شدن وظایف دستگاه های مختلف 
در قبال این صنعت فرهنگی، موانع رشد این صنعت نیز در گام های بعدی احصا و 
مرتفع شود. احسان منشی، رئیس هیات مدیره انجمن تولیدکنندگان اسباب بازی 
ایران، در گفت وگو با خبرنگار فرهنگی تسنیم، ضمن تأیید این مسئله، سند چشم انداز 
صنعت اسباب بازی را »مانیتورینگ« این حوزه توصیف کرد و گفت: سند ملی صنعت 
اسباب بازی در صحن شورای نظارت بر اسباب بازی تدوین شد. امر نگارش این سند 
به بخش خصوصی یعنی انجمن تولیدکنندگان با همکاری دیگر فعالین این عرصه 
از جمله مجمع فعالین اسباب بازی واگذار شد. در نگارش سند سعی کردیم که تمام 
ارکان دولت که به نوعی مرتبط با صنعت اسباب بازی هستند، شناسایی و به ظرفیت ها 

و قابلیت های این صنعت اشاره کنیم.
وی با بیان اینکه پیش نویس این سند در حال حاضر در صحن شورای نظارت مورد 
بررسی قرار گرفت و پس از چند جلسه، نسخه نهایی آن تدوین و به شورای عالی 
انقلاب فرهنگی تحویل داده شده است، ادامه داد: در این سند، ظرفیت های لازم برای 
حمایت و نظارت بر صنعت اسباب بازی لحاظ و حدود و ثغور دستگاه های دولتی در 

آن دیده شده است. 
وارادت؛ مشکلی که تولیدکنندگان با آن دست و پنجه نرم می کنند

او هم فکری با بخش خصوصی را از جمله مزیت های این سند دانست و افزود: بحث 

بر سر این است که این صنعت بایستی به عنوان یک صنعت قابل اعتماد و توانمند 
شناسایی شود و دستگاه های دولتی مرتبط نیز وظایف خود را در راستای شکوفایی 
این صنعت ایفا کنند. در چنین شرایطی است که صنعت اسباب بازی ایران می تواند 
رشد کند و ضمن پاسخگویی به نیاز داخل، در حوزه صادرات نیز قوی تر ظاهر شود. 

منشی وارادات اقلام خارجی را از جمله مشکلات تولیدکنندگان اسباب بازی در ایران 
برشمرد و یادآور شد: تا برنامه ششم، جایگاهی برای کنترل واردات و اخذ گواهی 
ساخت داخل در همه صنایع در نظر گرفته شده بود، اما مسئله استعلام در برنامه هفتم 
نادیده گرفته شده است. با این حال به نظر می رسد اگر دستگاه های مرتبط به وظایف 
خود در قبال این صنعت عمل کنند، می توان با افزایش و رونق تولید، سهم واردات را 

رفته رفته کم و کمتر کرد. 
اشتغال زایی؛ مزیت پنهان صنعت اسباب بازی ایران

رئیس هیأت مدیره انجمن تولیدکنندگان اسباب بازی ایران  به بخشی از ظرفیت های 
این صنعت اشاره و از »اشتغال زایی« به عنوان یکی از مزیت های آن یاد کرد و گفت: 
با رونق تولید در این صنعت می توان اشتغال زایی آن را افزایش داد. صنعت اسباب بازی 
از جمله صنایعی است که قابلیت بسیاری در اشتغال زایی به ویژه ایجاد اشتغال خانگی 
در حوزه های سرگرمی، پلاستیک، چوبی و چاپی دارد. از سوی دیگر، این صنعت مانع 

از خام فروشی می شود که جزو سیاست های کلان کشور است. 
او در ادامه به تلاش ها برای معرفی این صنعت به مسئولان و مردم در یکی دو سال 
اخیر اشاره کرد و این موضوع را یکی از اهداف فعالین صنعت در سال جاری دانست. 
به گفته منشی؛ طی سال های گذشته تلاش کردیم تا با عرضه محصولات با کیفیت، به 
معرفی این صنعت به دستگاه های اجرایی، حاکمیت و مردم بپردازیم. در سال گذشته 
فعالیت های خوبی در این زمینه صورت گرفت و امسال نیز بنا داریم که گام محکم تری 

در این راستا برداریم.
منشی از افزایش دامنه کار فعالین صنعت اسباب بازی به استان های مختلف کشور خبر 
داد و یادآور شد: قصد داریم در سال جدید دایره فعالیت ها را به شهرستان ها ببریم و 
با این روش، بازار را تحریک و خانواده ها را متقاعد کنیم که می توانند روی محصول 

ایرانی حساب باز کنند. 

پیله های پرواز اسباب بازی  ایرانی

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی آگهی موضوع ماده 3قانون وماده13 آئین نامه قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی وساختمانهای فاقد سندرسمی برابر آرا صادره هیات اول /دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی 
وساختمانهای فاقد سندرسمی مستقردرواحدثبتی حوزه ثبت ملک ابهر بخش سه زنجان تصرفات مالکانه بلا معارض متقاضیان محرز گردیده 
است لذا به منظوراطلاع عموم مراتب دردونوبت به فاصله 15روز آگهی می شود درصورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضی داشته باشند میتواننداز تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دوماه اعتراض خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایید بدیهی است در صورت 
انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادرخواهد شد. *1-برابر رای شماره140360327002034359 
مورخه 1403/10/14 کلاسه 3569-1403 مالکیت آقای ایمانعلی صالحی میموندری به شماره شناسنامه 7014 صادره از زنجان در ششدانگ 
یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 2379/73 مترمربع از پلاک 33 اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )اراضی باغی و زارعی میموندره( 
خریداری از مالک رسمی )صفر علی صالحی میموندری (* 2-برابر رای شماره14036032700203۸040 مورخه 1403/11/16 کلاسه 
210۸-1403 مالکیت آقای ایمانعلی صالحی میموندری فرزند صفر علی به شماره شناسنامه 7014 صادره از زنجان در ششدانگ یک 
قطعه زمین مزروعی به مساحت 72/40 مترمربع از پلاک 36و33 اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )اراضی باغی و زارعی اول جاده 
اسپاس( خریداری از مالک رسمی )صفر علی صالحی وسید مجتبی موسوی قیداری(* 3-برابر رای شماره140360327002034360 مورخه 
1403/10/14 کلاسه 2107-1403 مالکیت آقای ایمانعلی صالحی میموندری فرزند صفر علی به شماره شناسنامه 7014 صادره از زنجان 
در ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت 666/96 مترمربع از پلاک 33 اصلی واقع در ابهر بخش سه زنجان )اول جاده اسپاس( 

خریداری از مالک رسمی )صفر علی صالحی میموندری(
سعید بهرامی- رئیس اداره ثبت اسنادواملاک تاریخ انتشار اول 1404/02/06* تاریخ انتشار دوم 1404/02/21

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
برابر آراء هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه اشخاص ذیل الذکرنسبت به یک باب ساختمان مسکونی واقع در بخش 7 زنجان به پلاک 
29 اصلی روستای یوسف آباد خریداری از آقای محبعلی احدی به شرح ذیل محرز گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به 
فاصله 15 روز آگهي مي شود در صورتي که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضي اعتراضي داشته باشند مي توانند از تاریخ انتشار 
اولین آگهي به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست 
خود را به مراجع قضایي تقدیم نمایند.بدیهي است در صورت عدم وصول اعتراض در مهلت مقررطبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

پلاک 113 فرعی به مساحت 300 مترمربع* مالکیت خانم معصومه عباسی فرزندعلی آقا نسبت به 129 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ 
عرصه به انضمام 172 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ در پلاک فوق الذکر* مالکیت آقای مجتبی احدی فرزند عبداله نسبت به 24 سهم 
مشاع از 300 سهم ششدانگ عرصه به انضمام 32 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ در پلاک فوق الذکر* مالکیت خانم فیروزه احدی 

فرزند عبداله نسبت به 36 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ عرصه به انضمام 4۸ سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ در پلاک فوق الذکر
مالکیت خانم حنانه احدی فرزند عبداله نسبت به 12 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ عرصه به انضمام 16 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ 
در پلاک فوق الذکر* مالکیت خانم سمیه احدی فرزند عبداله نسبت به 12 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ عرصه به انضمام 16 سهم مشاع 
از 300 سهم ششدانگ در پلاک فوق الذکر* مالکیت خانم فرزانه احدی فرزند عبداله نسبت به 12 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ عرصه 

به انضمام 16 سهم مشاع از 300 سهم ششدانگ در پلاک فوق الذکر
سعید حسنی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان تاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20 تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای صادره هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک ایجرود به شرح ذیل مالکیت یعقوب محمدی فرزند عباس به شماره ملی 42۸2147792 نسبت ششدانگ خریداری به 
صورت قولنامه عادی در باب عمارت به شرح ذیل محرز گردیده. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز 
آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به 
مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم ،اعتراض دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد 
شد.1-ششدانگ یک باب عمارت مساحت 1069٫97مترمربع به پلاک فرعی 149 از 141 اصلی بخش 5 زنجان واقع در خوئین برابر 

رای شماره 140360327004003525 مورخه 1403/0۸/03
علی غلامی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان ایجرود تاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20*تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06
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شنبه   ۶   اردیبهشت    ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم   *   شماره     ۲۸۳۶

آقایوزیر!شایستهترآناستکهاینمسئولیت
رابهاهلآنبسپارید

آقای وزیرانتظاراست شما ژنرال و اندیشمند کابینه ، سرباز آموزش و پرورش و 
خادم معلمان باشید . به جامعه بزرگ فرهنگیان توهین است شما  سرجوخه 

باشید
اظهارات اخیر جناب آقای کاظمی، واکنش های گسترده و تلخی را از سوی 
جامعه شریف و رنج دیده معلمان به همراه داشت. در آستانه هفته معلم، نمی توان 
در برابر چنین سخنانی سکوت کرد. بی تفاوتی در این مقطع، نه تنها بی احترامی 
به مقام معلم است، بلکه ظلمی آشکار به شأن و منزلت و جایگاه وزارت آموزش 

و پرورش خواهد بود.
جناب آقای وزیر، شما اکنون بر کرسی ای تکیه زده اید که روزگاری، اندیشمند 
بزرگ، زنده یاد دکتر سیدمحمود حسابی، بر آن نشسته بود. همانی که پس 
از بازگشت از تحصیل در غرب، با دغدغه توسعه علمی کشور و تربیت نیروی 
انسانی، پیشنهاد تأسیس دانشگاه تهران را مطرح کرد و از رضاشاه خواست تا 
ملک پادگان ژاندارمری برای این منظور تخلیه شود؛ درخواستی که پذیرفته 
شد و امروز دانشگاه تهران به عنوان یکی از افتخارات ملی، یادگار آن دوراندیشی 

است.
شما وارث جایگاهی هستید که بزرگانی چون دکتر عیسی صدیق، ملک الشعرا 
بهار، دکتر ناتل خانلری، شهید رجایی و شهید دکتر باهنر در آن خدمت کرده اند؛ 
دورانی که شأن و جایگاه معلم در جامعه، هم طراز با بزرگان اندیشه و اخلاق 
بود و آموزش و پرورش در صدر اولویت های کشور قرار داشت. آموزش وپرورش 
اساس و زیربنای اصلی توسعه کشور دیده می شد وهمه کابینه در خدمت وزیر 

قرار داشتند.
میلیون   ۱۶ از  بیش  که  هستید  خانواده ای  نماینده  شما  امروز  وزیر،  آقای 
دانش آموز، یک میلیون معلم و نزدیک به یک میلیون و صد هزار بازنشسته 
فرهنگی را در بر می گیرد. هر روز که وارد دفتر خود در وزارتخانه می شوید، با 
مسئولیتی عظیم و تاریخی روبه رو هستید. مسئولیتی که تنها با سربازی برای 
شأن آموزش و پرورش معنا می یابد، نه با سربازی برای دیگر نهادها)با احترام و 

ارزش گذاری  به خدمات  نیروی انتظامی( 
فرهنگیان از شما انتظار دارند که مدافع حقوق، کرامت و جایگاه آنان باشید، 
نه اینکه با سکوت یا انفعال، زمینه ساز تضعیف این نهاد ریشه دار شوید.محیط 
آموزش وپرورش نشاط، شادابی،عشق،محبت و روابط صحیح انسانی نیازمند 
است با کارهای پلیسی و خشن ره به ترکستان رفتن است. آموزش و پرورش 
باید صدای رسای خود را در دولت داشته باشد، نه حلقه ای منفعل در زنجیره 

سیاست گذاری های بی ربط و غلط
اگر احساس می کنید این بار سنگین، با اولویت ها و دغدغه های شما همسو 
نیست؛ اگر باور ندارید که وزارت آموزش و پرورش باید محور توسعه انسانی و 
فرهنگی کشور باشد، شایسته تر آن است که این مسئولیت را به اهل آن بسپارید 

و به جایگاه پیشین خود که گویا علاقه خاصی هم به آن دارید بازگردید.
وزارت آموزش و پرورش، عرصه آزمون بزرگی است؛ آزمونی که پیروز آن نه با 
رتبه و عنوان، بلکه با خدمت به معلمان، دانش آموزان و آینده ایران سنجیده 

می شود.

اسدالله درویش امیری
معاون اسبق حقوقی و امور مجلس و 

استان ها، وزارت آموزش و پرورش در دولت 
اصلاحات

یادداشت

سمیه محرمی: نشست خبری عباس قنبری معاون تربیتی و مهارتی دانشگاه آزاد 
اسلامی زنجان چهارشنبه سوم اردیبهشت ماه ۱۴0۴ برگزار شد.

معاون تربیتی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی زنجان در این جلسه با اشاره به اینکه 
بیش از ۶ هزار دانش آموز در مدارس سمای این دانشگاه در استان تحصیل می کنند، 
اظهار کرد: این مدرسه عرصه های تربیتی متفاوت و متمایزی با رویکرد آموزش های  
مهارتی را دنبال می کند.  قنبری با اشاره به اینکه مجموعه مدارس سما یک مجموعه 
و شبکه ای است که ذیل دانشگاه آزاد اسلامی تشکیل شده است، عنوان کرد: معاونت 

علوم تربیتی و مهارتی دانشگاه، راهبری این مدارس را برعهده دارد.
وی با بیان اینکه در سطح کشور بیش از ۸00 مدرسه و در استان زنجان ۲5 مدرسه 
سما در حال فعالیت است، ادامه داد: البته سه مدرسه جدید دیگر هم در شرف تاسیس 

در استان داریم که تا مهر امسال پذیرش دانش آموز را آغاز خواهند کرد.
قنبری با بیان اینکه فرصت ها و تجربه های خوبی را در شبکه مدارس سما کسب 

کردیم، عنوان کرد: بوستان های علوی و فاطمی یکی از نتایج آن است.
این مدارس  آزاد اسلامی زنجان، گفت: در  تربیتی و مهارتی دانشگاه  معاون علوم 

عرصه های تربیتی متفاوت و متمایزی را توانستیم تاسیس کنیم.
وی به تحقق مولفه های سند تحول بنیادین آموزش و پرورش در مدارس سما به ویژه 
در بوستان های علوی و فاطمی اشاره کرد و گفت: این الگوها به عنوان الگوهای موفق 

و اثربخش در سطح کشور و استان مورد توجه قرار گرفته است.
وی با اشاره به اینکه محاسبه و تعیین میزان شهریه مدارس سما براساس بررسی های 
کارشناسی آموزش و پرورش انجام می شود، اضافه کرد: البته بهای تمام شده آموزش 
در استان ما بسیار حداقلی است. قنبری با بیان اینکه سال گذشته حداقل میزان 
شهریه در مدارس سمای زنجان براساس سطح بندی مدارس، حدود ۲00 میلیون ریال 
بوده است، عنوان کرد:  حداکثر شهریه مدارس الگو مثل بوستان های علوی و فاطمی 
۴00 میلیون ریال بود. معاون علوم تربیتی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی زنجان اظهار 
کرد: شهریه مدارس براساس خدمات ثبتی در نظر گرفته می شود و شامل سه بخش 

شهریه پایه، فوق برنامه و مکمل بوده که مشاهدات نشان می دهد بهای آموزش در 
زنجان پایین تر است.

وی با بیان اینکه در حوزه تربیتی عقب مانده ایم، اظهار کرد: وضعیت موجود آموزش و 
پرورش چیزی نیست که بدان افتخار کنیم.

توسعه آموزش اولویت دولت ها نبود
 قنبری در ادامه در پاسخ به سئوال صدای زنجان در زمینه ضرورت اجرای عدالت 
آموزشی و جلوگیری از ایجاد شکاف با تأسیس مدارس با عناوین مختلف با بیان اینکه 

واقعیت تلخ این است که در حوزه آموزش و پرورش با چالش مواجه است.
معاون تربیتی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی زنجان گفت: توسعه آموزش در کشور 

صورت نگرفته و در بسیاری از موضوعات دیگر زیرساختی جلوتر از اولویت است.
وی ادامه داد: دانشگاه آزاد به کمک آموزش و پرورش آمده است و ۶ هزار نفر دانش 
آموز در مدارس سما مشغول به تحصیل هستند و معتقدیم ما در کنار دولت هستیم و 

بعنوان بازوی مهم آموزش و پرورش در بحث تعلیم و تربیت هستیم.
قنبری با اشاره اینکه شکاف آموزشی توسط مدارس سما را قبول ندارم، اضافه کرد: 
عدالت آموزشی موضوع مهمی است ولی نمی توان بخاطر رسیدن به آن سدی مقابل 

افزایش کیفیت آموزشی ایجاد کرد.
توضیح به درخواست روابط عمومی دانشگاه آزاد اسلامی واحد زنجان بخشی از خبر 

حذف و بخشی تلطیف شد.

۵۵آموزشروز��
معاون تربیتی و مهارتی دانشگاه آزاد اسلامی زنجان در واکنش به سئوال صدای زنجان مطرح کرد؛

توسعه آموزشی در کشور صورت نگرفته است
عباسقنبری:دولتهادرادوارمختلفدرکشوردرزمینهعدالتآموزشینمرهقبولینگرفتهاند

رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین کیفیت وزارت آموزش و پرورش به مهم ترین سؤالات 
دانش آموزان و داوطلبان کنکور درخصوص امتحانات نهایی و ایجاد سابقه تحصیلی برای 
کنکور امسال پاسخ داد.  در ماه های اخیر انتشار اخبار متعدد و بعضا متناقض درباره 
تغییرات کنکور و سوابق تحصیلی موجب سردرگمی داوطلبان و خانواده ها شده بود. با 
این حال، ابلاغ رسمی مصوبه شورای عالی انقلاب فرهنگی توسط رئیس جمهور تکلیف 
کنکور سال ۱۴0۴ و سال های آینده را روشن کرد.  به همین بهانه، گفتگوی مشروحی 
با محسن زارعی رئیس مرکز ارزشیابی و تضمین کیفیت نظام آموزش و پرورش داشتیم 
تا جزئیات این مصوبه، نحوه برگزاری امتحانات نهایی و شرایط ترمیم نمرات به ویژه برای 
پشت کنکوری ها را بررسی کنیم. در این مصاحبه نکات کلیدی و مهمی مطرح شده که 
می تواند راهگشای دانش آموزان، داوطلبان و مشاوران تحصیلی باشد.  قابل ذکر است که 
ثبت نام برای ترمیم نمرات و ایجاد سابقه تحصیلی آغاز شده است و تا ۱0 اردیبهشت ادامه 

دارد و داوطلبان باید به سایت my. medu. ir مراجعه کنند.
توسط  که  فرهنگی  انقلاب  عالی  شورای  اخیر  مصوبه  درباره  زارعی  آقای 
برگزاری  از امسال قرار است روند  ابلاغ شد توضیح می دهید؟  رئیس جمهور 

کنکور چه تغییراتی داشته باشد؟ 
مصوبه ای که رئیس جمهور به عنوان رئیس شورای عالی انقلاب فرهنگی ابلاغ کرد، در واقع 
تکمیل مصوبه ۹۱۳ بود. این مصوبه ۲ بند روشن داشت؛ اول اینکه پایه دهم از سوابق 
تحصیلی حذف شد و دوم اینکه تأثیر سوابق تحصیلی قطعی و ۶0 درصد تعیین شد. بر 

این اساس، سوابق تحصیلی پایه های یازدهم و دوازدهم باید تأثیر قطعی داشته باشند. 
شورای عالی آموزش و پرورش چه مصوبه ای داشته است؟ 

مصوبه شورای عالی آموزش و پرورش این بود که آزمون نهایی پایه دهم حذف شود و 
دیگر برای این پایه آزمون نهایی نخواهیم داشت. همچنین آزمون نهایی پایه یازدهم 

شامل ۶ درس باشد. 
البته شورای عالی آموزش و پرورش در مورد آزمون نهایی تصمیم گیرنده است، ولی درباره 
سابقه تحصیلی نقش پیشنهاددهنده دارد، نه مرجع تصمیم گیر. معمولا هم شورای عالی 
انقلاب فرهنگی و شورای سنجش و پذیرش پیشنهاد آموزش و پرورش را ملاک قرار 

می دهند و بر اساس آن تصمیم گیری می شود. 
 درباره موضوع ترمیم نمرات چه تصمیمی گرفته شد؟ 

موضوع ترمیم نمرات به دلیل درخواست های مکرر برای ایجاد فرصت دائمی ترمیم مطرح 
شد. از سال ۱۴0۱ ترمیم نمره آغاز شد تا فارغ التحصیلانی که صرفا برای دریافت دیپلم 
درس خوانده بودند ولی حالا قصد شرکت در کنکور را دارند، امکان بهبود سوابق خود 

را داشته باشند. 
این فرصت در اختیارشان قرار گرفت. اما استمرار این روند باید طوری باشد که شرایط 
مساوی برای دانش آموزان فعلی و سایر داوطلبان برقرار باشد. نمی توان امتیاز ویژه ای برای 

برخی در نظر گرفت و دیگران را محروم کرد. 
ترمیم نمره در سال 1۴۰۴ چگونه خواهد بود؟ 

امسال افرادی که متقاضی ترمیم نمره برای اولین بار هستند، می توانند یک یا چند درس 
را انتخاب کنند. اما کسانی که ترمیم مجدد انجام می دهند، باید همه دروس همان پایه 
را انتخاب کنند و در آزمون تمام آن ها شرکت کنند. نمره کسب شده در ترمیم به عنوان 

نمره نهایی لحاظ می شود. 
آیا این شرط بیش از حد سخت نیست؟ 

این فرآیند مثل شرکت در کنکور است. فردی که می خواهد ترمیم کند باید با آمادگی 
کامل وارد شود. نمرات ترمیم در معدل دیپلم تأثیری ندارد و فقط برای سوابق تحصیلی 
است. برای سال های بعد هم این قاعده کلی می شود، یعنی افراد می توانند نامحدود ترمیم 

کنند، اما باید کل دروس پایه مدنظر را انتخاب کنند. 
توصیه مهمی درباره ترمیم نمره دارید؟ 

بله، توصیه ما این است که داوطلبانی که امسال قرار است به صورت تک درس ترمیم 
نمرات را انجام دهند، دروسی را که ضریب بالایی دارند برای ترمیم انتخاب کنند و همه 
دروس را انتخاب نکنند، چون نه فرصت آن وجود دارد و نه ضرورتی. البته این انتخاب به 

تشخیص خود افراد بستگی دارد. 
اگر فردی قبلا فقط چند درس را ترمیم کرده باشد، تکلیف او برای خرداد 

امسال چه می شود؟ 
دروسی که قبلا ترمیم نشده اند، همچنان به عنوان ترمیم اول محسوب می شوند و می توانند 
به صورت تک درس ترمیم شوند. اما اگر درسی را قبلا ترمیم کرده و حالا دوباره بخواهد 

ترمیم کند، باید تمام دروس پایه مربوطه را انتخاب کند. 
اگر فردی در امتحان ترمیم ثبت نام کند ولی در جلسه امتحان حاضر نشود، 

تکلیف چیست؟ 
طبق شیوه نامه سال قبل، اگر داوطلب غیبت کند، به منزله انصراف است و نمره ای برای 
او ثبت نمی شود. برای سال آینده )۱۴05( نیز ترمیم به صورت نامحدود انجام می شود، اما 

با دو شرط: ۱( باید همه دروس پایه مدنظر را انتخاب کند ۲( نمره جدید به عنوان نمره 
نهایی سابقه تحصیلی ثبت می شود. اگر در آزمون شرکت نکند و غیبت کند هم همان 

نمرات قبلی لحاظ خواهد شد. 
با توجه به تعدد دروس در پایه های یازدهم و دوازدهم، آیا امکان امتحان نهایی 

برای همه این دروس وجود دارد؟ 
بله، کسی که می خواهد در کنکور شرکت کند، باید آمادگی مطالعه ۳ پایه را داشته 
باشد، بنابراین می تواند در امتحانات نهایی هم شرکت کند. البته شمول این افراد بسیار 

محدود است. 
با این روند، پشت کنکور ماندن دشوارتر نمی شود؟ آیا دانش آموزان باید تلاش 

کنند که در همان سال نخست در کنکور پذیرفته شوند؟ 
از این در  از توانمندی فرد را نشان می دهد. فرد پیش  سابقه تحصیلی تصویر واقعی 
پایه های مختلف امتحان می داد و موسسات کنکوری به او می گفتند سال بعد با کلاس ها 
و بسته های آموزشی موفق می شود. اما حالا اگر کسی سابقه اش را طی ۳ یا ۴ سال تولید 
کرده و می بیند آن سابقه ۶0 درصد تأثیر دارد، متناسب با توانمندی خود برنامه ریزی 
می کند، نه با یک آرزوی ساختگی. این باعث می شود از ماندن طولانی مدت پشت کنکور 
گاهی  می شود، جلوگیری شود.  منجر  هزینه های سنگین  و  افسردگی  به  معمولا  که 
فردی تا ۱0 سال پشت کنکور می ماند، در حالی که می توانست جوانی فعال و موفق در 

زمینه های دیگر باشد. 
این تصور اشتباه است که همه باید در کنکور شرکت کنند. آزمون سراسری عمدتا برای 
رشته های پرطرفدار است که تنها ۱5 درصد داوطلبان را شامل می شود. ۸5 درصد دیگر 
نیازی به ورود به این سازوکار ندارند. آن ها می توانند بر اساس توانمندی خود انتخاب رشته 
کنند و حتی بدون شرکت در آزمون سراسری و با استفاده از معدل پایه دوازدهم وارد 

رشته هایی شوند که صرفا بر اساس سوابق تحصیلی پذیرش دارند. 
تفاوت معدل و سابقه تحصیلی چیست؟ 

»سابقه تحصیلی« شامل دروسی است که امتحان نهایی دارند و در پذیرش دانشگاه ها 
دارای سهم هستند، اما »معدل« در واقع معدل کل پایه دوازدهم است که شامل دروس 
نهایی و غیرنهایی می شود. هنرجویان هنرستان ها آزمون نهایی ندارند و می توانند صرفا بر 

اساس معدل برای ورود به دانشگاه اقدام کنند.

همشهری/  با گذشت حدود ۴ سال از تصویب قانون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت، 
اجرای مفاد مربوط به مهدکودک های سازمانی برای مادران شاغل، با چالش های عمده ای 
روبه رو است. بررسی ها نشان می دهد تنها ۳0 درصد از دستگاه های دولتی مشمول این 
قانون، مهدکودک اختصاصی راه اندازی کرده اند و کیفیت خدمات نیز در بسیاری از موارد با 
استانداردهای مورد انتظار فاصله دارد. مهدکودک های موجود هم ظرفیت محدودی دارند 

و اولویت با کارمندان رسمی است.
اجرای این قانون با موانع و چالش هایی رو به رو است. در برخی موارد با فرار کارفرمایان 
از مسئولیت مواجه هستیم تا جایی که برخی دستگاه ها ترجیح می دهند جریمه ناچیزی 

بپردازند تا بخواهند مهدکودک تأسیس کنند.
از طرفی برخی از دستگاه ها مشکل کمبود بودجه برای تجهیز فضای فیزیکی را عامل عدم 
اجرای این بند از قانون عنوان کرده و یا نبود مربیان متخصص را عامل نداشتن مهدکودک 
سازمانی خوانده اند زیرا یک مهد در یک سازمان ممکن از پذیرای رده های سنی مختلفی 
از کودکان، شیرخوار تا ۶ سال باشد و نیاز به تجهیزات مخصوص مانند تخت نوزادان و 

مربی های تخصصی در این بازه های سنی وجود دارد.
حتی برخی از دستگاه ها در کنار همه مشکلات ساختاری مشکل کمبود فضا برای تأسیس 
مهد را دارند که گاهاً مجبورند با مهدکودکی دورتر از محل کار شاغلین خانم قرارداد ببندند 
که در این صورت مشکلی از آنان رفع نخواهند کرد. از سوی دیگر برخی از مادران شاغل 
می گویند اولویت با کارمندان رسمی و پیمانی ها است و قراردادی ها اغلب از چرخه خدمات 

خارج می شوند.
کارشناسان معتقدند فرهنگ سازی، افزایش جریمه ها، و نظارت

 جدی تر می تواند در بهبود شرایط مؤثر باشد
در نتیجه هنوز میان اجرای قانون تا واقعیت جامعه فاصله زیادی وجود دارد و در حالی که 

ایران با چالش های اجرایی در زمینه حمایت از مادران شاغل روبروست، بررسی تطبیقی 
نشان می دهد بسیاری از کشورهای توسعه یافته به استانداردهای قابل توجهی در این زمینه 
دست یافته اند. کارشناسان معتقدند فرهنگ سازی، افزایش جریمه ها، و نظارت جدی تر 

می تواند در بهبود شرایط مؤثر باشد.
وضعیت تخصیص مهد کودک های سازمانی به مادران شاغل در کشورهای دیگر

با بررسی قوانین حمایت از خانواده و مادران شاغل در جهان می بینیم که کشورهایی 
مانند سوئد با ارائه مهدکودک های یارانه ای از مادران شاغل حمایت می کنند. در این کشور 
حداکثر ۳ درصد از درآمد خانواده به عنوان شهریه مهد کودک هزینه می شود. همچنین 

۹0 درصد از کودکان ۱-5 سال در مهدکودک ها ثبت نام می کنند.
کشور نروژ برای این موضوع ماهانه یارانه دولتی پرداخت می کند و در فرانسه نیز ۸5 درصد 
هزینه مهدکودک توسط دولت پرداخت می شود. کشور آلمان نیز تا ۱۴ ماه مرخصی قابل 
تقسیم میان پدر و مادر پس از تولد نوزاد اعطا می کند و کودک از ۱ سالگی حق دارد در 
مهدکودک دولتی ثبت نام کند. همچنین ۲50 یورو ماهانه برای هر کودک به خانواده ها 
پرداخت می کند. البته این در حالی است که هنوز برخی از کشورها مانند آمریکا جز 
ارائه نمی دهند و هزینه های مهد  در برخی از شرکت های بزرگ، خدمات مهد کودک 
کودک های خصوصی بسیار گران است. ژاپن نیز با کمبود مهدکودک و لیست های انتظار 
طولانی مواجه است. از سوی دیگر در برخی از کشورهای مانند کره جنوبی سیاست های 
تشویقی برای کارفرمایان در نظر گرفته اند و به شرکت هایی که مهدکودک تأسیس کنند 

معافیت مالیاتی تعلق می گیرد.

به طور کلی کشورهای موفق سه ویژگی کلیدی دارند یارانه های سنگین دولتی، قوانین 
الزام آور برای کارفرمایان، فرهنگ حمایت اجتماعی از والدین شاغل که ایران در هر سه 

حوزه نیازمند اصلاحات اساسی است.
راهکارهای جایگزین برای مهدکودک های سازمانی

با توجه به چالش های موجود در اجرای قانون مهدکودک های سازمانی، می توان برخی 
راهکارها را به عنوان جایگزین یا مکمل پیشنهاد داد. مثلًا در نظر گرفتن مهدکودک های 
اشتراکی چند سازمانی یکی از راهکارها است. چند دستگاه دولتی یا شرکت های همجوار 
می توانند با مشارکت هم یک مهدکودک مشترک راه اندازی کنند تا هزینه ها کاهش یابد. در 
این صورت در هزینه های تجهیزات، نیروی انسانی و فضای فیزیکی صرفه جویی خواهد شد.

یکی دیگر از راه های جایگزین پرداخت یارانه مهدکودک به جای اجباری کردن ساخت 
آن برای دستگاه هایی است که با موانع ساختاری در خصوص تأسیس مهد مواجه هستند. 
هزینه های  از  بخشی  مهدکودک،  ساخت  به  سازمان ها  الزام  جای  به  می تواند  دولت 

مهدکودک های خصوصی را به مادران شاغل یارانه دهد.
ترکیبی از یارانه دولتی، معافیت مالیاتی، مراکز اشتراکی و انعطاف در شیوه های 

کاری می تواند مشکل مادران شاغل را تا حد زیادی حل کند
از سوی دیگر سیاست ها تشویقی برای کارفرمایان برای حمایت از مادران شاغل نیز می تواند 
مفید باشد. مثلًا در نظر گرفتن معافیت های مالیاتی برای کارفرمایان حامی مادران شاغل و 
شرکت هایی که هزینه مهدکودک کارمندان خود را تقبل می کنند یا مهدکودک اختصاصی 

ایجاد می کنند.

پشت کنکور نمانید

مهد کودک در ادارات برای مادران شاغل

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای هیات قانون صدرالاشاره تصرفات مالکانه آقای / خانم صادق مهدیون فرزند قاسم نسبت به ششدانگ یک قطعه باغ محصور 
به مساحت 1302 متر مربع تحت پلاک 5۸9 فرعی از 64 اصلی روستای چیر بخش 7 زنجان خریداری از آقای صفر علی طالبی محرز 
گردید. لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت 
متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت عدم وصول اعتراض 

در مهلت مقرر طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20

 تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  اول/موضوع  هیات  شماره 140360327100001۸6۸- 1403/12/15  رای  برابر 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو زنجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای حمید 
رضائی فرزند حسین بشماره شناسنامه 427009۸171 صادره از در یک باب خانه به مساحت 50/۸۸ متر مربع پلاک 71فرعی 
از 5300 اصلی واقع در بخش 1 زنجان خریداری از مالک رسمی آقای ستار نوروزی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای جدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
سعید حسنی رئیس اداره ثبت اسناد و املاک زنجان اسحق بیگدلی رئیس ثبت اسناد و املاکتاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20 تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06

معاونت برنامه ریزی و توسعه منابع وزارت 
آموزش و پرورش :

جلسههماهنگینحوهصدورکارتپایان
خدمتمعلمانبرگزارشد

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

مهر/ معاونت برنامه ریزی و توسعه منابع وزارت آموزش و پرورش از برگزاری جلسه 
یا معافیت معلمانی که دوره تعهد  هماهنگی نحوه صدور کارت پایان خدمت 

خدمت خود را در این وزارتخانه سپری کرده اند، خبر داد.
روز دوشنبه اول اردیبهشت ماه جلسه هماهنگی نحوه صدور کارت پایان خدمت 
یا معافیت برای آن دسته از معلمانی که دوره تعهد خدمت خود را در آموزش 
و پرورش سپری کرده اند، با حضور مدیران ارشد و مرتبط با آموزش و پرورش، 
سازمان نظام وظیفه، ستاد کل و معاونت آموزش سپاه برگزار و مقرر شد لیست 
اسامی مشمولان صدور کارت بر اساس نمونه برگی که سازمان نظام وظیفه تعیین 
می کند، در اختیار فراجا قرار گرفته و زمینه ثبت نام و پذیرش آنها از طریق دفاتر 

پلیس +۱۰ و معرفی به دوره های آموزش رزم مقدماتی فراهم شود.
این گزارش عناوین و ساعات دوره آموزشی رزم مقدماتی و نحوه و  بر اساس 
مکان برگزاری دوره ها با توافق آموزش و پرورش و معاونت آموزش سپاه تعیین 
و تمام ظرفیت های وزارت آموزش و پرورش برای تسهیل و تسریع در برگزاری 

پودمان های تئوری به کارگیری شود.
از طریق وزارت آموزش و  گفتنی است؛ پیگیری لازم برای تأمین منابع مالی 
پرورش و ستاد مشترک صورت پذیرفته و پس از برگزاری دوره آموزشی امکان 
اتمام  به  را  دوره  که  افرادی  کلیه  برای  معافیت  یا  پایان خدمت  کارت  صدور 

رسانده اند فراهم شود.
در این جلسه توافق شد؛ مجموعه اقدامات و هماهنگی ها در کوتاه ترین زمان 
اجرایی و جلسات هماهنگی برای پیگیری مصوبات به صورت دو هفته یک بار در 

سازمان نظام وظیفه برگزار شود.

سندکمپانی )کارخانه(، برگ سبز و کارت ماشین یک دستگاه وانت سیستم زامیاد، 
تیپ  Z24NIB، به رنگ آبی روغنی، مدل 1390، شماره موتور 621765، شماره 
نام  به  شاسی NAZPL140TBO338274 شماره پلاک 97 - 63۸ ج 62 
مریم جعفری قفس آبادی با کد ملی 4360792026 مفقود گردیده واز درجه 

اعتبار ساقط می باشد.

آگهی  مفقودی



روز�� شنبه  ۶  اردیبهشت   ۱۴۰۴   *   سال بیست وچهارم*   شماره   ۲۸۳۶ خانواده۶۶

به دلیل مشکلات  از کارگران کشور  قابل توجهی  ایلنا/  در سال های اخیر بخش 
واحدهای تولیدی و دستمزد نامکفی به سوی مشاغل خدماتی درون شهری از جمله 
رانندگی برای پلتفرم های تاکسی اینترنتی روی آورده اند. این گرایش البته به حدی 
رو به فزونی گذاشت که تعداد این رانندگان به جمعیتی چند میلیونی بدل شد؛ 
شرکت های مذکور نیز که از نمونه های خارجی آن به نحوی تقلید کرده بودند، وقتی با 
تعداد بی شماری از رانندگان داوطلب مواجه شدند، در شرایط گسترش نرخ بیکاری در 
بخش تولید فرصت را مغتنم شمرده و شرایط سخت تر با امتیازات و تعهدات ضعیف تر 

برای رانندگان خود درنظر گرفتند. 
هر راننده تاکسی اینترنتی در ابتدای فعالیت خود با قراردادی مواجه می شود که روی 
آن قید شده »این یک قرارداد کار نیست« و به نوعی شرکت مربوطه ادعای فعالیت 
مشارکتی و پیمانی از جنس همکاری کرده است. در ادامه این داستان تعداد انبوه 
رانندگان تاکسی اینترنتی که شغل اصلی شان همین رانندگی برای پلتفرم هاست، به 
قدری افزایش یافته که مطالبه بیمه این رانندگان روی میز مسئولان گذاشته شد؛ 
اما گویا این نیز مشکلی است که به این آسانی به دلیل قدرت شرکت های فوق حل 

نمی شود. 
بهمن ماه سال گذشته بود که وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از وجود ۶ میلیون نفر 
شاغل در کشور خبر داد که همگی فاقد پوشش بیمه ای هستند. او تصریح کرده بود: 
»از این تعداد راننده ۲ میلیون نفر فقط در مشاغل اینترنتی فعالیت دارند و خبر خوش 
این است که اخیرا در هیات دولت آیین نامه ای نوشته ایم که ورود آن ها به بیمه های 

اجتماعی را تسهیل خواهد کرد.« 
دومین خبر احمد میدری )وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی( برای رانندگان تاکسی های 
اینترنتی، خبری بود که در نیمه فروردین امسال اظهار کرد: »آیین نامه ی لایحه ای 
برای اینکه بتوانیم شاغلین در فضای مجازی و هم چنین رانندگان تاکسی های اینترنتی 
که تعداد بالایی نیز دارند را بیمه کنیم، به تصویب رسیده است. ما برای این کار مهم از 
تجارب و هم چنین از پیشنهادات دانشگاهیان، اساتید و هم چنین فعالین در این عرصه 

کمک گرفته ایم. این لایحه هم اکنون مراحل قانونی خود را در دولت طی می کند.« 
این  بر  اجتماعی  تامین  سازمان  مدیرعامل  گذاشتن  و صحه  اظهارات  این  باوجود 
موضوع، مقاومت گسترده ای در برابر این تمایل برخی رانندگان فعال و پیگیر از سوی 
مدیران برخی پلتفرم ها صورت گرفت. هم در قالب انکار وجود رابطه رانندگی و هم 
فشارهای دیگر و تلاش شد تا از نظر حقوقی استدلال شود که میان راننده و شرکت 
پلتفرم اینترنتی هیچ رابطه کارگری وجود ندارد. البته وجود گزینه »پرداخت درون 
برنامه ای« برای همه این سرویس دهنده ها، کار را از نظر حقوقی برای موکلان این 

شرکت های بزرگ دشوار می کرد. 
اما بحث بیمه شدن، تنها مطالبه ی رانندگان تاکسی های اینترنتی در ایران نیست؛ 
این شاغلین در عین مقایسه نداشته هایشان، داشته های خود را نیز با همسایگان و 
همکاران شان در دیگر پلتفرم ها مقایسه می کنند و نسبت به خیلی از موضوعات دیگر 

نیز خود را بسیار عقب تر می بینند. 
امید محبی )رئیس هیات مدیره انجمن صنفی رانندگان تاکسی های اینترنتی استان 
قم( که این تشکل را تازه به ثبت رسانده، می گوید:  ما از سال گذشته مجوز انجمن 
صنفی رانندگان تاکسی های اینترنتی را در استان قم راه اندازی کردیم و باوجود آنکه 
هنوز تشکل استانی محسوب می شویم، مشکلات این رانندگان را در سطح ملی پیگیری 
می کنیم. آقای میدری به عنوان آخرین وزیر کار دولت بسیار بیش از سایر وزرای قبل 
از خود پیگیر وضعیت رانندگان تاکسی های اینترنتی و مشکلات بیمه آن ها بودند.  وی 
افزود: در برنامه هفتم توسعه کشور صراحتاً بحث بیمه رانندگان تاکسی های اینترنتی 
در ماده بیست و هشتمِ بند )چ( آمده بود که وزیر کار هم فوراً روی این ماده اقدام 
کردند. ایشان رسماً به سازمان تامین اجتماعی و مدیرعامل آن ابلاغ کردند که بحث 
بیمه رانندگان تاکسی های اینترنتی تعیین تکلیف شود. آقای سالاری مدیرعامل این 
سازمان نیز در اسرع وقت کارگروهی برای حل این موضوع تشکیل دادند و مسئولیت 
آن را به مدیرکل امور شرکت های این سازمان )آقای نیکوپور( سپردند. هنوز فرآیند 

رسیدگی به این موضوع در تامین اجتماعی برقرار است. 
این فعال صنفی ادامه داد: بحثی که در این حوزه مطرح شده، این است که باتوجه به 
جمعیت بیش از شش میلیونی رانندگان پلتفرم های اینترنتی و فعال بودن ۲ میلیون 
نفر آن ها در قالب »شغل اصلی و ثابت« باید برای این جمعیت میلیونی یک صندوق 
این  بیمه  برای  این صندوق مجزا  از درآمد شرکت ها در  تشکیل شده و ۳ درصد 
رانندگان اختصاص یابد. آن سهمی که قرار است راننده بدهد نیز قرار است؛ مشخص 
شود. البته این اقدام در قالب کارگر و کارفرما صورت نگرفته اما با این روش قرار است 
باتوجه به قدیمی بودن قوانین کار و تامین اجتماعی کشور )که متعلق به دهه پنجاه و 

شصت است( کسب و کارهای مجازی نیز بطور خاص دیده شود. 
مجبی تصریح کرد: درست است که قوانین قبلی ما باتوجه به تغییرات جامعه و فناوری 
رسیدگی شود اما برخی قوانین فعلی نیز وجود دارند که همچنان باتوجه به تحولات 
صورت گرفته قابل تعمیم است و ما از نظر حقوقی دچار بحران کمبود قانون نیستیم 
و با قوانین فعلی نیز طرف کارگری در چالش میان مدیریت پلتفرم ها و نیروی کار 
راننده های این پلتفرم ها مُحِق است. واقعیت این است که برخلاف تلاش بسیاری از 
پلتفرم ها )بخصوص پلتفرم اصلی و بزرگ تاکسی های اینترنتی(، رانندگان پلتفرم ها 
شغل خویش فرما ندارند و نباید بیمه آن ها به صورت خویش فرمایی مورد بررسی و 

قانون گذاری قرار گیرد. 
رئیس انجمن صنفی رانندگان تاکسی های اینترنتی استان قم ادامه داد: علت اینکه 
رانندگان پلتفرم های اینترنتی خویش فرما نیستند، این است که رابطه کارگری و 
کارفرمایی میان آن ها برقرار است؛ زیرا اولاً قیمت گذاری سفرها با تاکسی های اینترنتی 
است. راننده هیچ دخل و تصرفی در مسیرها و قیمت ها ندارد و تنها می تواند بین 
مسیرها و قیمت هایی که خود پلتفرم ارائه می دهد، انتخاب کند. همچنین راننده در 
انتخاب مسافر خود نیز دخالت ندارد. خود انتخاب رانندگان نیز بین مسیرها محدود 
است و نهایتاً در هر سفر تعداد ۳ تا ۴ گزینه در مقابل راننده وجود دارد. ضمن اینکه 
در اغلب سفرها گزینه پرداخت در درون پلتفرم عمل می کند و مسافران مستقیماً به 
حساب خود شرکت مبلغ سفر را واریز می کنند و پس از آن شرکت به راننده واریز 
می کند. موارد پرداخت نقدی ما بسیار محدود است و در عمل ما با پلتفرم رابطه مالی 

نیز دریافتی داریم. به این دلیل و سایر دلایل مشابه، رابطه کارگری-کارفرمایی ما 
محرز است. 

وی اضافه کرد: در مقابل پلتفرم های اینترنی حمایت لازم را نیز از نیروی کار خود که 
ما رانندگان تاکسی های اینترنتی هستیم، ندارد. پلتفرم های اینترنتی نمونه برداری از 
نرم افزارهای خارجی مانند »اوبر« هستند. خود شرکت اوبر در ابتدا مانند پلتفرم های 
اینترنتی تاکسی ایرانی فاقد بیمه بودند اما پس از آنکه یک انجمن رانندگان فرانسوی 
شکایتی عمومی از این شرکت بابت عدم بیمه رانندگانی که شغل اصلی شان رانندگی 
است از اوبر کردند، این شرکت سال ها قبل بیمه های بازنشستگی، عمر و درمان را قبول 
کرد و سایر پلتفرم های خارجی مشابه نیز برهمین منوال عمل کردند. نظام حقوقی 
کشور ما نیز از نظر مدنی بسیار به فرانسه نزدیک است و هرچه قانون تجارت و کار 
و سایر قوانین مدنی خودمان را بررسی کنیم، می بینیم که ما نیز باید در شرکت های 
اینترنتی خود با نیروی کار پلتفرم ها به همین سیاق رفتار کنیم. رانندگان اوبر نیز 
صندوقی دارند که علاوه بر این صندوق که برای تامین اجتماعی است، اینترنت رایگان 

و سایر خدمات مربوط خودرو و… دریافت می کنند. 
محبی تاکید کرد: ما نیز توقع مشابه را از شرکت های ایرانی داشتیم، به ویژه اینکه یکی 
از این پلتفرم های بزرگ صاحب سهم قابل توجهی از شرکت اپراتور ایرانسل است ولی 
در عین حال باوجود اینکه بیشتر کارهای ما رانندگان با تلفن همراه و اینترنت است، 
حتی از تخفیف هزینه اینترنت نیز بهره مند نشدیم! علاوه بر این خدمات مربوط به 
سرویس خودرو نیز به صورت نمایشی در برخی پلتفرم ها ارائه شده و هیچ پوشش و 

سرویسی در رابطه با ابزار کار این رانندگان نیز در ایران انجام نمی شود. 
این فعال صنفی ادامه داد: همه این شرایط درحالی است که در ایران بین ۱5 تا ۲0 
درصد از هزینه سفر را پلتفرم برمی دارد و این میزان برای شرکت های خارجی مشابه 
مثل اوبر گاه کمتر از ۱0 درصد است! سازمان حمایت از مصرف کنندگان در ایران تا 
۱5 درصد را مجوز داده اما در بسیاری موارد شاهد آن هستیم که درصد سهم پلتفرم 
در برخی سفرها بیش از ۱5 درصد می شود. پلتفرم ها در ایران مدعی هستند که این 
قانون برای شرکت های حمل و نقلی است و آن ها تنها یک نرم افزار سرویس دهنده 
هستند و شرکت حمل و نقلی نیستند. این ادعا نیز از نظر حقوقی صحیح نیست و 
شرکت های مزبور همه شرایط شرکت های حمل و نقلی را دارند. پلتفرم های ایرانی با 
ادعای اینکه شرکت تنظیم گر هستند، این تصمیم سازمان حمایت از مصرف کنندگان 

را نیز عملی نمی کنند. 
وی خاطرنشان کرد: حتی اگر پلتفرم های تاکسی های اینترنتی مدعی هستند که بنابر 
گفته خودشان »اقتصادی اشتراکی و مبتنی بر همکاری« دارند، باز هم با فرض اینکه 
رابطه کارگری و کارفرمایی وجود ندارد، بر مبنای قانون تجارت و قانون مدنی باید 
عمل کنند، اما در این حوزه حتی از آن قوانین نیز پیروی نمی کنند. حتی از این منظر 
نیز این شرکت ها ناقص عمل می کنند که این موضوع نیز جای رسیدگی دارد زیرا 
قیمت گذاری این شرکت ها اصلا شفاف نیست. رانندگان تاکسی های تلفنی برمبنای 
کیلومتر می دانستند که چه مسیری چه قیمتی دارد ولی امروز اصلا هیچ ابزاری برای 
شفاف سازی تعرفه های قیمتی ارائه شده از سوی پلتفرم ها وجود ندارد. علت این است 
که تعداد رانندگان تاکسی های اینترنتی زیاد است و شرکت ها هر قیمتی را تحمیل 
می کنند و برایشان رانندگان وفادار و رانندگان گذری فرقی ندارد. این شرکت ها در 
ایران معمولاً رانندگان غیرفعال و گذری را فرا می خوانند و با پاداش دادن به آن ها برای 

از سرگیری فعالیت، سعی در شکستن نرخ ها می کنند. 
موسس انجمن صنفی رانندگان پلتفرم های اینترنتی قم اضافه کرد: واقعیتی که باعث 
شده تا شرکت ها دست بالا را پیدا کنند این است که اشتغال سنتی ما از بین رفته و 
بسیاری از افراد به مشاغلی مثل رانندگی در تاکسی های اینترنتی روی آوردند. بسیاری 
از کارخانه ها، کارگاه ها و محیط های مولد از نیروی کار به دلایل متعدد اقتصادی و 
معیشتی خالی شده و این فرصت برای شرکت ها ایجاد شده که بدون هیچ قانون 
خاصی از نظر زمان کار، درآمد و حقوق انسان شاغل )مثل بیمه، حق اولاد و. .( با 
رانندگان کار شود. شرکت ها برای نوعی دامپینگ یا قیمت شکنی وعده ها و پاداش هایی 
را مطرح می کنند. در ابتدا به بعضی رانندگان گفته می شود که فرد در صورت کار 
مداوم می تواند درآمد 50 تا ۶0 میلیون تومان داشته باشد ولی در عمل هرگز چنین 
نمی شود.  محبی تصریح کرد: بسیاری از افراد با شنیدن وعده هایی از این دست 
مشاغل قبلی خود را رها می کنند و دیگر نمی توانند به فرصت شغلی قبلی برگردند. 
در عمل می بینند که با هزینه استهلاک و سوخت و اعصاب و روان و جسم فرسوده 
در ترافیک ها، نهایتاً درآمدی بین ۲0 تا ۳0 میلیون تومان در ماه از این شغل بدست 
می آورند. این درحالی است که از حق بیمه ای که در اشتغال عادی داشتند نیز محروم 
شدند و حالا برای پرداخت هزینه بیمه خویش فرما، باید از بخش قابل ملاحظه ای از 

درآمد خود نیز صرف نظر کنند. 
این فعال صنفی تاکید کرد: همین درآمد ۲0 تا ۳0 میلیونی خالص، در شهرستان ها 

بسیار کمتر از پایتخت است. مسیرها به دلیل کمتر بودن ترافیک در سایر نقاط کشور 
بسیار ارزان تر است و درآمد رانندگان گاه تا ماهی ۱5 میلیون تومان نیز کاهش می یابد؛ 
تصور کنید چنین رانندگانی باید برای داشتن امید به بازنشستگی یک سوم همین 
درآمد ناچیز خود را هم صرف پرداخت حق بیمه خویش فرمای خود کنند. برای مثال 
ما در استان قم و برخی استان های مجاور می بینیم که انبوهی از رانندگان صبح به 
تهران می آیند و عصر از تهران با فرسودگی و خستگی فراوان به شهر قم باز می گردند. 
هم تعداد سفرها و هم نرخ هر سفر در تهران و شهرستان ها قابل مقایسه نیست و این 
درحالی است که ممکن است فرد بخاطر کار رانندگی و تبلیغاتی که صدای آن از دور 

خوش است، کار صنعتی یا مولد خود را رها کرده باشد. 
وی خاطرنشان کرد: اگر درآمد مکفی برای رانندگان وجود داشت و شفافیتی در تعیین 
نرخ سفرها و نرخ و درصدی که پلتفرم ها برمی داشتند، برقرار بود، در آن شرایط با 
درآمد کافی راننده، این امکان وجود داشت که اصلًا بسیاری از رانندگان ما ادعایی 
نسبت به حق بیمه کردن خود نکنند و به صورت خویش فرما مانند بسیاری از فعالان 
مشاغل آزاد، برای خود بیمه غیراجباری رد کنند، اما شرایط کاری و درآمدی این 
پلتفرم های تاکسی اینترنتی هرگز به این شکل نیست و همین موضوع باعث تلاش 

ما رانندگان تاکسی های اینترنی برای بیمه شدن اجباری همه رانندگان فعال شد. 
او اضافه کرد: اگر به قراردادی که این پلتفرم ها تاکید دارند که »یک قرارداد کار نیست« 
نگاه کنیم، متوجه می شویم که ۱5 بند تعهد راننده و ۲ بند تنها تعهدات محدود 
شرکت های اینترنتی است. بالاخره کسب وکارهای بزرگی روی این بسترها شکل گرفته 
و درنهایت مانند همه کسب و کارها باید قانون مند و ضابطه مند باشند. یکی از مسائلی 
که می توانست برای این قانون مندسازی موثر واقع شود، وجود یک تشکل کارگری 
مربوط به رانندگان تاکسی های اینترنتی بود که برخلاف تجربه کشورهای توسعه یافته 
و اروپایی، باوجود سال ها تلاش پیگیرانه رانندگان ایرانی، چنین تشکلی وجود نداشت. 
از طرفی ما با وحدت رویه در استان ها نسبت به موضوع تشکل ها مواجه نیستیم و 
هر استانی در این زمینه ساز خود را می نوازد. ما شانس این را داشتیم که با مساعدت 
استانداری و اداره کار استان قم، اولین تشکل را در این استان ایجاد کنیم، اما بسیاری 
از دیگر استان ها همکاری لازم را برای ایجاد تشکل سراسری مربوطه انجام نمی دهند؛ 
لذا اخیراً در نامه دیگری به وزیر کار، خواستار مساعدت ایشان و معاونت روابط کار 
برای دستور در جهت تسهیل ایجاد سایر تشکل های استانی مشابه و تشکل سراسری 

رانندگان پلتفرم ها شدیم. 
رئیس انجمن صنفی رانندگان تاکسی های اینترنتی تشریح کرد: برای افزایش قدرت 
رانندگان در برابر پلتفرم های قدرتمند، ناگزیر باید تشکلی در قالب کانون سراسری و 
عالی داشت. اگر قدرت رانندگان از نظر تشکلی بالاتر باشد، فشار دولت نیز بر شرکت ها 
برای تبعیت از قوانین موضوعه بیشتر و امکان تغییر در رفتار مدیریت پلتفرم ها برای 
تامین حقوق رانندگان افزایش خواهد یافت. این تشکل ها از دل خود رانندگان به شکل 
دموکراتیک و شفاف و با حق عضویت خود رانندگان تاسیس خواهند شد و می توانند 

موثر باشند. این امر نگاه ویژه از سوی وزارت کار می طلبد. 
 به ما پیشنهاد شده که درصدی از حق بیمه توسط راننده پرداخت شود که ما نیز 
موافقت کردیم. ما تلاش داشتیم باتوجه به وضعیت مالی دولت وعدم توان آن در 
پرداخت سهم خود در تامین اجتماعی، این فشار میان کارفرما و کارگر )راننده( تقسیم 
شود. لذا پیشنهاد ۱۳.5-۱۳.5 درصد بطور مساوی را مطرح کردیم تا ۲۷ درصد پر 
شود. ما معتقدیم شرکت های پلتفرمی اینترنتی نباید آن ۱۳.5 درصد را بر دوش دولت 

بگذارند و بجای دولت، خود شرکت باید این مبلغ را بدهد. 
محبی هشدار داد: یکی از معضلاتی که بخاطر وضعیت نامناسب مدیریت پلتفرم ها 
ایجاد شده و بخاطر شرایط خاص مالی بسیاری از رانندگان، احتمال وقوع آن بالاتر 
رفته، ورود راننده نمایانی است که مشکلات اخلاقی و اجتماعی را سبب می شوند. 
رانندگان با خودروهای گران قیمت و مدل بالا چگونه می توانند به راحتی و گاه با 
سوءپیشینه وارد مجموعه ها شوند و با قصدی به جز رانندگی وارد فضای کار پلتفرمی 
شوند و آسیب های اجتماعی خاصی را ایجاد کنند. ما از این دست راننده نمایان که نام 
رانندگان دیگر را نیز مخدوش می کنند، در برخی پرونده های قضایی می بینیم. اینکه 
چنین افرادی و یا حتی برخی راننده نمایان با پلاک های مخدوش یا جعلی وارد فرآیند 
کار می شوند و آسیب ایجاد می کنند، ناشی از آن است که پلتفرم ها رانندگان ثابت و 
وفادار خود را تامین نکرده و مدام به دنبال جذب انبوه راننده گذری با هر شرایطی 
هستند!  این فعال صنفی عنوان کرد: ما در موارد بسیاری از جمله حقوق رانندگان 
بسیار تلاش کردیم با مدیران یا حتی معاونین پلتفرم های تاکسی اینترنتی مختلف 
صحبت کنیم اما مدیران مربوطه گویا مصونیت خاصی دارند و اساساً وجود هیچ تشکل 
یا نماینده کارگری را نیز به رسمیت نمی شناسند. در نتیجه تاکنون مذاکره جدی یا 
تعاملی بطورطبیعی از سوی طرف کارفرمایی صورت نگرفته است و ما ناچار سخن خود 

را خطاب به افکار عمومی و رسانه ها و مدیران دولتی می گوییم. 

روزگار نه چندان روشن رانندگان تاکسی اینترنتی

موج رسا/ معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی استان زنجان گفت: با توجه به 
گزارش های مردمی و بررسی های میدانی انجام شده کمبود شیر خشک در سطح 

داروخانه های استان زنجان به یک چالش جدی برای خانواده ها منجر شده است.
محمدجواد میانداری با بیان اینکه با توجه به گزارش های مردمی و بررسی های 
میدانی انجام  شده کمبود شیر خشک در سطح داروخانه های استان زنجان به 
یک چالش جدی برای خانواده ها به ویژه والدین دارای نوزاد و کودک خردسال 
تبدیل شده است، اظهار کرد: این موضوع نگرانی های زیادی را در بین شهروندان 
ایجاد کرده و مشکلاتی را در زمینه تأمین مایحتاج اولیه تغذیه نوزادان به وجود 

آورده است.
وی با بیان اینکه در همین راستا مکاتبات متعددی با مسئولان ذی ربط در حوزه 
بهداشت درمان و تأمین دارو انجام شد و پاسخ های دریافتی در ابتدا رضایت بخش 
نبوده و نتوانسته به طور کامل مشکل را حل کند، ادامه داد: با پیگیری های بیش تر 
و رایزنی های انجام  شده با شرکت های تولیدکننده و واردکننده شیر خشک تصمیم 
بر آن شد که عرضه این محصول به شکل محدود و قطره چکانی در دستور کار قرار 
گیرد. معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی استان زنجان با اشاره به اینکه بر 
اساس این تصمیم سهمیه خاصی از شیر خشک برای داروخانه ها در نظر گرفته 
شده که به مرور زمان وارد استان خواهد شد، عنوان کرد: اما با هدف ساماندهی 
بهتر توزیع و تسهیل دسترسی شهروندان مقرر شد که شیر خشک های موجود در 

دو داروخانه مشخص به صورت متمرکز توزیع شوند.
وی اضافه کرد: این دو داروخانه شامل داروخانه بهشتی و داروخانه هلال احمر 
زنجان هستند و تمامی شهروندان می توانند برای تهیه شیر خشک مورد نیاز خود 

به این دو داروخانه مراجعه کنند.
اساس  بر  کرد:  ابراز  زنجان  استان  پزشکی  علوم  دانشگاه  داروی  و  غذا  معاون 
سنی  گروه های  نیاز  مورد  خشک  شیر  مختلف  انواع  صورت گرفته  برنامه ریزی 

مختلف و برندهای پرمصرف در این داروخانه ها موجود خواهد بود.
میانداری با بیان اینکه این تمرکز توزیع علاوه بر کنترل بهتر موجودی و جلوگیری 
از عرضه خارج از شبکه به ایجاد شفافیت بیش تر در روند توزیع نیز کمک خواهد 
کرد، بیان کرد: مسئولان مربوطه همچنین اعلام کرده اند که نظارت مستمر بر روند 
توزیع و فروش این محصول در داروخانه های منتخب صورت خواهد گرفت تا از 

هرگونه سوءاستفاده احتمالی جلوگیری شود.
وی گفت: از شهروندان نیز درخواست شده است که در صورت مشاهده تخلف 
موضوع را از طریق سامانه های نظارتی پیگیری کنند. امید است با ادامه روند تأمین 
و همکاری شرکت های دارویی مشکل کمبود شیر خشک در استان زنجان به زودی 

مرتفع می شود.

رئيس سازمان مدیریت پسماند شهرداری زنجان 
عنوان کرد:

دفنروزانه۵/۳تنپسماند
بیمارستانیدرزنجان

معاون غذا و داروی دانشگاه علوم پزشکی زنجان عنوان کرد:

کمبودشیرخشکدرزنجان

خبرخبر  

کوتاهکوتاه 

موج رسا/ رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری زنجان گفت: طبق آمار به 
دست آمده از سال ۱۴۰۳ روزانه به صورت میانگین ۵/۳ تن پسماند بیمارستانی 
در مرکز دفن پسماندهای شهری زنجان برطبق ضوابط بهداشتی و زیست محیطی 

پذیرش و دفن می شود.
سحر حدیدیان با بیان اینکه طبق آمار به دست آمده از سال ۱۴۰۳ روزانه به 
صورت میانگین ۵/۳ تن پسماند بیمارستانی در مرکز دفن پسماندهای شهری 
زنجان برطبق ضوابط بهداشتی و زیست محیطی پذیرش و دفن می شود، اظهار 
کرد: باید در نظر داشت این حجم از پسماندهای پزشکی نیازمند مدیریت دقیق و 
جمع آوری اصولی است تا از بروز آسیب های زیست محیطی و بهداشتی جلوگیری 

شود.
وی با بیان اینکه در راستای نهادینه سازی فرایند تفکیک پسماند در مبدأ و با توجه 
به بکارگیری سامانه هوشمند جمع آوری پسماند خشک تاکنون ۶ هزار و ۳۱۸ 
نفر عضو این سامانه نرم افزاری شده و فعالیت دارند، گفت: این در حالی است که 
شاهد رشد فعالیت کاربران از زمان آغاز به کار این سامانه در زنجان مشاهده شده 
است که حاکی از آگاهی و افزایش مشارکت شهروندان زنجانی در مسائل مرتبط 

با مدیریت پسماند است.
رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری زنجان با اشاره به اینکه پسماند خشک 
شامل موادی نظیر پلاستیک، کاغذ، مقوا، شیشه و فلزات است که قابلیت بازیافت 
دارند و با تفکیک و جمع آوری صحیح، می توان از آلودگی محیط زیست جلوگیری 
کرد، ادامه داد: در این راستا برای پیشبرد اهداف مذکور سامانه »بهروب« یک 
بستر هوشمند برای مدیریت پسماند خشک است که به شهروندان امکان می دهد 
از طریق برنامه های مخصوص یا وب سایت، درخواست جمع آوری پسماند خود را 
ثبت کرده که پس از آن خودروهای مخصوص جمع آوری در زمان مشخص به 

محل مراجعه کرده و پسماندهای تفکیک شده را از درب منازل تحویل می گیرند.
وی عنوان کرد: این روند نه تنها به کاهش حجم زباله های دفنی کمک می کند بلکه 

ارزش اقتصادی قابل توجهی نیز از طریق بازیافت مواد فراهم می آورد.
رئیس سازمان مدیریت پسماند شهرداری زنجان با بیان اینکه در کنار راه اندازی این 
سامانه برگزاری دوره های آموزشی نیز در افزایش آگاهی عمومی و جلب مشارکت 
شهروندان نقش مهمی ایفا می کند، ابراز کرد: آموزش اصول چگونگی تفکیک 
پسماند، آشنایی با مزایای بازیافت و بکارگیری سامانه های هوشمند تفکیک از مبدأ 
همگی به عنوان عواملی مؤثر در ارتقاء فرهنگ مدیریت پسماند محسوب شده و 

نقش تأثیرگذار دارد.

محل تأمین شرح پروژهردیف
تضمین شرکت در مبلغ برآورد )ریال(اعتبار

شماره حساب جهت واریز وجه سپردهمناقصه )ریال(

حفظ و نگهداری بخشی 1
از فضای سبز شهر قیدار  

شماره حساب سپرده: 20٫760٫088٫9401/038/004/4473100002704003داخلی
IR 280170000003100002704003:شماره شبا

  شهرداری قیدار در نظر دارد مناقصه عمومی حفظ و نگهداری بخشی از فضای سبز شهر قیدار طبق فهرست بهای  رشته فضای سبز سال 1404 از محل اعتبارات داخلی را به شرح ذیل 
از طریق سامانه تدارکات الکترونیکی دولت  به شماره 2004050253000006  به پیمانکاران حائز شرایط و دارای رتبه 5 و بالاتر از معاونت برنامه ریزی واگذار نماید. 

مهلتخریداسنادازسایت:از ساعت 8 صبح مورخه 1404/02/06 تا تاریخ 1404/02/16  * محلومهلتتحویلاسناد:از طریق سامانه ستاد ایران ، تا مورخه  1404/02/29می باشد.
تضمینشرکتدرمناقصه:مبلغ مندرج در لیست ذیل به طرق: 1- واریز وجه 2-ضمانتنامه بانکی به نفع کارفرما )شهرداری قیدار( 3-انواع اوراق مشارکت واریز به شماره حساب های ذکر شده در جدول ذیل، متعلق 

به شهرداری قیدار نزد بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران خواهد بود.
نحوهفروشاسناد:کلیه مراحل برگزاری مناقصه، از ارائه اسناد تا دریافت پیشنهاد و بازگشایی پاکت ها، از طریق درگاه سامانه تدارکات الکترونیکی دولت)ستاد( به نشانی: www.setadiran.ir انجام خواهد شد و 

لازم است مناقصه گران)در صورت عدم عضویت قبلی( در سایت ثبت نام کرده و گواهی امضاء الکترونیکی دریافت نمایند.
زمانبازگشاییاسناد:ساعت 15 مورخه 1404/02/30می باشد.       نشانیدستگاهمناقصهگزار:شهر قیدار، شهرداری قیدار        

شایانذکراستهزینهانتشارآگهیبرعهدهبرندهمناقصهخواهدبود.
 

آگهی مناقصه عمومی یک مرحله ای )۱404(   نوبت اول                                                                                             شناسه آگهی: ۱۹۱۵۸۲۳

       حسنعلی افشاری  شهردار قیدار

فراخوان مناقصات عمومي یک مرحله اي

نام مناقصه گزار: اداره كل راهداري و حمل ونقل جاده اي استان زنجان نشاني: زنجان، بلوار شیخ اشراق، خیابان راهدار

مبلغ تضمین شركت در مناقصه )ريال( مبلغ برآورد )ريال( موضوع مناقصات

3/500/000/000 70/000/000/000 بیمه مسئولیت مدنی در قبال اشخاص ثالث

www.setadiran.ir صرفاً از طريق سامانه تداركات الکترونیکی دولت به نشانی اينترنتی نحوه دريافت

از روز شنبه مورخ 1404/02/06 لغايت روز  شنبه مورخ 1404/02/13 زمان دريافت

تا ساعت 12:00 ظهر روز  سه شنبه مورخ 1404/02/23 )به دبیرخانه اداره كل راهداری و حمل ونقل جاده ای استان زنجان( مهلت و محل تحويل

زمان و محل گشايش   پاكت های   ساعت 9:00 صبح روز چهار شنبه  مورخ 1404/02/24 در محل اداره كل راهداري و حمل ونقل جاده اي استان زنجان
پیشنهاد قیمت

شناسه آگهی:  .۱۹۱۶۹۷۴

با سامانه ۱۴۱ سفر خود را 
مدیریت کنید.

ارتباط با بخش آگهی:33336777باصدایزنجانهمیشهدرارتباطباشید
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خبر آنلاین/  بدون تردید یکی از پدیده های لیگ برتر ایران در ۲ فصل اخیر آرشا 
شکوری، دروازه بان تیم هوادار تهران است. شکوری با عملکرد مناسب در هوادار 
توانست در فوتبال ایران نامی برای خودش دست وپا کند و حتی به اردوی تیم ملی 
هم دعوت شود. او که فرزند هادی شکوری، مدافع سال های نه چندان دور استقلال 
است، فوتبال خود را در همین تیم آغاز کرد ولی ابتدای فصل گذشته راهی هوادار شد 

و خیلی زود هم خودش را به ترکیب اصلی این تیم رساند.
این دروازه بان ۱۸ ساله که با قد ۱.۹۱ از نظر فیزیکی شرایط فوق العاده ای دارد، در 
جام ملت های جوانان آسیا یکی از ستاره های ایران بود ولی حتی با درخشش او هم 
تیم جوانان نتوانست به جام جهانی صعود کند. شکوری این هفته در دیدار استقلال 
- هوادار، مقابل تیم سابق خود عملکرد درخشانی داشت و نقش مهمی در کسب یک 
امتیاز این بازی برای تیمش ایفا کرد. او در گفت وگوی اختصاصی با »خبرآنلاین« 
درباره عملکرد درخشان مقابل استقلال و پیشرفت خود در ۲ فصل اخیر صحبت کرد.

اول از همه در خصوص دیدار این هفته مقابل استقلال بگو که به یک تساوی ارزشمند 
دست یافتید.

بازی خیلی سنگینی مقابل تیم بزرگ استقلال در ورزشگاه آزادی داشتیم. هر ۲ تیم 
هم شرایط بحرانی داشتند و به برد نیاز داشتیم. دیدار خیلی دشواری هم بود ولی خدا 
را شکر توانستیم از بازی خارج خانه یک امتیاز بگیریم. استقلال موقعیت های زیادی 
داشت و ما هم می توانستیم از موقعیت هایمان بهتر استفاده کنیم و بازی می توانست 
گل های بیشتری داشته باشد. خودت هم عملکرد خیلی خوبی داشتی و اگر نبودی 
شاید نتیجه دیگری رقم می خورد. لطف خدا بود و من همه تلاشم را کردم که به تیمم 
کمک کنم. برای این بازی علاوه بر کمک به تیم، انگیزه های فردی هم داشتم و برای 
من خیلی مهم بود که عملکرد خوبی داشته باشم. خدا را شکر توانستم تاثیر خوبی 

بگذارم و به تیم کمک کنم.
در  خودت  نظر  داشتند.  اعتراض  داوری  تصمیمات  به  خیلی  استقلالی ها 

خصوص صحنه های مشکوک بازی چیست؟ 
هواداران استقلال حق دارند چون تیم شان الان در شرایط خوبی نیست و واقعا هم 
جایگاه برای استقلال بزرگ و شان و شخصیت هواداران این تیم مناسب نیست. 
امیدوارم زودتر از این شرایط خارج شوند. در بازی های قبلی هم فکر کنم از تصمیمات 
داوری ضرر کرده بودند ولی فکر کنم در این بازی چون خود بچه هایشان هم نزدیک به 
صحنه ها بودند، بعید می دانم VAr صحنه ای را اشتباه برگردانده باشد. صحنه پنالتی 
واضح بود که پنالتی نبود و به صحنه های گل معترض بودند و من که از بیرون دیدم 
به نظرم تصمیم VAr اشتباه باشد. باید حق بدهیم چون الان در فشاری هستند که 
هر اتفاق کوچکی می تواند ناراحتی بزرگی را رقم بزند. امیدوارم استقلال دیگر متضرر 
نشود ولی به نظرم این در صحنه ها تصمیم داور درست بود و عصبانیت هواداران را هم 
باید به حساب شرایط تیم و علاقه شان بگذاریم. امیدوارم استقلال در این ۲-۳ بازی 

بتواند فصل را خوب تمام کند و در فصل بعد خوب نتیجه بگیرد.
هوادار در این هفته ها نتایج خوبی کسب کرد ولی در نهایت نتوانستید فاصله 

را جبران کنید. شرایط تیم تان از زمان حضور امید روانخواه چطور است؟
تیم ما در این چند هفته ۱00 خودش را گذاشت و نتایج خوبی گرفتیم. همه بچه ها 
تلاش کردند و کادر فنی خیلی زحمت کشید. نتایج خوبی گرفتیم ولی در بازی 
گذشته اتفاقات غیرفوتبالی افتاد و اگر ۳ امتیاز را می گرفتیم، می توانستیم راحت تر 
بازی کنیم. هنوز برای بقا شانس داریم و تا آخرین لحظه می جنگیم که بهترین عملکرد 

را داشته باشیم تا فصل را خوب تمام کنیم.
اعضای تیم تان بعد از بازی در خصوص بازی با مس رفسنجان و شائبه های جادوگری 

صحبت کردند.
من زیاد در این موضوع دخالت نمی کنم چون هرچه بگوییم داستان پیش می آید. 
صحبت ها را کردند و امیدواریم اینطوری نباشد و به هر قیمتی نخواهند نتیجه بگیرند. 
من دخالتی نمی کنم چون به عنوان بازیکن به من ربطی ندارد و عوامل تیم صحبت 
کردند. یک سری اتفاقات رخ داد که حداقل برای تیم ما عجیب بود و این ذهنیت را 

ایجاد کرد و امیدوارم همه تیم ها در سلامت و صحت بتوانند نتایج خوبی بگیرند.
اوایل فصل در مقطعی کمتر بازی می کردی ولی بعد از درخشش در جام ملت های 

جوانان آسیا دوباره اوج گرفتی.
من اول فصل لیگ را با هوادار شروع کردم و نتایج قابل قبولی هم گرفتیم. بعد دیگر 
در اختیار تیم نبودم و در اردوی تیم ملی حضور داشتم. زمان هایی که در تیم بودم 
هم در قالب تاکتیکی نبودم که از من استفاده کنند. بعد از آن مسابقات خب متاسف 
شدیم که نتوانستیم به جام جهانی صعود کنیم ولی من سعی کردم به تیمم کمک 
کنم و بهترین عملکرد را داشته باشم. بعد از آن مسابقات آقای روانخواه از من بیشتر 
استفاده کرد و به من لطف کرد اعتماد داشت. من هم سعی کردم بازی به بازی 

عملکردم را بهتر کنم.
در مسابقات جام ملت های جوانان مقابل ژاپن پنالتی هم زدی. تمرین پنالتی 

هم داری؟
بله من قبلا هم در لیست پنالتی زنان بودم و آنجا فرصت شد و زدم.

با توجه اینکه پدرت، هادی شکوری بازیکن استقلال و تیم ملی بوده، چقدر 
از او مشورت می گیری؟

بهترین مشاوره را پدرم می گیرم و همیشه در همه کارها از او مشورت می گیرم و 
تاثیرگذار است.

در جریان دیدار استقلال و هوادار، علیه سیدحسین حسینی شعارهایی داده 
شد. تو خودت قبلا کنار حسینی حضور داشتی، نظرت در خصوص شرایط او 

و فشار هواداران چیست؟
آقای حسینی جزو بهترین دروازه بان های ایران است و سال های خوبی را در استقلال 
گذرانده. همین فصل هم بازی های خیلی خوبی انجام داده ولی شرایط الان استقلال 
و عصبانیت هواداران باعث شد این شعارها را بدهند. با توجه به اینکه حسینی بزرگ تر 
و کاپیتان تیم است، فشارها روی او بیشتر است. امیدوارم شرایط استقلال خوب شود 

و آرامش به این تیم برگردد.
برنامه ات برای فصل بعد چیست؟

من فعلا تمرکزم را روی این ۳ بازی گذاشته ام تا بهترین عملکرد را داشته باشم و لیگ 
که تمام شد بهترین تصمیم را بگیرم. با من صحبت هایی شده ولی فعلا می خواهم 

بهترین عملکرد را در این ۳ بازی داشته باشم.
سابقه حضورت در استقلال تاثیری روی تصمیم آینده ات دارد یا در صورت 

پیشنهاد پرسپولیس ممکن است راهی این تیم شوی؟
من واقعا حاضر نیستم به هر قیمتی هر جایی باشم و همیشه این عقبه و سابقه ام را 
همیشه حفظ کردم و حفظ می کنم. من در این باشگاه شکل گرفتم و بزرگ شدم و 
مثل خانه خودم است. همیشه سعی کردم احترامش را حفظ کنم. امیدوارم بهترین 

اتفاق بیفتد و این سابقه را در نظر می گیرم. 

دوست ندارم به هر قیمتی سابقه استقلالی ام را زیر سوال ببرم. نه فقط تیم پرسپولیس، 
دوست ندارم کلا به خاطر جای دیگر این احترام و علاقه بین من و هواداران استقلال از 

بین برود. امیدوارم روزهای خوبی پیش روی استقلال و من باشد.
در این فصل به تیم ملی هم دعوت شدی و کادر فنی نگاه ویژه ای به تو 

داشت. چقدر امیدواری در جام جهانی هم حضور داشته باشی؟
اول لطف خدا و بعد لطف کادر فنی بود که آقای قلعه نویی و همکاران شان این نگاه را 
به من داشتند. سعی کردم از تک تک لحظاتی که آنجا بودم، یاد بگیرم. کنار بهترین 
بازیکنان ایران بودم و سعی کردم از آن ها نکاتی را یاد بگیرم و برای من افتخار بزرگی 
بود که در اردوی تیم ملی شرکت کنم و کنار این بازیکنان تمرین کنم. واقعا سعی 
می کنم عملکردی داشته باشم که دوباره به تیم ملی دعوت شوم. آرزوی هر بازیکنی 
حضور در جام جهانی به همراه تیم ملی است و امیدوارم همه چیز خوب پیش برود. 

دروازه بان های خوبی داریم و من هم تلاش می کنم در لیست باشم.
بهترین دروازه بان خارجی و داخلی به نظرت کیست و چه کسانی الگوی تو 

هستند؟
سعی می کنم از هر کسی نکات مثبتی را یاد بگیرم و استفاده کنم. در بین خارجی ها 
کورتوا را دوست دارم چون کمی شبیه هستیم. ادرسون را هم به خاطر بازی با پای 

فوق العاده اش دوست دارم. 
خودت هم خیلی روی بازی با پا تمرین داری؟ در بازی با چادرملو پاس گل هم دادی! 
خب این موضوع جزو اولویت های فوتبال برای دروازه بان ها شده و واجب است. من هم 
سعی می کنم روی این موضوع کار کنم و بهتر شوم. در آن بازی هم خوشحال شدم 

پاس گل دادم و همان گل باعث برد ما شد.

آرشا شکوری: حسینی یکی از بهترین دروازه بان های ایران است

در استقلال بزرگ شدم و این تیم مثل خانه من است؛ می خواهم دوباره به تیم ملی دعوت شوم
ایرنا/  برترین شیرجه رو کشورمان درباره آمادگی خودش برای بازی های آسیایی 
۲۰۲۶ گفت: برای بازی های آسیایی کم نخواهم گذاشت و تمام تلاشم را برای 

کسب مدال خواهم کرد.
سام واژیر، برترین شیرجه رو کشورمان، با حدود ۱۸ سال سن دست آوردهایی 
را کسب کرده که تا به امروز هیچ یک از ورزشکاران این رشته نتوانستند به این 
افتخارات برسند. وی که موفق شد در قهرمانی جهان به مقام چهارم دست پیدا 
کند، امروز مهم ترین سرمایه رشته شیرجه ایران در بازی های آسیایی ۲۰۲۶ ناگویا 

به حساب می آید.
رشته  با  آن  تمرینات  و  می شوند  تلفیق  مهارت  و  نمایش  شیرجه،  رشته  در 
ژیمناستیک نیز آمیخته شده است. کشورهای شرق آسیا در بزرگ ترین رویدادها 
همچون المپیک، همیشه بالاترین عناوین را کسب می کنند و باید به این نکته 

توجه کرد که کار سختی در بازی های آسیایی، پیش روی سام قرار گرفته است.
واژیر امروز یکی از امیدهای ایران برای کسب مدال در بازی های آسیایی است.

واژیر اظهار داشت: ۱۴۰۳ برای من سالی پر از موفقیت بود. توانستم در مسابقات 
مختلف مقام های زیادی کسب کنم که این دستاوردها برایم بسیار ارزشمند بودند.

وی افزود: در مسابقه کشوری کانادا، توانستم ۲ مدال نقره و یک مدال طلا بدست 
آورم. همچنین در قهرمانی آسیا موفق به کسب ۴ مدال برنز شدم و در مسابقات 

جهانی برزیل نیز ۲ بار به مقام چهارم رسیدم.
و  شیرین  موفقیت ها  این  هرچند  داشت:  اظهار  آینده اش  اهدافش  درباره  سام 
انگیزه بخش بودند اما هدف اصلی من تغییر نخواهد کرد. باید هر سال بهتر از سال 
قبل باشم. امسال نیز می خواهم نسبت به سال گذشته عملکرد بهتری در تمامی 
زمینه ها داشته باشم و عناوین بهتری کسب کنم. قطعا برای بازی های آسیایی کم 

نخواهم گذاشت و تمام تلاشم را برای کسب مدال خواهم کرد.
ملی پوش شیرجه کشورمان به مشکلات و چالش هایی که در مسیر حرفه ای خود 
با آن ها مواجه شده نیز اشاره کرد و گفت: بدترین لحظات من زمانی بود که دچار 
آسیب دیدگی شدم. آسیب ها همیشه مزاحمت هایی برای پیشرفت من ایجاد کرده  

و مانع از ادامه روند صعود و پیشرفت در مسابقات می شود.
افزود: برای من بهترین لحظات زمانی است که توانستم حرکات جدید و  وی 
نوآورانه را انجام دهم و به این ترتیب پیشرفت کنم. این حرکات همواره باعث ایجاد 

انگیزه و شادابی در روند تمرینات و مسابقات من می شوند.
به اهدافم می رسم، بیشتر متوجه  واژیر در آخر خاطرنشان کرد: هرچه بیشتر 
می شوم که مسیر موفقیت تنها به تلاش و تمرینات مستمر نیاز دارد و من عزم 
راسخ دارم که در این مسیر همچنان پیش بروم و هر سال بهترین نسخه از خودم 

را ارائه دهم.

ایسنا/ مربی تیم ملی والیبال نوجوانان گفت: برنامه فدراسیون و آقای پیاتزا حضور 
تیم ملی در المپیک است، برای این اتفاق باید صبور باشیم و تیم را خیلی روی 

نتایج کوتاه مدت تحت فشار قرار ندهیم.
مرحله مقدماتی لیگ ملت های والیبال ۲۰۲۵ با حضور ۱۸ تیم برگزار می شود و 
تیم ایران در هفته نخست مرحله مقدماتی )۲۱ تا ۲۵ خرداد( به مصاف برزیل، 
آمریکا، اسلوونی و اوکراین می رود، در هفته دوم و در شهر بلگراد )۴ تا ۸ تیر( 
مقابل صربستان، آرژانتین، آلمان و هلند صف آرایی خواهد کرد و در آخرین 
هفته مرحله مقدماتی )۲۴ تا ۲۹ تیر( مقابل لهستان، چین، فرانسه و بلغارستان 

به میدان خواهد رفت.
اردوی آماده  سازی تیم ملی والیبال ایران از ششم فروردین ماه آغاز شده است و 
روبرتو پیاتزا در مجموع ۴۱ بازیکن را به این اردو دعوت کرده است که با توجه به 

مصدومیت میثم صالحی، تعداد نفرات دعوت شده به ۴۰ بازیکن می رسد.
در حال حاضر عبدالرضا علیزاده، علیرضا نادی، کامبیز یعقوبی، محمدرضا تندروان، 
توحید اصغری، عیسی سنگدوینی و مهدی هادی به عنوان مربیان ملی برنامه های 

پیاتزا را اجرا می کنند.
عادل غلامی در مورد بازیکنان دعوت شده به تیم ملی و اینکه آیا لیگ پدیده ای 
داشته که به تیم ملی دعوت نشده است، به ایسنا گفت: به نظرم بازیکنان اصلحی 
دعوت شده اند. مطمئنا در هر لیستی  جای یک سری خالی است اما درهای تیم 
ملی به روی آنها بسته نیست و می توانند در آینده خود را نشان بدهند و دعوت 
شوند. او ادامه داد: نگرش آقای پیاتزا تمرکز روی جوانان است تا تیم ملی قوی 
بسازند. چند بازیکن باتجربه هم داریم که در تورنمنت های مهم احتمالا از آنها 

استفاده شود.
غلامی در مورد کادر ایرانی تیم ملی گفت: برخی مثل آقای علیزاده جوان هستند 
که در یکی، دو سال اخیر خوب کار کرده و در تیم ملی هم حضور داشته اند. آقای 
تندروان هم تجربه بسیار خوب و ارتباط خوبی با آقای توتولو دارد. تمرینات خیلی 

خوبی انجام شده و اتفاقاتی که می افتد،  می تواند در آینده به ما کمک کند.
او با بیان اینکه تیم ملی می خواهد پوست اندازی کند و باید صبور باشیم، تاکید 
کرد: برنامه فدراسیون و آقای پیاتزا حضور تیم ملی در المپیک است، برای این 
اتفاق باید صبور باشیم و تیم را خیلی روی نتایج کوتاه مدت تحت فشار قرار ندهیم. 
اجازه بدهیم برنامه ریزی بلند مدت دنبال شود. به نظرم آقای پیاتزا آنقدر مربی 

بزرگی است که به همراه همکارانشان این اتفاق را رقم بزنند.
غلامی در واکنش به اطلاعیه فدراسیون در خصوص ممنوعیت مذاکره باشگاه ها 
با ملی پوشان بیان کرد: ممکن است مذاکره پنهان انجام شود اما به صورت رسمی 
امکان این کار نیست. تیم ملی ویترین والیبال است و هر چه خوب نتیجه بگیرد، 
 سودش را جامعه والیبال می برد. همه باید کمک کنند که تیم ملی همیشه در 
بهترین شرایط باشد و حتما همه مربیان به تصمیمی که گرفته شده است، احترام 
می گذارند. این مربی والیبال در مورد حضور در لیگ برتر به عنوان سرمربی سایپا 
گفت: وقتی سایپا را تحویل گرفتم مشکلات زیادی داشت و تمرکز بر حفظ تیم در 
لیگ برتر بود. اتفاقات بسیار خوبی در آن مدت برای تیم افتاد و توانستیم شرایطی 
را ایجاد کنیم تا در لیگ ماندگار شود. او در مورد لیگ برتر والیبال در فصلی که 
گذشت، بیان کرد: تا وقتی شرایط اقتصادی درست نشود تا همه بازیکنان ملی پوش 
در لیگ بازی کنند، این وضعیت لیگ حتی به تیم ملی هم ضربه می زند. همه 
بازیکنان ملی پوش در گذشته در لیگ بازی می کردند و این رقابت را در لیگ بیشتر 
می کرد. بازیکنی که می خواست به تیم ملی اضافه شود باید با رقبایش رودررو 
می جنگید که این امتیاز مثبتی بود اما اکثر بازیکنان سطح بالای ما اکنون در ایران 
بازی نمی کنند. سرمربی تیم ملی نوجوانان در مورد وضعیت این تیم نیز گفت: دو 
اردو را پشت سر گذاشته ایم و قرار است اردوی سوم برگزار شود. بعد از این اردو 
منتظریم در کاوا آسیا یا تورنمنت تدارکاتی دیگری شرکت کنیم تا تیم آماده شود. 
در دوره بدنسازی سنگین هستیم و می خواهیم تیم را از نظر بدنی به شرایط ایده آل 

برسانیم تا در زمان اعزام به مسابقات با آمادگی برویم.

آمادگیپدیدهشیرجهایران
برایکسبافتخاردرناگویا

مربی تیم ملی والیبال نوجوانان :

صبورباشیم،تیمملیوالیبالرا
تحتفشارنگذاریم

خبر خبر 

کوتاه کوتاه 

از  ما  مسابقات  اخیر  فصل  چند  در  گفت:  ایران  ورزشکار  دختران  از  یکی  ویستا/ 
پلتفرم های مختلفی مانند آپارات، آنتن، یوتویوب و ... پخش شد، اما هنوز این سؤال 
 مطرح است که چرا صداوسیما حاضر به پخش زنده مسابقات ما نیست؛ آن هم در 
شرایطی که زنان ورزشکار ایران همگی با موازین اسلامی در مسابقات حاضر می شوند.

دختران ورزشکار ایران سال ۱۴0۴ را با یک موفقیت بزرگ و یک قهرمانی تاریخی 
آغاز کردند؛ جایی که تیم ملی بسکتبال زنان ایران توانست در مسابقات غرب آسیا به 
مقام قهرمانی دست پیدا کرده و برای نخستین بار سهمیه مسابقات دیویژن B کاپ 

آسیا را تصاحب کند.
 در همین باره گفت وگویی با فائزه شهریاری، یکی از بازیکنان تأثیرگذار تیم ملی 
بسکتبال زنان، انجام دادیم و او به سؤالات   پاسخ داد و درباره مواردی همچون لحظه 
شیرین قهرمانی و بزرگ ترین دغدغه خود به  عنوان عضوی از جامعه بسکتبال زنان ، 

صحبت کرد
 خودت را معرفی کن و بگو از چه سالی در سطح قهرمانی رشته بسکتبال 

فعالیت می کنی؟
من فائزه شهریاری هستم. ششم مهر ماه ۱۳۷۳ در تهران متولد شدم و از ۱0 سالگی 
بسکتبال را به  صورت حرفه ای آغاز کردم. زمانی که ۱۴ ساله بودم به عضویت تیم ملی 
جوانان درآمدم و مدت ها کاپیتان تیم جوانان بسکتبال بودم. نزدیک به پنج سال است  
به تیم بزرگسالان پیوسته ام و با پیراهن مقدس تیم ملی در میادین حاضر می شوم. 
در دانشگاه رشته تربیت بدنی خوانده ام و اگر تمرینات سخت و برنامه زندگی حرفه ای 

ورزشی فرصتی برایم ایجاد کند، قصد ادامه تحصیل در این رشته را نیز دارم.
  از مسابقات قهرمانی غرب آسیا برایمان بگو؛ رقابت هایی که با کسب قهرمانی برای 

دختران بسکتبال ایران همراه شد.
این سومین حضور ما در مسابقات قهرمانی غرب آسیا بود. این بار برای راهیابی به 
مسابقات دیویژن در سطح B، مسابقات به این شکل برگزار شد تا برترین های هر 
رقابت بتوانند به این سطح از مسابقات راه پیدا کنند. در این مسابقات با اردن و سوریه 
رقابت کردیم و توانستیم با پیروزی در هر دو مسابقه، به مقام نخست و سهمیه سطح 
B دست پیدا کنیم. تیم سوریه را به راحتی شکست دادیم، اما در برابر اردن بازی 
سختی داشتیم. هرچند در ادوار قبل همیشه اردن را نیز به راحتی شکست می دادیم، 
اما این بار رقابت با این تیم سخت بود؛ چرا که آنها از بازیکنان کانادایی و آمریکایی در 

تیم خود بهره می بردند و نسبت به قبل پیشرفت کرده بودند. با این حال، در نهایت ما 
برنده این رقابت شدیم و با اختلاف ۱5 گل به برتری رسیدیم.

به دست  را  آن  ورودی   آسیا  در غرب  قهرمانی  با  که  دیویژن  مسابقات    
آوردید، چه زمانی برگزار خواهد شد و با چه تیم هایی قرار است رقابت کنید؟

این مسابقات تیر ماه ۱۴0۴ در کشور چین برگزار می شود. قرار است پس از استراحتی 
کوتاه از ۱۹ اردیبهشت  اردوهای تیم ملی از سر گرفته شود تا با آمادگی کامل راهی 

این مسابقات شویم. 
قرار است پیش از این رقابت ها  بازی تدارکاتی نیز داشته باشیم. البته مسابقات هنوز 

قرعه کشی نشده و حریفان ما مشخص نشده اند.
   قبل از مسابقات غرب آسیا نیز چند بازی دوستانه داشتید. این دیدارهای 

تدارکاتی چه تأثیری روی عملکرد شما در اردن داشت؟
واقعیتی که وجود دارد این است که بازی تدارکاتی در روند آماده سازی تیم برای 
شرکت در رقابت های بین المللی تأثیر بسیار  مثبتی دارد. از آنجا  که ما فرصت این را 
نداریم که به اندازه کافی در نبردهای بین المللی به میدان برویم،  بازی های تدارکاتی 

بسیار کمک کننده خواهد بود.
 سال گذشته نیز پیش از شرکت در مسابقات غرب آسیا که به کسب مقام دوم ایران 
انجامید، فرصت این را داشتیم که در تورنمنتی به میزبانی چین تایپه شرکت کنیم و 
این بازی های تدارکاتی درصد آمادگی مان را به شدت افزایش داد. این بار نیز بازی با 

لبنان کمک کرد  نمایش کم اشتباهی داشته باشیم.
  از عملکرد »النی کاپوچیانی«، سرمربی یونانی تیم ملی رضایت دارید؟ نقش 

او در پیشرفت یکی، دو سال اخیر تیم ملی بسکتبال زنان چقدر بود؟
این مربی از دو سال قبل سرمربیگری تیم ملی ایران را بر عهده گرفته است و از آنجایی 
که به علم روز بسکتبال جهان آگاهی دارد، توانسته بسیار مثمرثمر باشد. در ابتدا 
شناخت کمی از بازیکنان ایران داشت اما حالا دیگر به شناخت کامل رسیده و ارتباط 
بسیار خوبی بین کادر فنی و بازیکنان ایجاد شده است. باید اذعان کرد این همدلی 

بسیار کمک کننده بوده است.

   بازیکنان جوانی را که به تیم ملی تزریق شده اند، چطور ارزیابی می کنید؟
این جوان گرایی که اخیرا در تیم ملی شاهد آن هستیم، اتفاق بسیار مثبتی است. به 
اعتقاد من، سطح بالای لیگ برتر بسکتبال و تزریق بازیکنانی که همگی در مسابقات 
لیگ و باشگاه های خود درخشیده اند به بدنه تیم ملی، نشان از ظهور نسلی جدید از 

بازیکنان در بسکتبال زنان است. 
من در فصلی که گذشت با تیم آکادمی سحر در لیگ حضور داشتم و در تمام بازی ها 
شاهد این بودم که بازیکنان جوان بسیاری هستند که بسیار فنی بوده و می توانند 

آینده تیم ملی بسکتبال زنان را تأمین کنند.
  دغدغه اصلی تو به  عنوان عضوی از جامعه بسکتبال زنان و عضوی از جامعه 

ورزشکاران زن ایران چیست؟
تصور می کنم همه ما که به  طور حرفه ای در بخش قهرمانی ورزش زنان حضور داریم، 
بیش از هر چیز خواستار این هستیم که حامیان مالی بیشتری به بدنه ورزش زنان 
وارد شوند. برای مثال، در همین بسکتبال اگر تیم ها از نظر مالی شرایط خوبی داشته 
باشند، می توانند بازیکنان آمریکایی را به خدمت بگیرند؛ بازیکنانی که در صورت حضور 

در تیم ها، سطح کیفی کل تیم را بالا می برند.
 تجربیات و استعدادهای فنی این بازیکنان می تواند برای بازیکنان ایرانی مفید و 
کمک کننده باشد. از طرفی، واقعیت این است که اسپانسر زمانی به سرمایه گذاری در 

ورزش می کند که مسابقات تیمش از صداوسیما پخش شود؛
موضوعی  که سال هاست از مسئولان خواستار آن هستیم، اما هنوز عملی نشده است. 
در چند فصل اخیر مسابقات ما از پلتفرم های مختلفی مانند آپارات، آنتن، یوتویوب 
و ... پخش شد، اما هنوز این سؤال  مطرح است که چرا صداوسیما حاضر به پخش زنده 
مسابقات ما نیست؛ آن هم در شرایطی که زنان ورزشکار ایران همگی با موازین اسلامی 

در مسابقات حاضر می شوند. 
ورزشکاران زن ایران تنها با عشق و انگیزه شخصی در مسیر ورزش قهرمانی پیش 
می روند، اما چشم اندازی پیش روی ما نیست و این نگران کننده است. امیدواریم  نگاه ها 

و توجه ها  به ورزش زنان بیشتر شده تا انگیزه کافی برای زنان ورزشکار ایجاد شود.

چرا مسابقات ما از صداوسیما پخش نمی شود؟

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

برابر رای شماره 14036032710000192۸- 1403/12/22 هیات اول/موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو زنجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای هاشم بیات فرزند اکبر 
بشماره شناسنامه 570 صادره از در یک باب خانه به مساحت 94 متر مربع پلاک 5356 اصلی واقع در بخش 1 زنجان خریداری از مالک 
رسمی مالکیت مالکین مشاعی پلاک محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود 
در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی 

تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای جدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20

 تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  

و  اراضی  ثبتی  تکلیف وضعیت  تعیین  قانون  اول/موضوع  رای شماره 140360327100001۸69- 1403/12/15 هیات  برابر 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو زنجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای عیسی 
آقاخانی فرزند محمدموسی بشماره شناسنامه 167 صادره از در یک باب باغ به مساحت 6926 متر مربع پلاک 4479اصلی واقع 
در بخش 2 زنجان خریداری از مالک رسمی آقای/محمد آقاخانی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم 
اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای جدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق 

مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
اسحق بیگدلی رئیس ثبت اسناد و املاکاسحق بیگدلی رئیس ثبت اسناد و املاکتاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20 تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
برابر رای شماره 140360327100001350- 1403/10/1۸ هیات اول/موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو زنجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای اصغر باقری فرزند عیوض 
بشماره شناسنامه 1972 صادره از در یک باب خانه به مساحت ۸0/26 متر مربع پلاک 37۸3 فرعی از 5299 اصلی واقع در بخش 1 
زنجان خریداری از مالک رسمی آقای/ محمود جملو و احمد حسنی محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت 
به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند میتوانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای جدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالکیت صادر خواهد شد. 
تاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20 تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی                                                                                                  
و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  اول/موضوع  هیات  شماره 140360327100001۸17- 1403/12/0۸  رای  برابر 
ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک ناحیه دو زنجان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای اسداله 
حاجیلو فرزند علی بشماره شناسنامه 505 صادره از در یک باب بنای احداثی به مساحت 5۸/94 متر مربع پلاک ۸77 فرعی از 5299 
اصلی واقع در بخش 1 زنجان خریداری از مالک رسمی آقای/خانم بیت اله مرادي محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم 
مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی میشود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته 
باشند میتوانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه 
از تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای جدت مذکور و عدم وصول 

اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. 
اسحق بیگدلی رئیس ثبت اسناد و املاکاسحق بیگدلی رئیس ثبت اسناد و املاکتاریخ انتشار نوبت اول:1404/01/20 تاریخ انتشار نوبت دوم:1404/02/06
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ایران۸۸

رئیس سازمان برنامه و بودجه :

یارانهنانحذفنمیشود

رییس مرکز پژوهش های مجلس:

۶۳.۱درصدازمردمنسبتبهآیندهایران
امیدوارهستند

آییننامهوارداتخودرویجانبازانابلاغشد

تغییرساعتازاینتاریخدراردیبهشت
اجرامیشود

عباس عبدی:

ایراندربالاترینسطحتصمیمبهتوافقگرفته
است؛نبایددربرابرخواستمردمقراربگیریم

خبر 

کوتاه 

مهر/ رییس مرکز پژوهش های مجلس، با اشاره به پیمایش موسسه افکارسنجی ملت 
در دی ۱۴0۳ در خصوص تصویر ایران آینده، گفت: براساس نتایج این نظرسنجی، 

۶۳.۱ درصد از مردم نسبت به آینده ایران امیدوار هستند.
بابک نگاهداری، از پیمایش صورت گرفته در مؤسسه افکارسنجی ملت در دی ماه 
۱۴0۳ در خصوص تصویر ایران آینده خبر داد و درباره نتایج آن گفت: در این پیمایش 
۷۶.۷ درصد از مردم وضعیت فعلی قدرت نظامی کشور را خوب یا خیلی خوب ارزیابی 
می کنند و در کنار آن ۶۳.۴ درصد از مردم نیز معتقدند در ۲0 سال آینده وضعیت 

قدرت نظامی کشور بهتر می شود.
وی با بیان اینکه بر اساس نتایج این نظرسنجی، ۷۶.۱ درصد از مردم، وضعیت علم و 
فناوری کشور را خوب یا خیلی خوب عنوان کرده اند، تصریح کرد: ۶۸.۷ درصد از مردم 
معتقد هستند که وضعیت علم و فناوری در ۲0 سال آینده در کشور بهتر خواهد شد.

رئیس مرکز پژوهش های مجلس، توضیح داد: بر اساس نظرسنجی مؤسسه افکارسنجی 
ملت، بیش از نیمی از مردم یعنی حدود 55 درصد، وضعیت فعلی بهداشت و درمان 

کشور را خوب یا خیلی خوب ارزیابی می کنند.
با بیان اینکه نیمی از مردم در این نظرسنجی وضعیت فعلی آزادی های اجتماعی را 
خوب یا خیلی خوب دانسته اند، یادآور شد: نتایج این نظرسنجی نشان می دهد بیش از 
۷0 درصد مردم در خصوص اینکه اگر هنگام تولد این امکان داشت که شخص خودش 
کشور محل تولدش را انتخاب کند، عنوان نموده اند که همچنان ایران را به عنوان محل 
تولد خود انتخاب می کنند. وی با بیان اینکه بر اساس این نظرسنجی ۶۳.۱ درصد از 
مردم به آینده کشور امیدوار هستند، خاطرنشان کرد: بر اساس نتایج این نظرسنجی، 
مردم مهم ترین سرمایه کشور برای ساخت آینده ایران را ۳5.۲ درصد جوانان و نیروی 
انسانی، ۳۳.5 درصد علم و فناوری، ۱۸.۳ معادن و منابع انرژی، ۱۶.۴ درصد ایمان و 

معنویت، ۶.5 درصد میراث تاریخی و گردشگری، عنوان کرده اند.

ایسکانیوز/  محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهور آیین نامه اجرایی واردات خودرو 
برای جانبازان مشمول یا خرید خودروی داخلی، ذیل بند »ب« تبصره ۶ قانون بودجه 

امسال را به وزارتخانه های صمت و اقتصاد، بنیاد شهید و بانک مرکزی ابلاغ کرد.
متن بند »ب« تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴0۴ به این شرح است:

وزارت صنعت، معدن و تجارت مکلف است با معرفی بنیاد شهید و امور ایثارگران به 
جانبازان 50 درصد و بالاتر که در سنوات گذشته از تسهیلات موضوع ماده ۴5 قانون 
جامع خدمات رسانی به ایثارگران مصوب سوم تیر ۱۳۸۶ با اصلاحات و الحاقات بعدی 
استفاده نکرده اند، مجوز واردات یک دستگاه خودرو متناسب با وضعیت جانبازی ایثارگر 
با رعایت قوانین و مقررات ارائه کند. در خصوص سایر مشمولان قانون مذکور از محل 

تسهیلات قرض الحسنه این بند برای خرید خودروی داخلی اقدام می شود.
آیین نامه اجرایی این بند به پیشنهاد وزارت صنعت، معدن و تجارت با همکاری بنیاد 
شهید و امور ایثارگران، بانک مرکزی جمهوری اسلامی ایران و وزارت امور اقتصادی 
و دارایی حداکثر در ۲ ماه پس از لازم الاجرا شدن این قانون به تصویب هیات وزیران 
می رسد و گزارش عملکرد این بند توسط وزارت صنعت، معدن و تجارت هر ۳ ماه 
یک بار به کمیسیون های برنامه و بودجه و محاسبات و صنایع و معادن مجلس شورای 
اسلامی ارسال می شود.دولت مکلف است سالانه اعتبار و تسهیلات لازم را برای تهیه 
خودرو مناسب برای همه جانبازان 50 درصد و بالاتر و آن تعداد از جانبازان ۲5 تا 
۴۹ درصد که به تشخیص کمیسیون پزشکی بنیاد از نظر جسمی محدودیت حرکتی 
دارند، پیش بینی کند. تبصره ۱- آن تعداد از همسر و فرزندان شاهد و آزادگانی که 
به تشخیص کمیسیون پزشکی بنیاد معلول شناخته می  شوند می توانند از تسهیلات 
میزان  واگذاری،  چگونگی  آیین نامه   -۲ تبصره  کنند.  استفاده  ماده  این  موضوع 
تسهیلات، کارمزد و میزان کمک بلاعوض توسط بنیاد و معاونت برنامه ریزی و نظارت 

راهبردی رئیس  جمهور تهیه و به تصویب هیأت وزیران خواهد رسید.
جزئیات آیین نامه اجرایی واردات خودروی جانبازان مصوب هیأت وزیران به شرح 
زیر است: جانبازان 50 درصد و بالاتر که از تسهیلات مربوطه در سال های گذشته 
استفاده نکردند، مشمول واردات خودروی خارجی می شوند. جانبازان ۲5 تا ۴۹ درصد 
دارای محدودیت حرکتی، همسران و فرزندان شاهد و آزادگان دارای معلولیت، مشمول 
خودروی داخلی می شوند. در صورت فوت جانبازان مشمول، ورثه متوفی مشمول 

دریافت این تسهیلات خواهند بود.

برنا/  رئیس سازمان برنامه و بودجه با بیان یانکه یارانه نان حذف نخواهد شد، گفت: 
هیچ برنامه ای در این خصوص در دستور کار دولت نیست. برای سال جاری، مبلغی 
معادل ۲50 هزار میلیارد تومان برای پرداخت یارانه ها پیش بینی شده و دولت بر 

استمرار پرداخت آن متعهد است.
به برخی  برنامه و بودجه، در واکنش  سید حمید پورمحمدی، رئیس سازمان 
شایعات پیرامون حذف یارانه نان تأکید کرد: یارانه نان حذف نخواهد شد و هیچ 
برنامه ای در این خصوص در دستور کار دولت نیست. برای سال جاری، مبلغی 
معادل ۲50 هزار میلیارد تومان برای پرداخت یارانه ها پیش بینی شده و دولت بر 

استمرار پرداخت آن متعهد است.
وی خاطر نشان کرد: با وجود برخی فضاسازی ها، سیاست های حمایتی دولت 
و  پابرجاست  همچنان  نان،  جمله  از  اساسی  کالاهای  تأمین  حوزه  در  به ویژه 

تصمیمی برای تغییر در این زمینه اتخاذ نشده است.

ایسنا/ علاءالدین رفیع زاده در حاشیه بیستمین جشنواره شهید رجایی در جمع 
خبرنگاران از ارائه لایحه دو فوریتی به مجلس برای تغییر ساعت رسمی کشور به 

منظور صرفه جویی در انرژی خبر داد.
به گفته وی بر اساس مصوبه قبلی دولت در سال ۱۴0۱ اجازه شناورسازی ساعت 
کار ادارات از ۱5 خرداد تا ۱5 شهریور به دولت داده شده بود. اگر این لایحه دو 
فوریتی در مجلس تصویب نشود، دولت بر اساس همان مصوبه قبلی خود به 

شناورسازی ساعت کار ادارات اقدام می کند.
 اما اگر لایحه دوفوریتی برای تغییر ساعت رسمی کشور مصوب شد، ساعت رسمی 

کشور برای صرفه جویی در انرژی تغییر پیدا می کند.
رئیس سازمان اداری و استخدامی با بیان اینکه بر اساس قانون که از دو دهه قبل 
داشتیم دولت سالیانه ساعت را یک ساعت به جلو می کشید و در ابتدای مهرماه 
نیز ساعت را به حالت اولیه بر می گرداند، اظهار کرد: با توجه به بررسی هایی که 
مجموعه همکاران در توانیر و مجموعه مطالعاتی که وزارت نیرو انجام داده و 
تاثیری که این جابه جایی ساعت در صرفه جویی انرژی دارد، این لایحه را هفته 

گذشته به تصویب هیات دولت رساندیم و به مجلس ارسال کردیم.
رفیع زاده افزود: مضمون این لایحه این است که مجلس مجدد این اختیار را که از 
سال ۱۴0۱ سلب شده بود، به دولت برگرداند به طوری  که تصمیم گیری در مورد 
جابه جایی ساعت را دولت در اختیار داشته باشد، اظهار کرد: این موضوع دو جنبه 
دارد، یک بحث ساعت رسمی کشور و دومین وجه در مورد ساعت کاری کارمندان 

دولت است که به صورت دوفوریتی درخواست شده است.
این موضوع در  این احتمال وجود دارد که در همین هفته  اینکه  بیان  با  وی 
مجلس مطرح شود که در صورت تصویب مجلس به موضوع صرفه جویی کمک 
خواهد شد، گفت: برای این موضوع برنامه کارشناسی صورت گرفته و افرادی که 
معترض هستند باید توجیه شوند، موضوع جابه جایی ساعت تا سال ۱۴0۱ صورت 

می گرفت، هدف پایداری انرژی و قطع نشدن انرژی از جمله برق است.
رئیس سازمان اداری و استخدامی با بیان اینکه اگر این طرح مصوب نشود، طبق 
مصوبه سال ۱۴0۱ هیات وزیران جابه جایی ساعت کارمندان را خواهیم داشت 
به طوری که از ۱5 خرداد تا ۱5 شهریور ساعت کاری را جابه جا خواهیم کرد 
به طوری که ساعت کاری از ۶ صبح خواهد بود، گفت: اگر این لایحه مورد تصویب 
قرار گیرد، در مصوبه هیات وزیران نیز بازنگری خواهیم کرد و ساعت رسمی کشور 
را همزمان با ساعت کاری کارمندان دولت به اقتضای بحث هایی که با وزارت نیرو 

خواهیم داشت جابه جا می کنیم.
به گفته رفیع زاده به درخواست وزارت نیرو و در صورت ضرورت، شاید این شروع 

تغییر ساعات ادارات از ۱5 اردیبهشت ماه اجرایی شود.

اعتماد/ عباس عبدی تاکید کرد: طرف ایرانی در بالاترین سطح تصمیم به توافق 
گرفته است. شاید هم پیش از نامه نگاری این توافقات به صورت غیر رسمی نهایی 

شده باشد.
عباس عبدی در مصاحبه از بیم ها و امیدهای مذاکرات و پیش نیازهای توافق سخن 

گفته است. 
بخش های مهم این گفت وگو را در ادامه می خوانید:

 به طور قطع بهترین زمان برای حل مسائل )ایران و آمریکا( در دوره کلینتون و 
خانم آلبرایت بود که اجازه داده نشد.

مساله اصلی ما تنش با امریکا نیست. این اشتباهی است که تحلیل گران می کنند. 
مساله اصلی سیاست داخلی است. باید از داخل آغاز کرد. یکی از مهم ترین علل 
شکست برجام رویکرد غالب بر آن بود که گمان می کرد حل مسائل ایران مشروط 

به حل مسائل خارجی آن است. این برداشت عقیم و ناکارآمد است.
 طرف ایرانی در بالاترین سطح تصمیم به توافق گرفته است. شاید هم پیش از 

نامه نگاری این توافقات به صورت غیر رسمی نهایی شده باشد. 
نتایج نشست دوم در رم نشان داد که طرفین از چارچوب و کلیات توافق عبور 

کرده اند. بنابراین اگر اتفاقی رخ ندهد، به نظرم توافق خواهند کرد.
خروج ترامپ از برجام به معنای این بود که نشان دهد، 5 کشور دیگر کاتالیزور این 
توافق هستند و آنها در کنار امریکا ۶ کشور نیستند، بلکه توافق فقط با امریکا است 
و بقیه دورچین توافق هستند و ایران خواست دورچین را اصالت دهد که نشد. علت 

شکست برجام همین بود.
ترامپ می تواند به فرصت تبدیل شود، این به نگاه و سیاست های ما بستگی دارد، 

پذیرش این مذاکرات محصول همین نگاه می تواند تلقی شود.
اگر به دلیل قدرت ایالات متحده حاضر می شویم که با آنها گفت وگو و توافق کنیم 
که ایرادی هم ندارد، همین منطق را باید در داخل پذیرفت و در برابر خواست عموم 

مردم قرار نگرفت. مگر داخلی ها بدتر از امریکا هستند؟
 اگر عقلانیت حکم می کند که چنین تفاهمی را در سطح بین الملل انجام دهیم 
باید همدیگر  و واقعیت جهانی را بپذیریم به طریق اولی در سطح داخلی هم 
را به رسمیت بشناسیم. مساله در داخل مهم تر است و ضرورت تفاهم نه فقط 
براساس عقلانیت، بلکه براساس حقوق و اخلاق ملتزم به تمکین در برابر خواست 
ملت هستیم. نمی شود، مجلسی شکل داد که یک اقلیت محض را نمایندگی کند. 
نمی شود فیلترهای گزینشی و مدیریتی به گونه ای باشد که مدیران رانتی و ناتوان 

و اغلب محدود به یک جناح کوچک باشند.

ایسکانیوز/ رواج مهمانی هایی با عنوان »زگیل پارتی« 
و روابط آزاد میان نوجوانان و جوانان، زنگ خطر جدی 
برای سلامت نسل آینده به شمار می رود. نبود آگاهی 
این  آن،  پیامدهای  و  اچ پی وی  ویروس  درباره  کافی 
سرگرمی ها را به تهدیدی نگران کننده تبدیل کرده 

است.
مهمانی های شبانه که برای حضور در آن ها باید بلیت 
شده  نوجوانانی  و  جوانان  پاتوق  روزها  این  خرید، 
که دوست دارند اوج هیجان و لذت را تجربه کنند 
این  که  در حالی  نمانند؛  از همسالان خود عقب  و 
تجربه ها گاهی منجر به اتفاقاتی می شوند که عواقب 

جبران ناپذیری دارند.
حضور در جمع آدم هایی که شناختی از آن ها ندارند، 
بودن در فضایی که مالک آن مشخص نیست و در 
می تواند  شده،  اجاره  شب  یک  برای  مواقع  بیشتر 
خطرات بسیاری مقابل جوانان و نوجوانانی قرار دهد 
که به راحتی اعتماد کرده و برای ساعتی شادی راهی 

این مهمانی ها می شوند.
گاهی این مهمانی ها شرایط عجیبی برای ورود دارند 
پارتی«  »زیگیل  موارد  این  عجیب ترین  از  یکی  که 
برای  که  اصطلاحی  است؛  پارتی«  پی وی  »اچ  یا 
مهمانی هایی باب شده که روابط آزاد در آن رواج دارد 
و یک شرط خطرناک، برای ورود؛ ابتلا به اچ پی وی!

در فضای پر زرق و برق اینستاگرام و در دنیای بلاگرها، 
و  کرده  نزول  خود  معنای  سطحی ترین  به  آزادی 
داشتن روابط آزاد، حضور مداوم در مهمانی های شبانه 
خاص و نداشتن حریم شخصی برای ارتباط به معنای 

امروزی بودن تلقی می شود.
فخرفروشی با روابط آزاد

متعدد  روابط  از  خود  دوستانه  جمع های  در  جوان 
برای  ملاکی  به  موضوع  این  و  می کند  صحبت 
فخرفروشی تبدیل شده است. نوجوان هم برای اینکه 
نشان دهد وارد دنیای جوانی شده و کودک نیست، تن 
به رفتارهای پرخطر و تجربه های می دهد که می تواند، 
هزینه گزافی برای او داشته باشد. افزایش شکاف نسلی 
و ناآشنا بودن والدین با دنیای نوجوان و جوان امروزی 
هم باعث شده که پدر و مادر یا برای همراه نشان دادن 
و والد خوب بودن، آزادی های بی اندازه ای به نوجوان 
بدهند و نظارتی بر عملکرد او نداشته باشند و یا به 
والد کنترلگری  قالب  افزایش آگاهی خود، در  جای 

بروند که دست به خشونت می زند.
آسیب های اجتماعی مختص خانواده های

 ضعیف نیستند
چالش های  اگر  که  می کنند  تصور  خانواده ها  گاهی 
مانند اعتیاد، فقر و آسیب هایی از این دست در خانواده 
آن ها نباشد و نوجوانشان تمام وقت خود را به تحصیل 
بپردازد، احتمال تمایل او به رفتار پرخطر صفر است 

اما وحید جهانمیری پزشک فعال در حوزه آسیب های 
نوجوانان  با  مواجهه  از  متفاوتی  تجربه  اجتماعی 
آسیب دیده دارد. وی در این باره به ایسکانیوز گفت: 
در مورد روابط آزاد جنسی و رفتارهای پرخطر بیش 
باید نگران  باشیم  اینکه نگران نوجوانان زباله گرد  از 
نوجوان های عادی باشیم که در خانواده های معمولی 

زندگی می کنند.
جهانمیری توضیح داد: من بارها به جمع نوجوانان 
زباله گرد رفته ام و واکسن هپاتیت برایشان تزریق کردم 
یا تست اچ آی وی گرفتم اما این موضوع در بین آن ها 
چندان جدی نبود که اهل مواد مخدر بوده یا تجربه 
روابط جنسی داشته باشند. درگیری نوجوانان با مواد 
مخدر و روابط جنسی مختص حاشیه شهر نیست و 
این موضوع در حال حاضر نگران کننده شده است و 

در تمام نقاط شهر وجود دارد.
از  اینکه  از  این نوجوانان بعد  افزود: پدر و مادر  وی 
این  که  ندارند  باور  می کنند،  پیدا  اطلاع  موضوع 
کار را فرزند آن ها انجام داده است. شاهد بودیم که 
نوجوانان بسیاری که درگیر رفتارهای پرخطر هستند 
از خانواده هایی بودند که والدین اصلا انتظار نداشتند 

که فرزندشان مرتکب خطا شود.
دقیقی  ارقام  و  آمار  نتوانیم  ما  شاید  کرد:  اضافه  او 
اما  دهیم،  ارائه  نوجوانان  در  آمیزشی  ازعفونت های 
کافی است به سراغ متخصصین زنان، عفونی، پوست، 
اورولوژی یا ویروس شناسان مراکزی چون کلینیک 
پاپیلوما برویم تا متوجه واقعیت موجود در این زمینه 
به مرکز تخصصی جمعیت شناسی  یا سری  شویم 
تا بدانیم به نظر متخصصان این مرکز  کشور بزنیم 
پژوهش های  معتبرترین  تحلیل  و  تجزیه  از  پس  و 
کشوری، شیوع رفتارهای پرخطر جنسی با چه شیبی 
در کل کشور بالا رفته و سن آن به چه صورتی پایین 

آمده است.
نگاه ساده انگارانه به بیماری های جنسی

»زیگیل پارتی« و روابط آزادی از این دست می تواند 
خطرات جدی برای سلامتی جوانان داشته باشد و 

نگاه کرد.  بیماری های جنسی  به  نباید ساده انگارانه 
مدیر  و  ویروس شناسی  متخصص  عطایی  آنژیلا 
لولاگر در خصوص  بیمارستان  پی وی  اچ  کلینیک 
این ویروس و راه های انتقال آن به ایسکانیوز گفت: 
اچ پی وی ویروس پاپیلوما انسانی است که در جامعه 
با عنوان زگیل تناسلی شناخته می شود. این ویروس 
باعث انواع زگیل ها شده و برخی سرطان ها را ایجاد 
می کند. برخی از انواع ویروس کم خطر و برخی پرخطر 
هستند. در نوع کم خطر زگیل می تواند در سرتاسر 
بدن ایجاد می شود و نوع پرخطر باعث بروز سرطان در 

زنان و مردان می شود.
وی افزود: سرطان ها می تواند دستگاه تناسلی زنان یا 
مردان، مقعد و حتی سر و گردن را درگیر کنند. شیوع 
ویروس  این  انتقال  موارد  و همه  است  زیاد  ویروس 
و ۱۰  درصد جنسی  نیست. ۹۰  راه جنسی  از  هم 
درصد از طریق راه های ناشناخته است. اگر بتوانیم 
دختران را در سن ۹ تا ۱۴ سالگی واکسینه کنیم، قدم 
بزرگی برداشته ایم. ما این روزها از فرزندآوری صحبت 
می کنیم اما اگر دختر ۲۵ ساله ای در اثر سرطان، رحم 
خود را از دست بدهد، دیگر توان فرزندآوری نخواهد 
راستای  در  واکسیناسیون،  به  کمک  پس  داشت، 

فرزندآوری هم هست.
البته اچ پی وی صرفا مختص زنان نیست و مردان 
هم باید نسبت به آن آگاهی داشته باشند، کماینکه 
محمد هادی رادفر، دبیر جامعه اورولوژی ایران گفته 
که در ایران آمار دقیقی از مبتلایان نداریم ولی شیوع 
آن بیشتر شده  است. وی می گوید: مهم ترین مسئله 
در موردHPV پیشگیری از آن است و برای تحقق 
این امر باید واکسیناسیون آن به صورت رسمی وارد 
نظام بهداشت و سلامت کشور شود. در میان زنان 
غربالگری این ویروس با استفاده از تست پاپ اسمیر 
انجام می شود اما متاسفانه هنوز غربالگری مناسبی 
ندارد  وجود  آزمایشگاهی  صورت  به  مردان  برای 
پزشک  به  ضایعه  دیدن  با  میتوانند  فقط  مردان  و 

متخصص مراجعه کنند.
به گزارش ایسکانیوز، افزایش حضور نوجوانان و جوانان 
در مهمانی هایی با رفتارهای پرخطر جنسی و نبود 
آگاهی کافی درباره پیامدهای آن، سلامت فردی و 
جمعی را با تهدید جدی مواجه کرده است. کاهش 
نظارت خانواده ها، تاثیر فضای مجازی بر سبک زندگی 
و تعلل در آموزش و واکسیناسیون، همگی عواملی 
مانند  بیماری هایی  بیشتر  شیوع  باعث  که  هستند 
ویروس اچ پی وی در جامعه شده اند. پیشگیری موثر، از 
طریق اطلاع رسانی، آموزش صحیح و افزودن واکسن 
در  کلیدی  نقش  می تواند  کشور،  برنامه سلامت  به 
حفاظت از سلامت نسل جوان و کاهش آسیب های 

آینده داشته باشد.

زگیل پارتی؛ سرگرمی خطرناک جوانان

نگاه روز
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